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IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT  
FOR THE DISTRICT OF UTAH, CENTRAL DIVISION 

 
CELESTE BORYS, MARY HALL, 
SASHLEIGHA HIGHTOWER, KRISTA 
KACEY, KIRA LYNCH, and BREE 
RIGHTER, 
 
     Plaintiffs,   

 
v.   
 
TIMOTHY BALLARD, an individual; 
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MICHAEL PORENTA, an individual; 
OPERATION UNDERGROUND 
RAILROAD, INC., AKA OUR RESCUE, 
a Utah non-profit corporation MS 
WILLIAMS & COMPANY, LLC, a 
Wyoming Limited Liability Company and 
DOES 1 through 100, 
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Plaintiffs, by and through their counsel, bring this Complaint against Defendants Timothy 

Ballard and Operation Underground Railroad, Inc. (hereinafter "OUR"), and allege as follows: 

I. INTRODUCTION 

Defendant Ballard and Defendant Operation Underground Railroad, organizations 

purportedly dedicated to fighting human trafficking, have violated Trafficking Victims 

Protection Reauthorization Act (TVPRA) for exploiting and trafficking women for sex and/or 

labor, through the deceptive tactic called the COUPLES RUSE.  Rather than rescuing victims, 

the defendants manipulated and coerced women into sexually exploitative situations under the 

guise of undercover missions.  

Plaintiffs hereby provide a short and plain statement of their claims showing that they are 

entitled to relief, as required by Federal Rule of Civil Procedure 8(a) and said notice is hereby 

provided below: 

1.      This action is brought under the Trafficking Victims Protection Reauthorization 

Act of 2003 (TVPRA), 18 U.S.C. § 1595, which provides a civil remedy for victims 

of trafficking. 

2.  Plaintiffs were recruited by the Defendants to participate in "operations" under the 

guise of combating human trafficking, during which they were subjected to manipulation, 

coercion, abuse, and exploitation. 

3.  Defendants used deceptive practices, including but not limited to the so-called 

"Couples Ruse," to coerce and exploit Plaintiffs for personal and financial gain, in direct 

violation of federal anti-trafficking laws. 

II. PARTIES 
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4.  Plaintiff Celeste Borys is a resident of Salt Lake County, State of Utah. 

5.  Plaintiff Mary Hall is a resident of Salt Lake County, State of Utah.  

6. Plaintiff Sashleigha Hightower is a resident of Salt Lake County, State of Utah. 

7. Plaintiff Krista Kacey is a resident of Utah County, State of Utah. 

8.   Plaintiff Kira Lynch is a resident of Utah County, State of Utah. 

9. Plaintiff Bree Righter is a resident of the State of Virginia. 

10. Defendant Timothy Ballard is a resident of Utah County, State of Utah and 

founder of Operation Underground Railroad, Inc. 

11. Defendant Matthew Cooper is Ballard’s right-hand-man.  He is a resident of Utah 

County, State of Utah. 

12. Defendant Michael Porenta laundered money from the MS Williams and 

Company, LLC so that Ballard would have cash to pay for his escorts1 and pay bribes to foreign 

officials. He is a resident of Utah county, State of Utah. 

13.  Defendant Operation Underground Railroad, Inc, is a Utah non-profit corporation 

that claims to lead global efforts to combat human trafficking but engaged in fraudulent, 

exploitative, and abusive practices.   

14. Defendant MS Williams & Company, LLC is a Wyoming Limited Liability 

Company with its sole member being Cloud Peak Law, LLC.      

 
1  See the video for the escort in Mexico City with whom Ballard had a sexual encounter in the 
Ritz Carlton, using cash from the MS Williams fund. 
https://drive.google.com/file/d/1WZRrsaXlZY3EDO5E0UN2pj8xzuwaHPAM/view?usp=drive_
link  

https://drive.google.com/file/d/1WZRrsaXlZY3EDO5E0UN2pj8xzuwaHPAM/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1WZRrsaXlZY3EDO5E0UN2pj8xzuwaHPAM/view?usp=drive_link
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15. DOES I through 100 are potential beneficiaries under the Trafficking Victims 

Protection Reauthorization Act (TVPRA), Title 18, U.S. Code, Section 1595, which allows 

victims to bring a civil action against a "beneficiary" who profited or gained from the trafficking 

activities, even if they did not directly participate in the trafficking conduct.  The complaint will 

be amended to include these entities as they become known in discovery. 

 III. JURISDICTION AND VENUE 

16. This Court has subject matter jurisdiction pursuant to 28 U.S.C. § 1331, as the case 

arises under federal law, specifically the TVPRA, 18 U.S.C. § 1595. 

17. Venue is proper in this Court under 28 U.S.C. § 1391 because the Defendants reside 

in this District and a substantial part of the events giving rise to the claims occurred within this 

District. 

IV. FACTUAL ALLEGATIONS 

18.  Defendant Ballard is a captivating storyteller who attracted many followers to his 

nonprofit organization, Operation Underground Railroad ("OUR"). 

19. Under the guise of philanthropic missions or "operations" aimed at rescuing 

women and children from human trafficking, Ballard used his position of influence and trust to 

exploit vulnerable individuals. Ballard specifically targeted women for sex, labor, and other 

services in violation of federal anti-trafficking laws. 

20. Ballard used his status to recruit Plaintiffs to participate in "undercover 

operations" as "operatives" in order to "save women and children." 

21. Ballard portrayed himself as a selfless leader who was dedicated to helping 

vulnerable populations.  
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22. However, in reality, Ballard used his influence to manipulate and coerce Plaintiffs 

into performing sex, labor, and services for his personal benefit and the benefit of OUR.  

23. Once Ballard targeted and recruited a woman, he quickly engaged in grooming 

and controlling her by using a coercive tactic known as the "COUPLES RUSE."  

24. The COUPLES RUSE involves a deceptive strategy in which female operatives 

were required to simulate intimate relationships with Ballard to purportedly fool traffickers. 

MS WILLIAMS MONEY LAUNDERING 

25. Ballard would allegedly hire prostitutes as part of his illicit activities2, using funds 

that were funneled through MS Williams & Company, LLC and involving financial 

contributions or assistance from Defendant Porenta.  

26. The use of cash from these sources allowed Ballard to obscure the transactions, 

making it difficult to trace payments linked to his misconduct.  

27. This cash flow facilitated his exploitation of women while maintaining a façade of 

legitimate anti-trafficking operations under the guise of the COUPLES RUSE. 

28. The 990 forms filed by OUR reveal significant payments made to MS Williams 

for "operations support."  

29. Specifically, in the 2023 filing, MS Williams & Company, LLC is listed as having 

received $1,510,262 from OUR.  

 
2 See Audio of Ballard’s attorney explaining to the Court in a sexual violence protective order 
hearing against Ballard, whereby he explains how Ballard would hire “high-end escorts” and 
then masturbate with them.   
https://drive.google.com/file/d/1codq1MOr3Fcu_xQ5B9kt-KOEo042iDFg/view?usp=drive_link 
See also Ballard explaining that he can have sex with escorts in Latin America whenever he 
wants.   https://drive.google.com/file/d/1-
ZkmONsiYdrcAxeMo2ZpwEYOJtzgPyY/view?usp=drive_link 

https://drive.google.com/file/d/1codq1MOr3Fcu_xQ5B9kt-KOEo042iDFg/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1-ZkmONsiYdrcAxeMo2ZpwEYOJtzgPyY/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1-ZkmONsiYdrcAxeMo2ZpwEYOJtzgPyY/view?usp=drive_link
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30. These payments were categorized under operations-related services, but the exact 

nature of these services is not detailed in the 990s.  

31. Under the guise of the COUPLES RUSE, this method exploited the trust and 

emotional needs for safety of the Plaintiffs, often leading them to believe they were entering into 

a mutually supportive and safe relationship, only to be manipulated into exploitative or abusive 

situations. 

32. Ballard exploited the Plaintiffs, subjecting them to unwanted and coercive sexual 

advances, physical and psychological manipulation, sexual contact, and in some cases, violent 

sexual assault, all while promising it was "necessary to rescue children."   

33. Plaintiffs have set forth in greater specificity how Ballard implemented the 

COUPLES RUSE and assaulted them, in Exhibits D through I, which are incorporated herewith 

as if fully set forth herewith.3 

A.  The COUPLES RUSE4  

34. Appearance of Legitimacy and Trust: Due to his former work with Homeland 

Security, religious and political connections, and multiple media appearances, Ballard gained 

significant recognition as a prominent figure in the anti-trafficking movement, which made him 

appear as trustworthy. Ballard presented the COUPLES RUSE as a necessary tactic in 

undercover operations. Because of Ballard’s perceived expertise and status, the COUPLES 

 
3 https://www.vice.com/en/article/tim-ballard-sound-of-freedom-grooming-sexual-abuse-undercover-couples-ruse-
operation-underground-railroad/?utm_source=VICE_Twitter&utm_medium=social+ 
For Plaintiff Righter’s notice description of her experiences with the COUPLES RUSE and Tim Ballard. 
4 See Ballard describing the COUPLES RUSE at 
https://drive.google.com/file/d/1uURxGbuaO4_EtnSGZP1ImYK4uAuh3fvf/view?usp=drive_lin
k 
 

https://www.vice.com/en/article/tim-ballard-sound-of-freedom-grooming-sexual-abuse-undercover-couples-ruse-operation-underground-railroad/?utm_source=VICE_Twitter&utm_medium=social
https://www.vice.com/en/article/tim-ballard-sound-of-freedom-grooming-sexual-abuse-undercover-couples-ruse-operation-underground-railroad/?utm_source=VICE_Twitter&utm_medium=social
https://drive.google.com/file/d/1uURxGbuaO4_EtnSGZP1ImYK4uAuh3fvf/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1uURxGbuaO4_EtnSGZP1ImYK4uAuh3fvf/view?usp=drive_link
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RUSE appeared to the women as a legitimate undercover tactic.  Ballard would often times 

introduce these women to his famous friends such as United States Representative Burgess 

Owens, Thom Harrison, Tony Robbins and Glenn Beck, to heighten their trust that Ballard was 

as he claimed.  He first claimed that the COUPLES RUSE would prevent the operatives from 

having to touch each other.   

35. Then, as he gained confidence, he claimed that posing as a romantic couple, 

including engaging in sexual touching and sexual acts, was essential to avoid suspicion from 

traffickers, whom Ballard portrayed as omnipotent. However, it became clear that the COUPLES 

RUSE was simply a false pretense for Ballard to groom, manipulate, and sexually assault the 

women participating in the operations. 

36. Targeting His Victims:  Ballard seeks out women he is personally attracted to 

but who have no undercover training in any formal or legitimate sense and no Spanish language 

fluency as Ballard does, he then grooms his victim to gain her admiration and trust by 

positioning himself as a spiritual savior5 and heroic figure in the fight against trafficking. 

37. Tailored Praise: Ballard Tells the Victim She is Perfect for Undercover 

Operations. Ballard manipulates a woman into believing that she has special skills and qualities 

needed for undercover anti-trafficking operations, making her feel important and needed. He 

identifies what the woman values most or what she might be insecure about, then crafts his 

praise around these areas, making the praise feel deeply personal to her. 

 
5 See Ballard and Ken Krogue explain to Celeste Borys and Ballard’s daughter-in-law, Rachel 
Ballard, that Ballard had been prophesied to become a household 
name.   https://drive.google.com/file/d/19l2DAQ2T9iXi4HsXuiJ-wHp7h-
QdE6IY/view?usp=drive_link 

https://drive.google.com/file/d/19l2DAQ2T9iXi4HsXuiJ-wHp7h-QdE6IY/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/19l2DAQ2T9iXi4HsXuiJ-wHp7h-QdE6IY/view?usp=drive_link
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38. Proposing an Exotic Operation in a Foreign Country:  Ballard entices the 

women with promises of participating in exciting, exotic operations in foreign countries, often 

framed as a life-saving mission.6  

39. Explaining the COUPLES RUSE, Providing a False Sense of Security, and 

Soliciting Participation: Ballard introduces the COUPLES RUSE and asks if the woman is 

comfortable pretending to be his romantic partner, first explaining that restrictive safe       

touching would be required (no touching by other traffickers), but later explaining that 

participating in sexual or intimate physical contact with him could be necessary, though his 

psychic Janet Russon is telling him he is a prophet and does not have to obey the rules.7 He 

represents to her that he will keep her safe and protect her throughout the process, portraying 

himself as a comforting and nurturing figure.  He also wants to practice with the woman well 

before the OP, going to the woman’s home, hotel room or office and trying to take the woman to 

a strip club or massage parlor together, to make sure they have chemistry.   

40. Secrecy, Isolation, and Control Through Non-Disclosure Agreements:  Once 

trust is established, Ballard has Matthew Cooper or another associate facilitate the signing of 

NDAs, framing the agreement as a professional requirement, while emphasizing that the woman 

will be paid for her involvement.  This leads the woman to believe that everything related to 

operations is confidential, which leaves her isolated from her support systems such as friends, 

family, or co-workers, making her increasingly reliant on Ballard and Cooper. Ballard uses 

 
6 https://drive.google.com/file/d/1bGgBanewmsiems1xNg36-
65qDgtKvUg9/view?usp=drive_link 
7 https://drive.google.com/file/d/1TM7UeSx84cdHQZENlFoJGDL6DFNFxqGN/view?usp=drive_link 

https://drive.google.com/file/d/1bGgBanewmsiems1xNg36-65qDgtKvUg9/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1bGgBanewmsiems1xNg36-65qDgtKvUg9/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1TM7UeSx84cdHQZENlFoJGDL6DFNFxqGN/view?usp=drive_link
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emotional, psychological, physical, and spiritual tactics to exert control over the woman’s 

behavior. 

41. Manipulation of Emotions:  Ballard texts the woman, playing on the woman’s 

emotional vulnerabilities and cultivating a personal relationship by convincing her that 

developing physical and spiritual intimacy is essential for their performance in operations.8 Over 

time, he uses this emotional connection to groom her and make her more dependent on him.9 

42. Normalization of Boundary-Crossing Behaviors: Ballard shares personal, 

intimate grievances, claiming his wife Katherine does not meet his sexual needs, specifically 

referring to her refusal to get a Brazilian wax or to engage in sexual activities outside of her 

religious commitments. Ballard normalizes these inappropriate sexual conversations, framing 

them as part of fully connecting as a COUPLES RUSE partner.10  

43. Leveraging Jealousy or Competition and Confusion over the COUPLES 

RUSE Rules: Ballard introduces elements of jealousy or competition into the dynamic, making 

the woman feel like she is having to prove herself by claiming that other women have failed the 

mission by falling in love with him.  He speaks horribly of other members on the team, such as 

 
8 See Text Messages between Ballard and Ms. Lynch.  
https://drive.google.com/file/d/1VsHnX2adRWo3z1Y0fSXCQrveJpiHq1sH/view?usp=drive_lin
k 
9 See Text Messages between Ballard and JJ, attached hereto as Exhibit B. 
10 See Audio of Ballard explaining to Celeste Borys how he wants his wife to take off her LDS 
garments  https://drive.google.com/file/d/1mpX7hz84oyFchqZj7R6xYMiTejcEnxj4/view?usp=d
rive_link when they have sexual relations.  Likewise, Ballard came to Ms. Borys and explained 
that they needed “to sit down and talk about how to balance ops/HP relationship vs. CEO/EA 
relationship.  We need to be very careful!  We need to compartmentalize.  So much hangs in the 
balance!  At least I knew this – I have an almost impossible – to- understand faith and trust in 
you that usually takes almost a lifetime for me to get with someone.”  See Text Messages, 
attached hereto as Exhibit C. 

https://drive.google.com/file/d/1VsHnX2adRWo3z1Y0fSXCQrveJpiHq1sH/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1VsHnX2adRWo3z1Y0fSXCQrveJpiHq1sH/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1mpX7hz84oyFchqZj7R6xYMiTejcEnxj4/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1mpX7hz84oyFchqZj7R6xYMiTejcEnxj4/view?usp=drive_link
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Matt Cooper, Michael Porenta, Matt Osborn and others, as well as other female operators, so that 

the women would feel competitive and afraid that he would deem them a traitor or get sued by 

Ballard if they do not perform adequately.  He emphasizes that there are rules that must be 

followed11, but then asks, "How far are you willing to go to save a child?" This leads to the 

woman being confused when he begins to manipulate emotions and push boundaries farther.   

44. Practicing Physical Chemistry:  Once the woman has been groomed into a 

position of trust or emotional dependence, Ballard escalates attempts to sexually manipulate the 

woman into coercive sexual situations, such as "practicing" physical intimacy, claiming it is 

essential to maintain the illusion of being a couple during operations. The woman often feels 

pressured to comply because it’s Tim Ballard, the anti-trafficking expert. 

45. Creating Mutual Blackmail:  Ballard tells the woman that they both have 

compromising information on each other, ensuring they won’t reveal his sexual misconduct by 

framing their relationship as one of mutual trust and secrecy. 

46. Sharing Legal Communications to Enhance His Alpha Male Image: Ballard 

would often share confidential legal communications to impress the women and reinforce his 

image as a powerful and influential figure.12 

47. Isolating the Woman from Other OUR Team Members:  Ballard would 

intentionally isolate the women from other members of the team, making it easier to manipulate 

and exploit them sexually. 

 
11 See Ballard explain how the COUPLES RUSE has rules 
https://drive.google.com/file/d/1WQOsm--801kOiqQ29iP6N7YrirRiskRy/view?usp=drive_link 
12 See Text Message between Ballard and Ms. Kacey, whereby he is bragging about bashing 
General Counsel for OUR for having the audacity to call out Ballard for entrapment techniques, 
attached hereto as Exhibit A. 

https://drive.google.com/file/d/1WQOsm--801kOiqQ29iP6N7YrirRiskRy/view?usp=drive_link
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48. Sexual Assaults with Matthew Cooper as a Witness: In many cases, Ballard 

would sexually assault the women in private settings where Matthew Cooper would be present or 

nearby, ready to provide false testimony if necessary. 

49. Ghosting and Gaslighting the Women After Resistance:  If a woman resisted 

his advances or became suspicious, Ballard would claim he could no longer participate in 

operations due to his fame. He would then "ghost" the woman and shift responsibility for future 

operations to other members of the team, making it appear as though the sexual assault was part 

of the program.  He would claim, such as with Plaintiff Hightower and others, to be a traitor 

when they exposed his criminal fraud. 

B.  OUR’S KNOWLEDGE AND BENEFIT  

50. Defendant OUR, despite awareness and knowledge of Ballard's labor and sex 

trafficking, facilitated and covered up these actions, failing to protect Plaintiffs. OUR actively 

participated in the solicitation, recruitment, and exploitation of Plaintiffs and profited by these 

illegal activities. 

51. In fact, OUR upper management facilitated Ballard’s abuse of these women by 

given OUR employees time off by cooking the books so that non-COUPLES RUSE employees 

would not know what the COUPLES RUSE partner was doing.13 

52. The actions of Defendants were designed to exploit the Plaintiffs for Ballard’s 

sexual gratification, by having Plaintiffs perform sex, labor, and services under the guise of 

noble humanitarian missions, which is prohibited under the TVPRA. 

 
13 See Voicemail of Brad Damon, explaining to Ms. Borys how to manipulate her work records 
so that no one would know she was with Ballard and she would not have to take time off.  
https://drive.google.com/file/d/1B3lbOaBm843n0ygvJJeJtH3HxrEzyMSH/view?usp=drive_link  

https://drive.google.com/file/d/1B3lbOaBm843n0ygvJJeJtH3HxrEzyMSH/view?usp=drive_link


12 
 

53. Ballard and OUR have used many of the Plaintiff’s communications against them, 

despite the communications being made at the behest of Ballard and/or OUR when the Plaintiffs 

still believed the COUPLES RUSE was legitimate.   

54. For example, Ballard has sued the Plaintiffs for defamation. 

55. OUR has sued Plaintiff Celeste Borys for defamation and violating the NDAs. 

56. However, Ballard recently revealed while in an impaired state on a podcast that 

his wife Katherine Ballard instructed to be immediately taken down, that the COUPLES RUSE 

was developed by him through prayer and study.14 

57. OUR has acknowledged that the COUPLES RUSE was a “past sin” of OUR.15 

  

 
14 See Video of an apparently impaired Ballard explaining how he invented the COUPLES 
RUSE and that it is weird 
https://drive.google.com/file/d/1c6XBV3JJJpRM8v1czqGxMpBaWOQ_nFpK/view?usp=drive_l
ink 
Ballard’s wife Katherine Ballard had the podcast immediately taken down because of the things 
Ballard said on the podcast.  https://drive.google.com/file/d/1h3KU-f8OUC5q3_raPQu-
E5sqJuzz3PaO/view?usp=drive_link 
15  See Video of Ballard’s replacement at OUR, Tammy Lee, declaring that the COUPLES 
RUSE was a past sin of OUR.  
https://drive.google.com/file/d/1z9WbHwcXeqOcGcy9Ltivs3nHuRorjtFw/view?usp=drive_link 
 

https://drive.google.com/file/d/1c6XBV3JJJpRM8v1czqGxMpBaWOQ_nFpK/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1c6XBV3JJJpRM8v1czqGxMpBaWOQ_nFpK/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1h3KU-f8OUC5q3_raPQu-E5sqJuzz3PaO/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1h3KU-f8OUC5q3_raPQu-E5sqJuzz3PaO/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1z9WbHwcXeqOcGcy9Ltivs3nHuRorjtFw/view?usp=drive_link
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CAUSE OF ACTION 

 
VIOLATIONS OF THE TRAFFICKING VICTIMS PROTECTION 

REAUTHORIZATION ACT OF 2003 (TVPRA) FOR SEXUAL AND LABOR 
TRAFFICKING 

(18 U.S.C. § 1595) 
 

“THE ANTI-TRAFFICKERS ARE THE TRAFFICKERS” 
 

58.  Plaintiffs re-allege and incorporate by reference all preceding paragraphs as if 

fully set forth herein. 

59. Defendants knowingly recruited, transported, harbored, and engaged Plaintiffs for 

labor and services through means of fraud, coercion, and deception, in violation of 18 U.S.C. §§ 

1589 and 1590, or are beneficiaries of such. 

60. Plaintiffs were coerced into participating in operations that subjected them to 

sexual exploitation and forced labor under false pretenses. 

61. Defendants' conduct caused Plaintiffs severe emotional and physical harm. 

62. As a result of Defendants’ violations of the TVPRA, Plaintiffs are entitled to 

compensatory and punitive damages as well as attorneys’ fees and costs. 

 VII. PRAYER FOR RELIEF 

WHEREFORE, Plaintiffs respectfully request that this Court enter judgment against 

Defendants and award Plaintiffs the following relief: 

1. Compensatory damages for physical, emotional, and psychological injuries sustained 

by Plaintiffs; 

2. Punitive damages to punish and deter future unlawful conduct; 
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3. Reasonable attorneys’ fees and costs as provided by law; 

4. Any such further relief as this Court deems just and proper;      

5.  Any other relief the Court deems just and proper. 

DEMAND FOR JURY TRIAL 

Plaintiffs demand a trial by jury on all issues so triable. 

DATED this 22nd day of October, 2024. 
  
      ALL UTAH LAW PLLC 
 
      _/s/ Suzette Rasmussen 
      Suzette Rasmussen 

 
 

      MORTENSEN MILNE 
 

_/s/ Alan W. Mortensen 
Alan W. Mortensen 
Christopher J. Cheney 

 
 
 
Plaintiffs’ Address: 
c/o MORTENSEN/MILNE 
68 South Main Street, Suite 700 
Salt Lake City, UT 84101 
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BrianandLizziehavetoreachsuchextremechemistry together
beforehand , inorder tobe able to beconvincing inthevomtousnessof
thegrosssexworld.



Messages Bran

PartofHydepark stuff. Tantriccreatesheavenly ightandprotection

Ushould studyupon true tantric

®Replying oyou, 2023.01-3022:20:19: « | mean | Knew whatyou guys
dobut |don'tknow if everreally processed . >

Like porentasaid‘welcome. otheREALOUR"

Yestt

fwecan feelitvitheachother, thenyes!

Its NOTabout leamingsome strangeKinkymoves.Thatsnottatall.
don't haveanytoteachanyway.

Itsjustaboutmaking it real and tapping into antic ight

I1hink u ill besurprisedhow FASTweconnect

twilleelnewbutatthe same timenot new

Emphasized"Becauseofpast vesstuf?)

on



Messages rans

Hahaha. OktDone

Yes! | thoughtu were goingtoforbidthetouching ofsomebody part &

Inthat case,you should request dostuff ke. you. U need o tell
whatthats
Loved"Soyouhave ree reign”

@& oN
Nobodywillhear

Ok. wil tellyou

Aisonot hat anyonewoulddo a forensicexamof your laptop,bu
{ey di, hese texts wil be there for as myyears. Computers have.
crazycashedmemory . Justi
Liefalan took tt a forensio analysteven ne5yearsHevould
have them alin a day

Notthat worried
dustletingu know
Thesetextsaregetinghot
Whichfm glad



Messages Bian

Itspartofthistactic

know.

Yeah!Look onyoumotherfuckersin 5years!Fuckyouall withyour
judgy bitch-assbulshit: wearegettinginto roletosavekidsBitches.So
again |sayFUCK YOU!

Too much?

Loved "Wel. | lkethistactic)"

Hahahas |waslaihjing outloudas |texted

Gladwewil.seeeachother Wednesday.Wilbehelpful

‘Come.downtoydowdeoffice

That'swheremattand | willbehaving meetings

Kgottagotobed
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Atischmentstoedin Cloud:
mpgif(mage)
Loved“Yesyouare #4"

Gotta contol thoughts

Haveuplayedoutscenariosinur mind

az son

Yesofcourse

What questionsdid ask, | can evenremember

Aveuhavingsecondthoughisabouttheop?

Hahaha

Gatit



Massanes Bian8

Lets talkwed!

# Replying 0you,2023-01-30 22:51:09:« Ilplaysomeoutnow ;) good
night.»
re uhavingproblemscomingup with scenarios.

Imnot&

‘They happenall night, awakeorasleep.

I wantto hear about tl!

Youfoundtheblushingemoji 72

Didthe insecurities emergeduring scenarios?

AttachmentstoredinCloud:
IMG_0329png (image)



Massages. Bran

My day is pretty open.

Kisii me and Matt O at 10-11

Oniine lecture 2-3

SLC meeting 330-5

Youcan fil in al thewindows.Notsurewhatobligationsuhave

You dont know whatu ke???

Study tantra and chakras.

Lots of heaiing froma this. Hayde Park

‘Come to doveoffice / American Covenantofficeaferi indon

Root chakra

Starting my meditation. Going to include uin it. Pray



[r—

‘Sounds good . i plan forafter5. 1befinishing in SLCat 5

Pom isa bitch!

Dont look att

Hold u howihave a hard time being convincing vith even super hot sex
workers or in another sense , i | have don't have a "hard" time with
them

Cuz thats pom. And my brain wort allow me to engage it.

I'ma demiSexual



Mossages -BranB.

1 531M

Howareya

ozs, Ta2em

Don't quit

Whatthuhitshaveubeen havingabiu al this

Wow!U neverdidBrazilianbefore 77

Fortherecord...didntteluto)

Justsayingthatpretty much100percentofsextourists rollike that

Dou usually shave Eveything . 7Like,iseventhebald look new

‘Sory...here arenosecretsanymore.

Whyalmost



Messages.Bian §

So thisis firsttotal bald?Do u ke it

Tattoosgoonmuch betterwithwaxed skin

Hahahaha.Justwaitunti aftertheop....orevenaferFisher isand...and
‘youwill have awholenewshockingsetoffsomeonefoldme[astweek
that | wouldbedoing thiswithyou...”

Loved... Ifsomeonehad toldmelastweekthat 'd befe...”

Howisit

»Replyingtoyou,2023-01-31 06:36:15: «Notdirectly. More justfom
thinking aboutwhat | ikeand makesmefeelsexy. »

Socurious aboutthis



Mossages Brn 8

‘Are u struggling at al thinking aboutfisher

‘Second thiuhits 7

Nervous?

We vill be together tomorrow right?

Wanna juststattomorrow 2

take care of it

ltl him she wants alk privsty abiut tuum

He does not

1 vil tell him both thingsatonce:



Massages. in 8

We will aveso much hit oneachother...we il be detaredinto
silenceonalthingsforever

Mutual AssuredDestruction

You texted shitWell done

Hahahaha

inkyou vil be reatandbelievablean | inkhemaybe trying to
HEALyoufrom some thingsyouhavehadtocaryaround:

1don't know wha thatmeans.Buttmakesenseat heend

> Replying oyou,2023.01.31 20:16:10: « You have abigob to
accomplishinacoupleofdays »

‘Gonnabeeasyandsuper un

Thisis veryveryhealing.

15 oneof the mostpowerful healing modaltes but onlyHecan direct
andinstructand DOES NOTworkwit ust any couple

Hepicks thepartrships.|wouldNEVERtyit



Mossages Bran

Yes

Wowlll

Ihavenoteither

SendmetheVenmo

TomyotherPhone

Bradsadick

LaughedatDelete”

Whoistopdonorsofar . fm gonna double it

Is gonnabehotterwhen |se thedonation!

Laughedat“ThatcanbeyourpaybackformyBraziian *



Mossages-6 8

actuallywannapay uback in a diferentway

‘Thats moreontargetwithbrazilan |

knowlShit Fm sorry.

Iwas like—wasthatok? after |sent

Be honest... whatdid uthinkwhen ureadthatvery inappropriatetext

Nouncomiort???

I want to berespectful. Stilfeelinguout

Listenmotherfuckersofthenear o fa futurewhodid a fullforensicsof
Heldi s laptopafer shedied onher 12thundercoveroplWearegeting
intorolebitches 11This ishow tsdone! ThecaseisBemardo : Cozumel
Motherfcker isselingchildrenforsex...Iook up thecaseyoufucks!We

iikelywill have rescied abunchbythe fime useethese texi...so Fuck
You.whathaveyoudoneEVERtorescueanyoneoranything.Heidiis a
fuckinherolAnd |willnot etyou piss onhergravel!

Didit make upeeonyournewly waxedskin?

twas intense

Ipeedalitlewritingit

Hahaha



Messages. Bran &

ars

i

Attachmentstoredin iCloud:
tmpgit(image)
Wow!Next imevaxtalkand run!

‘What machine is that

She's WAXING her junk!

Watt.i think only guys have junk

1 dont know what to call it

Hahaha Its a wax strip

U should have just let me wax ya

Udon'tfeel atall wierdorshyoranythingre: fisher

2

Why unsure! What's there to be unsure about



Mossages Brn 8

Youdortknowwhat u ike?77

Have unotbeen treated right7

‘Sorydontmeantopry

Yes |doactually

Ok shallvait

Attachmentstoredin Cloud:
tmp.gif(mage)

Ifthis position is unfamiliartoyou. hen yes! You havebeen treated
badyI

Hahahahshshshs! |peedaiteagain
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Mossages Bion 8

K

Wolofy texts have shown up

U should cut that plop connext

Scary

Actually ll get u abumertomorrow

ok

Porentahasit and wil give itto u tomorrow

ikebeingscared.Makesmefeelsexytoo

See...some.ofus knowwhatwe like



Mossaes-tions

‘Sayingprayersmakesyou feel sexy1? Nowonder u verehiding itfom
me. Well. wewilfind awaytomake it work guess

Attachmentstored in Cloud:
mpg(mage)
Maybewestartwithsometing lk tisandseewhere tgoes

Hahahaha,| know. Just having fun with prayersex

Whatdoesromanticmean fou

Metoo. toldu ma. demisexual

Which iswhy | cant Sevenwiththehottestsexworkers

Seriously. My. jobis loonytoons.

Fora non pom viewer to be acting tisway. Hahahaha. Crazy



Messages. Bn

Andyoull

Ofallmy.peepsat OUE...uswouldbe the astone |wouldhavewanted fo
telaboutthis tactic. Notsurewhy. Just wouldn'twant ooffend uor
dissappoint

And nowlookill

Idortknowwhy!Itdoesn't make.sense if thinkaboutitthroiispiritual.
eyes

Butnow itmakesperfectsense

And the wholethingmakes ithstmuchmoreintenseandsexyandfun

Seeya tomorrow.

fustart to fallasleep at wheel...letmehelp u stayawakebydreaming
up fisherscenarios



Messages. Bran

Didntmean tosend the astone.Orgasmfaceisorfater

Loved an image

> Replying to you, 2023.01.31 22:08:15: (image)
Hot
The third face onth row...thatsorgam face:

Doentyour face look ike thet during 07

Hahahah.
I guess I'l find out ....maybe ? £3



Massages-Bran

Really27?

Loved“Goodnight J"
125.5 50M

a3, 11880

223, ao A

Whereare u

Imheadingup fo grandAsoon

won't be thereforatleast45

Tskenur time

imgood thanks,

Im leaving now from lindon

Grabaroom

*



Mossages Bran 8

Whereu

Tm here

Hello??

Didu chicken out?

Noprob.

Just got her

In Gibson lounge

Uknow it?

Superprvate.

Uived there for a week

U should know&

Did u fond elevators.

Doi come rescue u



Messages -Bian®

2 452m

Hello

Hwre

Come on out

2103, 130M

Miss you &
ms, 980m

What 217

Are u staying overnight And u just now tell me:



Messages-Brans

Holyshit

Are uoknow

Thsthadtobe freezing 1

®Replyingtoyou,2023.02.01 22:18:12:«|haveabigcoat >

Inaticed

Whysodistracted?

Whstswrongwithu

“Thinking abouthowbestto pleasemaft OashisEA. |knowifs a ton of
pressure

As iseAllNotanytingelse.

Whydidu putyuckyimages in my head

ido

acceptthe debt andcantwait to repayit



Mossages Bian 8

Your wish is my.cmamd

Loved should blamethingsonyoumoreoften)”

Loved “Actually | wasjustwishingyouhadbeenvithme w...”

2 638m

Hey

I wokeupwithtotal peace

Ihopeyoudidtoo

Yes!Me too!

Dreamtabout

1camehomelast nightso happy .kandkidseven noticed.Wewatched
chosen,readscrfpures and | fe spiritsostronglastnightand this am.
Itssobizarreand amazing

Godisousidethe bix, wafting fo us 10 eventuallygotohimthere:

Bor

18s ike leaving another feationofthe gardenofeden

“Theboxis goodunt hecanonlyusesoso much insideit



Messages Brn B

Useussomuch®

Verylimiting insidebutifweleave to soonwe will get crushed

HewillcallusoutwhenHe/Sheknowsits ime.

Elohim =Fatherand Mother God

‘That'saccordoingtothe Hebrew.

Imtired ofthe bullshitexplanationthat "heavenlyfatherwantstoprotect
erfrom us”

Really??Us??We, the te retsrdmortals, whilesheis aPowerful,
Etemal GODDESS DIVINE! Yeah, she needs protecting. Argh.Asif
she'ssome.witing flower.

Wejustcan'tcometotermswith thefactthatcertain leadersaccidenty
manipulated doctrines,sowe makeup the mostbizare and ridiculous
justifications

praytoboth,equally



Messages Gran

Katherinegivesourchildrenpriesthoodblessings,justasJoseph
instructedthesistersyodo~andfor 100 YEARStheycil! Untoneday,
withouteven pretendingtoevokerevelation-soneanedecidedto reverse
tinthelitlewhile Manual. WH?

Likeblacksinpriesthood.Same story

Andwealllove to fiveintheboxofsuchmistakes—ivig in fear todo
‘andsayexactlywhatJoseph didandsaid

1830-1830-womenweregivingproestjoodblessings,annoining withoil
‘andevening

That'sfact!

Desertbookwaseven selingthepaintingfora coupleyearsuntilthey
gotscaredandcanceled.

Wehave ithanginginourhouse

hitpsfanthonysweatcomirelief-society-healing/

Anthonyis oneofthe fewBYUprofessors itrustsil. He's afriend . He's
‘amazing.Hepaintedthisand desertsoldi forlike ayear.Desert book
sucks. |cantellustores.



Messages Brim

‘They dontcare so muchabout truth—nistwant tobepopular,even
viththewokemob

Emphasized Theytak about hmal thetimeondon'tmiss tis...”

epiLikeceleste

Hal



Massages Bran

1 dontblame thematallItsbettertostayi ofcourse and justsee t and
live it ight. The covenants are housed in the 501c3 called LDS church.
Thats why | stay: but the 501c3 does NOT crossoverthe veil

Testimony meetings bite! know the church is true” over and over. And
they donit say know Jesus fives and is God” They should begin and
end with THAT
Itslikewe aregiven asuperyummytootsie ol, andtake the wrapperof
tossthecandy to the ground,andea thewrapper instead || mean,we
aregratefulforthewrapper, it keepsthecandy eanandstuf...by why
the fuck are we EATING it
‘Whenyouthgrowupandrealizetheyhave been beingfedwrappers,
theyare outofhere!Itsourown fault

didnotreadyourtextas wrote mine.Wearesaying the samething
®

like to throw some fucks in there while talking about the gospel. Dorit
bemad ©

Ihavehad angelcomms to me where theyuselanguage btw:never the.
Fword ...so Improbablyoverthetop...but al the othersforsure

Also Im.morpjing into Brian now and | can't help it

Emphasized “You'e just training me right”



Mossages Brn

BriansaysEveybadwordover andover,inpublicandwhenweare
alone.Isthatok

WiltthrowoftheGibsonroomvibe if he doesthis

‘And whateverthatotherbeutforoom is called 121

lovethatsecretroom

Meetya theretonightat 9p. K?Doritrunoutofgas

Emphasize “Ohhhyoudon'tknow howbad |wantto takeyou u...”

Attachmentstored iniCloud:
tmp.gil(Image)

Don't womy! IgetthatItstheonly wayit works! Hastobereal for me:
tool

Uwon'tfeel uarewithBrianwhenweare alone.|promise:



Mossoges-BianB

Deletedeletedelete:

Loved Youknow wheatelse isfunny? |don'tthink|have...”

1hopeidontmessupandsaythingsthatarewrong I! &

1promiseIm.tyingmyhardest

223, 3195M

Hey

Howareu

Yesweare



Messages Bren

20m, 516M

Howare u witheverything

Beenthinkingabout HAI?

Loved tskindofdistracting .*

She'stotallyfine:

havesomemore insogitaboutyou andeandpast ives,etc. |gotabit
of adownload (maybe ).Cantwaitto tel u

Alsoneed opresent thebackstoryasihave toldthetarget a outyou
andme,etc

Canl?



[r——

Canlcalluin10

Excited

Mykidsback inthe car The secret vil have o wait 5

Tawa 2073



EXHIBIT C



9:48 all T @)

« @ ©
TB

that’s what | am now #2).....either
way, | need to be re-registered for
automatic internet and also | need
to be getting the points that are
mine: most sure why | was kicked
off

I'm Really really happy you are my
EAJ,&J. It's perfect!

We need to sit down and talk
about how to balance ops/ HP
relationship vs CEO/EA
relationship. We need to be very
careful! We need to
compartmentalize. So much hangs

in the balance! At least | knew this
—-I have an almost impossible-to-
understand faith and trust in you
that usually takes almost a lifetime
for me to get with someone (I
know few people who have been
more bizarrely betrayed that | ).
But for some reason, | know you
will NEVER. Can u believe | have
only really known you since Fall of



last year!! WTF!1?$?

just want to have a very honest
and raw conversation this week ...
Is that ok?? Can u arrange it?

= ext Message $v



10:06 ull FT &-

<® & o
1. gon di

I don't know know what fucking8

I know that | will NOT bring her on

op. Bodyboard

No way

The only people | can Trust are

those who can compartmentalize

She can't

Also—she doesn't hVe the IT
factor for ops.

Selfishness

Edited

You should say “what's op bodygurdnever heard

Too late for that

a



9:56 all F

© @ ©
TB

he Lei out to Td
she shurting.She's confusedon’ i

‘somany levels and j know why.|

‘perspectiveandmyexperience
ee)

er from that whatis she asking i
of you exactly? Leaveyour wife !
and you guys can be together? !
This isn't good or healthy. When

you cut this off. BECAUSE you

have to!!!! What is she going to
do? Is she strong enough to get
over it in a healthy way? 'll tell you

how | think Ican help?!

| found a place for your car. We

have to take it before we head
downtown. 3700 S 100 west



9:56 all § @)

<® SG on
TB

She wants to go on ops so we can

connect. Wtf !! That's not why we
go undercover.....it's about the
mission. The chemistry stuff is
important and helpful on many
fronts....but it had to be about
mission. And she's not good at it.
She said she will learn how to, and

then admits that she wants to do it
for the other benefits

Yikes &9

She can’t do what u do. She can't
pull it off! No way.

RECO feStaTE RY



S apout rier Teelngs Now. I's

always about saving kids. That's

how we keep things in

perspective. She is being so

selfish

| would never

I don’twanttohurt her ..but | need
helpto containthis

+ | Text Message $
\ -

EEE———
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EXHIBIT D

STATEMENT OF SASHLEIGHA HIGHTOWER

On April 19,2021, WW reached out o Ballard via Instagram because she was dating a

man that she thought might be involved in trafficking.

WW did know who elsc to turn to about her suspicions, but she trusted that Ballard and

OUR were the right resources to report it to since they work with law enforcement to fight

trafficking.

On April 20, 2021, Ballard responded via Instagram and invited WW to his office in Lehi

[525 Sunrise Way] to discuss her concerns.

As WW came into Ballard's office, she perceived that OUR employees were suspicious

and leeryofher.

WW gave Ballard information about the man she had been dating, with whom she had

‘rowing suspicions.

Ballard told WW to give him the man’s phone number, and he would give it to his guys to

check him out

Ballard then said he noticed from WW’ Instagram profile that she was an actor. Ballard asked if

WW had ever considered going undercover.

WW answered “no,” but that she would definitely consider it.

Ballard had WW sign an NDA and told WW how important it was that she never speak a

word to ANYONE, not even friends or boyfriends, “because people's lives were on the line.” He

explained farther the gravity and severityof what was a stake in order to protect women and

children and the OPS. WW was not given a copy of this NDA.

1



Ballard then proceeded to tell WW that female operators are crucial to OUR’s work.

Ballard told WW abouta tactic they used, called the COUPLES RUSE.

Ballard explained that they were running into problemson operations (OPS) when male

operators did not engage in sex acts. He said thatifmale operators don’t touch the women or

children, the traffickers would figure out that it was a sting and would create danger for all.

Ballard told WW how the COUPLES RUSE came to him by revelation from God, as there

was no way he could have thought up such a brilliant ruse.

Ballard then told WW that if she would act like the jealous girlfriend, then she could

“block” for Ballard and Ballard would “block” for her.

Ballard explained that WW was like the “cock blocker.”

Ballard expounded by saying that he would take women into couples massage parlors or

strip clubs and act as a kinky couple ready to do sexual and deviant things, but tha there would

be no kissing and no touching genitals, except for his arms around the woman's waist, “maybe

on your back pocket, etc.” and that it would be super safe because there would be a team around

the corner watching everybody's safety.

Ballard explained to WW that ifshe agreed to go on an OP, she would be partof the

communications, by watching and reporting on activities surrounding the sting.

Ballard told WW that he preferred to hire actors because cops could not act very well.

resulting in the traffickers not being fooled.

Ballard explained that traffickers can smell cops miles away.

Ballard asked WW what she thought, and she responded that she was on board because she

was a rape survivor herself and felt strongly that she should help women and children.

2



Ballard responded by asking, “You are a survivor yourself?Wow!!! That would be a

powerful story.” He also said, “I feel like you have to be hand sclceted from God because there

are so many | can't trust. We have thousands of applications every week, but | can't just bring in

anyone.” To be honest, | fel pretty important and believed him.

Ballard then instructed WW to get “training,” and he would go over more details ater.

Ballard then told WV that there was a fast-approaching operation, and that he really

needed someone quickly.

On April 21,2023, Ballard put WW in a text thread with Matt Cooper.

Ballard texted WW from a phone number that Ballard instructedher o label as “Brian”

for “safety” purposes.

That phone number was 520-406-1139.

Ballard then introduced WW to Matt Cooper and informed her that she was being

considered for an OPS position, and that she should get a background check in order to attend a

survivor's graduation.

Ballard further stated that the OPS team would meet that Friday around noon, where

Ballard would run her through tacticals and finish conversations.

On April 23,2023, WW attended a survivor's graduation. Matt Cooper (Coop) was there with

Ballard and WW.

Ballard had told WW prior that her OP name would be “Kelli”, but then Coop had

introduced WW as WW.

WW was confused as she was afraid Matt Cooper had compromised the OP, as Ballard

had earlier stressed how serious everything was.

3



WW asked Matt Cooper if she was compromised because he had said her real name. Matt Cooper

responded “no” and reassured her that she was safe.

Ballard had told WW to keep trackofall her hours while preparing and working on the

op.

Ballard understood that WW was a single mom at the time.

Ballard asked WW if she could go on an upcoming OP because the original girl could

not go.

WW was moving by herself, so she explained that she could not go on an OP on such

short notice

Ballard responded by offering to pay foramoving van and movers to help so WW could

£0. He also gave her money to buy name-brand “slutty” clothes for the character. Brad had given

her some cash for this. Brad also mentioned to WW that he and Ballard thought that WW would

be a great speaker, and WW responded that she had always wantedto be one.

WW felt honored by the generosity of OUR

Ballard told WW that they would be talking a lot, because they had to create a

relationship to convince the traffickers that they were a couple, 50 they needed to get to know one

another.

In someof their “training”. Ballard brought up the name of Hugh V., a person WW.

actually knew prior to meeting Ballard. and who wasa huge part of WW's healing from her own

abuse.

Ballard told WW that Hugh was not to be trusted, along with many other people in his

organization.

4



WW was sad to hear that about Hugh, but WW trusied Ballard.

Ballard told WW that the other female operators would fal in love with him, so he had to

change operators often

Ballardalso asked WW to never betray him.

Ballard mentioned a journalist who wroteanegative artcle about him whohesaid was

just out to get him and the cause, but no one believed her and he “buried her.”

Ballard then told WW that text messages needed to be sent via Signal, and everything,

including messages via Signal or their regular phone messaging, was to be deleted every night

because it was IMPERATIVE to the safety of the cause.

Ballard warned thatifanything got leaked, it could put people’s lives at risk.

On April 28, 2021, WW received an email from “Hugh V." asking her about Ballard's

relationship with her.

WW immediately told Ballard abou the email. Ballard said his team was just looking out

for Ballard and testing WW's loyalty to Ballard, and that WW passed.

Atone of the “training” sessions, Ballard was briefing WW for the upcoming OF.

Ballard dismissed the others from his office, telling them he needed to prepare WW for

the mission.

As WW sat ona couch inBallard'soffice, Ballard told WW that he needed to get to know

more about WW so that they were comfortable with each other.

Ballard asked questions about WW’s current relationship, her children, and the trauma

abuse as a child

Ballard again said that it would make an amazing story.

5



Ballard came over to sit by WW and kept getting closer to WW until at one point, Ballard

put his hand on W's leg and caressed her inner thigh.

WW immediately tensed up but thought that Ballard was testing her and that she should

just keep talking as if nothing were happening.

WW kept talking as Ballard stroked her neck

Ballard finally got frustrated that she wasn’t responding to his advances and asked WW.

"Why are you not responding?!?"

WW responded, “Because| know you are testing me.”

Ballard said he needed to knowifWW was attracted to him. Ballard asked WWifshe was

attracted to him, to which WW said “not in that way.” Ballard asked how WW could convince

traffickersof chemistry then? WW told him she did not need to practice because that was what

she was trained 10 do as an actor- get in to character when in role but only on “action” and out on

“cut”, WW explained she never “practiced” chemistry or romance scenes privately/outside of

being on set in frontof the camera and crew either.

Ballard then stated that this was the practice he mentioned previously, and that WW

needed to be attracted to him in order to convince traffickers that they werea “kinky couple.”

Ballard told WW that he must know she could pull this off, aa prior female operator went

out ona mission once and couldn't perform,soall those donor dollars were wasted, and the mission

0 save kids failed.

At that point WW felt sheepish for thinking she knew better than Ballard, so she told him

she would turn it on for just a moment for him to see that as an actor, she could tumiton and

then turn it right back off.

6



Ballard agreed.

WW approached Ballard in the hallway outsideof Ballard's office and put her hand on his

chest and spoke to him seductively, saying she could tur it on if she needed to, and then pulled

back immediately, but at that point, Ballard got excited and said, “Oh good, ok you can do

hist”

WW asked Ballardif there were cameras in the building. He panicked and looked around

and said, “No, no we are good.”

Ballard continued in his COUPLES RUSE training, instructing WW that from the

moment they got inside a plane heading to the location, inside cars, walking on the streets,

anywhere except for the safe house, they were supposed to be in characteras a kinky couple

because the traffickers have people watching them at every move.

On April 30, 2021, 1 am looped into a group text and Ballard tells WW that the two of

them need to go get spray tans as partof their cover.

On May 3, 2021, WW met at OUR’s offices with a hair and makeup aris o teach WW.

how to apply fake tattoos on Tim and herself for the upcoming Puerto Vallarta, Mexico OP.

On May 5, 2021, OUR employee, Mike Poreta, made all the arcangements for WW to fly

out to Dallas, Texas.

WW and Ballard stayed ata house in Irving, Texas, so that they could meet with Glenn

Beck before flying out from DFW to Puerto Vallarta the next day. OUR employe, David Jacobs,

met Ballard and WW at the Irving house and wrote a note to them that read in part, “Go Get

Them! XoXoXo"

At Glenn Beck's home, Ballard spoke about how he had to remove the cancer from OUR.
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and that many were out to get him.

Beck sympathized with Ballard, sharing his own experiences about how people would try

10 get him and that he had to hit rock bottom, with people going through his rash. He told

Ballard that he may have to go through that too.

Ballard said he already hi rock bottom when he realized so many were out to get him, and

he had to make all the changes in his company.

On May 6,2021, Ballard and WW flew out to Puerto Vallarta.

Ballard went into immediate character from the DFW airport to Puerto Vallarta.

Ballard was all over WW, with his handson her buttock and his hands wrapped through

her legs while siting on the airplane.

Ballard and WW finally arrived at the very large “safe house” that overlooks the ocean

and has a private chef. The secondary team stayed in a second location.

WW had her own room and Ballard had his.

The next day. while the chauffeur drove Ballard and WW around, Ballard was in the

backseat groping WW.

“The windows were dark, but Ballard insisted they had to remain in character. On atleast

one occasion, Ballard’s hand got quite close to WW’s groin rca. WW told him that he didn’t

have to be so close, so he pulled back.

Ballard explained that they were going out to find massage parlors.

WA asked him how she could avoid having to get naked in those massage parlors. Ballard

responded by telling her it would be fine if she stayed in her underwear.

Ballard said WW could ay face down on the shared massage table, and he would lay face
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up so that they could till talk to one another in ther cars.

WW expressed concerns to Ballard, telling him that she knew the “massage therapists

would want her to take herbraof. which she didn’t want o do, so she said her story would be that

she had a boob job and she could not take her braofffor Support purposes.

Ballard assured WW that he would help express that, as the escorts may be speaking in

Spanish.

Ballard i fluent in Spanish, but WW is not.

Ballard located a massage parlor and instructed the driver to drop them off.

They were then taken to the back massage room, where they undressed and got on the

table.

WW was in a bra and underwear.

“Two women came into the room, and Ballard started speaking to them in Spanish.

The two women took their own clothes off, down to their underwear too, and started

‘massaging WW and Ballard.

Ballard asked questions, which then led to talking to them about a party, and him asking

for“frescas™—younger girls.

Ballard instructed WW that ifthe escorts got 100 close to touching them, the code word

was FUCK ME, to which it was WW’sjob to convince the women that WW needed to fuck her

boyfriend and get the women out ofthe room.

Oneofthe massage girls undid WW's bra and WW responded, “oh no no” and told

Ballard (whose OP name was “Brian” to tell the women, in Spanish, why she needed to keep her

bra on
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Ballard repeated what WW said. but only in English, not Spanish, and the women did not

care.

Ballard said the code word and WW immediately pretended to be jealous, telling the

escorts not to touch Ballard.

WW next said the code word because oneof the women went sraight for WW's crotch. Ballard

did not respond to protect her, so WW repeated it again.

Again, Ballard did not respond to protect her, at which point WW understood that she

needed to get the women outof their room or she may be compromised and was in extreme

danger.

As partofthe Ruse, WW Kissed Ballard’s neck and rubbed his belly and told the women

10 leave as she needed to f- her boyfriend.

However, the women just stood back to watch.

WW rolled over on top of Ballard so that the women could sce that she was serious, as

WW was very scared that the women would not believe them and leaveheralone.

WW told them again to leave, this time with enough anger that the women left. Once the women

left, WW realized she was topless on top of

Ballard's chest

WW immediately got off and got dressed.A trafficker had shown up and a conversation

ensued. WAV and Ballard let this massage parlor and WW immediately had a panic attack.

Ballard told WV, “You are burning up.” WW was burning up and was shaking. WW could

barely walk from shaking due to what had just happened. Ballard gave her a few moments to

breathe, and then they were offto the next parlor.
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Over the next thre days, Ballard and WW had similar experiences in massage parlors

across Puerto Vallarta.

After one such “sting” in which WW obtained some phone numbersof “traffickers”,

Ballard screamed WW's accolades in the car after, saying he couldn believe what WW was able

10 do, as she got so many phone numbers that would allow OUR to save so many children.

WW then told Ballard that she was sorry about what happened at the first massage parlor,

to which Ballard responded that it was ok, because he and his other operators would "accidentally

Kiss” because they were so in character.

Ballard also revealed that they would often sleep together in the safc house next to cach

other, snuggling, because the OPS are so traumatic.

Ballard sad that sometimes things would happen in his Couples Ruse and he would just

have to go cjaculate as things got 00 steamy.

WW told Ballard, "That's interesting. That won't be me.”

Atone of the parlors. the female trafficker and Ballard were talking about something in

‘Spanish, to which the female came directly to WW and grabbed her breasts and crotch. WW said

the code word, trying to play it off and looked at Ballard for reprieve. Ballard just watched. At

one point, said female trafficker brought up a younger female to take her clothesoffdown to her

underwear and tum around for “Brian to approve for an upcoming party. Ballard approved. and

the young female was dismissed. The older female trafficker did not want to wait for any

upcoming party and wanted to partake of WW now. WW immediately kncw she was going to be

rapedif she didn't got out, as the female kept grabbingherso forcefully that WW fell on the bed.

WW knew she had to get herself out, so she made up astory that there was a meeting they had to
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get to. Ballard said, “What meeting?” WW left Ballard and went outside. Ballard got upset with

WW saying, “Why'd you leave? We were so close to getting information.” WW told Ballard she

feared she was going to be raped and was upset hedidn’t help her. Ballard told her he would

never have let it go t00 far. to which WW again felt bad for doubting Ballard, and she worried

she stopped the opportunity for kids tobesaved.

‘When they were at the safe house, in between these “massageparlormissions”, Ballard

would answer his door in just his towel and sill have her come in to talk about the OP.

Ballard kept saying, “You know I'm clean, right? |don’t even get turned on by this stuff

Yousee. 1 don’t even get boner.”

WW asked Ballard why he still went on OPS when he told everyone he was not doing

them anymore.

Ballard responded that Elder Ballard sanctioned the Couples Ruse and it was his

[Ballard's] calling to do OPS.

‘Atone point, WW had to go shower and get ready for an OP when Ballard said, “You can

use my shower,” to which WW responded, “No thank you, I've got my own.” Ballard double

checked with her saying he would leave the room, and she sil said no.

Later whill they were eating a the safe house, Ballard confided in WW that things with

Katherine weren't the best

WW asked Ballard if Katherine knew about the COUPLES RUSE, to which he said she

did.

WW asked Ballard if sheknewall the details though, and he responded that she is such a

saint; she does not ask questions, as she is willing to do anything to save the kids.
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WW told Ballard that he should stop doing OPS and be home with his family to heal, as his

PTSD was very apparent and he needed to rest and just be with his family.

“The lastnight in Puerto Vallarta was when Ballard took WW 10 strip clubs.

Prior to this lat night, WW had expressed to Matt Cooper that she was concerned about

Ballard. She confided a bit to him that Ballard had been distracted, worried about her betraying.

him the whole time, and didn’t protect her. Coop listened to her and said Ballard did need some

help. but that was the extent of it

Ballard told WW that she was to “block” for Ballard, and the goal was to get some girls

into the back private rooms ask questions and get phone numbers.

‘Coop. Matt O., and Jorge were all there as secondary in another part of the club.

WW was mentally, emotionally. physically compromised after what it took toget a couple

phone numbers atthis club, and she told Ballard she had to be taken back to the safe house. As.

WW was leaving the “sting”, she observed Jorge heading to a back room alone with one of the

strippers for what was going to be a pleasure trip after the OP. Ballard told WW she had done an

incredible job this rip and had done enough.

After geting back to the secondary team’s safe house, Ballard explained that WW was

done and had a super successful trip, but that he and a couple others were going to go check out

one more spot. They were gone for a few hours with no “blocker” and no comms. Mat

0. and a couple other secondary team members were with WW and kept getting angry and

worried saying. “This isn't right.”

WW warned Ballard that the typeofconduct that she saw with Jorge as well would take

down OUR. WW told Ballard, “Either you tell someone, or I will” Ballard responded. “You
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can't do that to me.” to which WW said, “Watch me”, The next day Omar and Ballard had a

private chat with WW, thanking her for letting them know. Omar told WW the rulewas that no

operator should operate withouttheirblocker, and that can’t happen, so he would take careofit.

WW also learned that DS was one ofthe other operators. WW Kaew DS from her line of

work and had deep affinity for DS.

‘When Ballard found out that WW cared about DS, he told WW that DS had crossed the

boundaries and Kissed him.

Ballard told WW that DS was in love with him, and that she was the one that when he met

WW at the very beginning in David Jacob's office, that he had explained was in love with him

and that's why he had to get new operators.

When WW got home, she immediately had nightmares and knew she was re-traumatized.

She was also paranoid of being watched or saying anything about her experiences with

Ballard. and her boyfriend at that time (her current husband now) was very concerned for her.

Ballard continued telling her that he needed her on the next OP, and that he was super

excited because it was this really cool place with an amazing house and boat.

WW told Ballard that she was re-traumatized, and it wasn’t wise for her to go on another

op,

Ballard said he would pay for her to go to his therapist, in order to sceifhis therapist could

help WV be able to get back out there. Ballard told WW that she made the most

difference outofany other operators.

WW went to see Ballard's therapist, KM.

Ballard was pretty persistent about WW coming back out, even though she told him no
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several times.

Ballard told her she could maybe doa secondary, but then after thinking about it, she said

1010 that too. Ballard then said, “Well, what if you become the female faceof OUR?"

Ballard knew her dream was to be speaking on stages, so she said “Oh my gosh yes! |

could still help the cause!”

Ballard helped the ruse by telling her tha they needed to probably have better raining for

operators, so he was going to have future training for it and to watch for it. He said they could

get footage, and since she had “Kicked ass” on the undercover OP and was a survivor herself, this

would be a HUGE thing.

Before the raining, Ballard sent hera text in July, 2021, teling her that he was pulling out

of OPS to be with his family.

She told him she was proud of him.

He had asked for replacement female operators for other operations, so she told him she

‘may have someone, and recommended DM.

WW went to the OUR OP training held in Salt LakeCity, asshe believed Ballard and the

organization were turning things around. They had the cameras follow her around a lot.

She gave them an interview, and Ballard told people she would be the face for speaking.

After this training, DM (who did not attend the “official” taining), called WW. saying

she needed to tak to WW but that she couldn't talk over phone—it had to be in person.

DM told her she went to meet with Coop and Tim to be considered for the position of

female operator, but things happened. and DM wanted to knowifit was normal,

WW and others were told to not even talk to one another becauseofsafety. so WW knew

15



|

why DM was nervous and scared to talk to her.

DM told her that Tim had pushed he up against the wall and licked her stomach, and

then went out ona fake op practice at a local strip club where he was taking pills while his son

was there.

DM thought it was strange and wanted to know if it was normal. That is when WW.

snapped and realized this was not normal.

WW then started questioning her own experience.

WW then called Ballard and told him that she could no longer be a part of OUR, even as a

speaker.

Ballard was frustrated and sad, and kept trying to getherto come speak for another year.

Ballard also invited her to.a separate private meeting that no one knew of, and he told WW.

that hewasstartingto do his own OPS.

WW didn’t go. and kept asking the statusofthe OP that they had gone on. andifthey had

rescued any kids?

Ballard kept telling WW that it just takes time, bu they were making progress

DM told WW that she had verbalized to Ballard and Coop her boundaries, thatshe did not

want to do things. and didn’t need to practice, and then they dropped her.

WW wanted to tell Matt Osborneofher concerns at the training priortothis, but thought she

couldn rust anyone. She felt so small compared to Ballard, as he had told her he would deny

everythingifshe said anything, and she would be buried.
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STATEMENT OF

KRISTA KACEY
Why Now?

1feel compelled to participate in this lawsuit because no one else had my back when |

needed it most, and the way | intend to right that wrong is to have my own back while

simultaneously advocating for countless others who have been harmed while Tim continues to

denounce the truth and skirt the consequences. This is not a matier of revenge, but a matter of

justice and love. “Allowing people to face the consequencesof their actions is true act of ove.

That's how we learn, that's howwedevelop resilience, that's how we wake up tthe need to

work on ourselves” (Dr. Nicole LePera, @theholistic. psychologis).

1 could never have anticipated being part ofa legal battle and have lived so that

wouldn't need to be. Even when | have been terribly wronged, abused, and robbed in my past,I

have walked away quietly with my head high and moved forward in adifferent direction. In this

case, Icannot in good conscience or integrity walk away or hide, though | would far prefer to if

didn'tfe this responsibility. | am a loverof truth and will use it o protect and defend others at

all personal cost. With the same passion for the cause for which I was willing to risk my life

going undercover to expose human traffickers, | now lay down my personal comfort, safety,

time, relationships. and reputation to voice my experiences and allow truth ta unfold.

“The timingof Tim's behavior coming to light is exactly as it had to be. Anyone who has

previously tied to open the curtain has been crushed. | was told I would be as well. Those who

have revealed truth at the expenseof Tim's image were labeled traitors to the good cause and to



“Tim personally—who has enough clout and devotees that he is often revered as infallible and has

proven to be invincible 10 dat. | as told this “nobody mom with four kids from Utah” wouldn't

be considered credible. To the extent that | could speak and be heard, | always have and will

1 began speaking out about the mistreatment of operators in April 2022 afer a

raumatizing operation. When I spoke with Tim about it, | immediately began working with

OUR executives to create change and care for operators. Based on what | outlined, OUR offered

nea position o oversee operators, but it never fully materialized
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Within afew months, 1 earned that Tim was even more mentally and morally degenerate

than 1 had been aware and had since abused other operators. A fewofus proceeded carefully as

outsider-insiders to put an end to Tim's behavior and ability to do harm, while safeguarding

ourselves and the cause we supported. In October 2022, | personally experienced what I believed
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10 be criminal behavior and received Tim's backlash when | called him out. I also informed

Coop about it.

In April 2023, received information that another female operator had fleda claim for

Sexual misconduct. OUR began an investigation and each woman willing to testify did so with

great hesitancy, intentionally and cautiously acting in integrity to protect the organization (to

prevent the cause from being publicly tainted) and Tim's public reputation (as the faceof OUR).

The concluding report was detailed and indisputable enough that the board unanimously agreed

“Tim had to step down. The board (stacked with Tim's family and close friends) reached a

settlement that concerned manyofus since it allowed Tim to separate without assuming full

personal accountability or giving him any impetus to receive the help necessary for behavioral

change. As predicted, Tim was instead emboldened to continue his destructive path through new

avenues and funding while publicly slandering those he had victimized.

“The board of OUR filed in ts responsibiliy to uphold its mission and values regardless

of status, influence, or fear tactics. We warned OUR’s attorneys that failure to hold Tim

accountable would cripple the efforts and intentof anyone sincere about protecting those who

have been harmed and silenced in the handsofpredatory, lucrative. dangerous men.

Inthe interest of and protection for all involved, we made very effort to maintain silence

to the press and public regarding the specificsof Tim's behavior and namesofwomen abused.

Despite our efforts, the press eventually got wordofthe investigation and drew it to public

attention. Tim had not indicated & Senate run until—conveniently—the day before the press

printed the lak about the wrapped investigation into his sexual misconduct. Tim malcvolently

linked his politcal announcement with allegations investigated and verified long before, inciting
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public anger and demand for Tim's victims to step forth and defend ourselves—which has led to

further victimization, espeally without the resources for personal and/or legal protection. | have

never wanted to disappear from life this badly. It has been inexplicably debilitating to be so

Vulnerable, unsafe, and uncertain—and this is coming from a woman who dines with traffickers

and cartel with intent to betray them.

Rather than taking accountability or humbly making amends, Tim blamed his victims of

attempting to ruin him without cause. Through his denials, Tim has divided families and friends.

church members and political allies. Any man who has left devastation and destruction in his

wake, and continues to vehemently lie and slander, should be compelled to make recompense

when he has refused to do so voluntarily. Tim has spent years in luxury, traveling in fame and

power, living out his delusional and sexual fantasies, while people he has used 10 get there

remain unprotected, afraid, financially ruined, and struggling to survive on mltiple fronts.

“To those who naively excuse Tim's atrocious behaviorasa matter of consent, ofsimply

walking away, | am glad for your good fortune of never having been lured into an abusive

relationship. When it comes to understanding the extent of predatory behaviors and grooming.

the issue of “consent” is irrelevant, The very definition of grooming is the process of securing a

target'strust and manipulating that to get them to agree to things they would never otherwise

consider. That's what master manipulators do; they get you 0 conform to theirbeliefs and

tactics, making the absurd seem normal and you seem absurd.

Did I know at the time thatI was being manipulated and lied 10? OF course not. Did |

Know he was doing thesame thing with other women? OF course not. He had convinced me (as |

now know he convinced cachofthem) that / was the only one he could trust 0 operate with him.
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Iwas the only one who could see things as theyreally were. 1 was the only one he knew would

not permit him 0 cross boundaries: the only one who could be trusted to protect him, even from

himself, Twas the only one whose perspective he valued. Iwas the only one to whom he hadfet a

spiritual connection. Iwas the only one who couldbe as convincing as I was in the role I played.

Iwas the only one who he was sure wouldnot betray him.

“Tim made me believe1 was so special to him, with “academy-award winning”

performances, that | was “the golden standard” among operators, called by God for this specific

time. (1 still want to believe that | was. Maybe that calling was to eventually expose the patterns

that have hurt countless people and to pressure him into his own recovery.) This continued “love

bombing” cemented in me a desire to do whatever was needed for the causeofsaving children

since 1 believed I was a rare operator who could. As | now know, he was grooming others with

the same praise and placing a heavy feeling oftrust in their unique relationship.

1 worked closely with trafficked women who didn’t know they were trafficked. Tim can

tell you specifically howtheirpimps lay it on so thick, telling them that they have the option to

leave but they know well the repercussions ifthey try. Was it consensual?No. That's what

‘grooming is. 0s allof what takes place outsideof and surrounding the very moment that you're

acting in the situation you're being prepared for. It’s the ideas, justifications, fies, and threats that

convince you it's worth anything/everything you're doing. Is the levelof close connection he:

repeatedly insists you have. I’ the trust he instills in you and the “secrets” he'll shareso that

‘you'll trust him back. I's the understandingof the fragility of the relationship and situation and

the ramifications that form a brainwashed bond to ensure that even when he tells you that you

don’t have to do what you're not comfortable with, you do. And you need to get
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comfortable with it real fast.

10's the insistence that he trusts your spiritual level and intuition to guide him, effectively

shifting to his victim a false power, security, and responsibility to protect the predatory and make

sure that he is never hurt or betrayed by you or anyone else. 1's the continued reminder that

you're in lie-or-death situations which could compromise your personal safety as well as that of

countless others.

Elizabeth Smart has reported that occasionally people will slide in comments to her such

as, “You and I both know you could have lefifyou wanted to.” These insinuations are

tormenting for victimsofabuse, or anyone thrust into a situation to have to prove themselves.

Nobody deserves for me to explain the extent of what | endured so that they can be judge and

jury. Only me and my God can sort this out mentally, emotionally, spiritually and physically. |

understand now it could take the rest ofmy lif to process and understand the lasting effec.

People who have never experienced what | have experienced have io place to weigh in on the

credibility of my pain.

“This is not about consent; consent means getting what you sign up for. This battle is

about mot geting what we signed up for. This is about having taken unimaginable risks and

made enormous sacrifices. ..not for truth and ficedom, but for lies. This is about being conned,

gaslighted, and manipulated into believing we were doing something noble, when we were doing

litle more than providing a sick man an ego boost, power grab, and endless well to satisfy his.

Selfish fantasies. This is abou requiring Tim to take accountability for his wrongdoings and to

stop profiting by exploiting us and others.
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My Introduction to OPS

1 first met Tim Ballard while working ona film project in 2020 during which he spoke

about the powerofprayer. | left that day a strengthened testimony of prayer and determination to

pray more specifically with greater faith.

A year later, | was working on set again with Tim. He remembered me from our previous

encounter and asked, “What's your story?” I gave him some milestonesofmy personal journey.

including how 1 had returncd from living in Asia and divorced after my husband had fully

relapsed into sex addition. Tim then showed me a video with a lady he had just rescued from

“Thailand and said that “because we're not sex addicts” (a line that I kept on replay in my mind

every time that I doubted) they could go into dark places and fight those who promulgate the

Very filth that had caused me such devastation. | felt like he was literally fighting on my behalf.

When filming was complete, he said, “You're a hair and makeup artis, can you do

tattoos?"1 told him 1 could, and he asked me if| could also bleach his hair platinum to create a

cool So Cal look. He explained he was going on a mission with a fake girlfriend the following

week and needed help creating their costumes, then suggested 1 could help with her disguise as

well. Shewas a policeofficer and needed some feminine refinement, her makeup done, and help

with her hair. Tim suggested it would be great if 1 could go down to Mexico with them to keep

the tattoos looking fresh because sometimes on missions they start to fade and then it puts him in

rat danger. He looked at David (who had come on set with Tim) and said, “Remember that—

when we were (on the op) and my tats started to fade? That was scary!™

He asked for my number, if had a valid passport, and if| would be available Saturday to

get him ready. He said they have the supplies and everything already since he had an
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appointment with another hair and makeup artist; he would call heroffand get the products from

her so 1 could apply them. (He said the other artist ined up didn’t have a valid passport and

becauseof the Covid delays it was almost impossible for her to renew, so she wasn't able to

travel with them.
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He later texted to work out details for meeting up to apply his tats and bleach his hair. He

asked if1 would ever consider going out as an operator, mentioning the possibility of having me

pose as his girlfriend and testing my comfortability with that. He said he thought I would be

really good, and it would make things casier for him because he wasn't really atracted to this

other operator and how that could throwoffthe operation because their relationship isn’t as

believable. He told me about an operation where he was coupled witha burly female Mexican

and had to abandon the operation entirely because he couldn't even fake it with her.
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1 told Tim | wasnt sure if | could play that part not knowing what it would require of

me—how safe it would be. how it might affect me mentally, what I would need to say and do to

Keepourcover and not screw it up, etc. Tim assured me there wasn’t anything to worry about as

he would cover for me and do all the talking: it was best for me to be the quiet, reserved,

cockblocker. That would be my principal role: protect Timatall costs. Ioften told people|was

essentially“Tim'sbodyguard” with the purpose of protecting both him and Katherine (via

protecting their relationship from sex workers, which | believed I could do well because I'm firm

in my boundaries, integrity. and intent).
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1 was extremely excited about being given the trust and chance to participate in

something I felt passionate about and could make such a direct impact. But | was very hesitant

about the role. What a heavy responsibility for me to do things jut ight with our lives on the

line and no experience in how traffickers work or what exactly | was supposed to do and how

that might affect me in the long run. 1 told him |waswilling but unsure if | was the right fit. He

said we would start out super slowly. just holding hands around town and such to sce if felt

comfortable. That seemed innocuous enough. | could handle that

“Tim asked me to pray about i o see if it was something | felt good about and that we

would talk in more detail on Saturday. | had many questions but couldn't believe the

opportunity. Later that week, Tim told me he knew when we were first speaking that he had

received the divine impression that he “was supposed to ask me about being an operator.” This is

the same guy who had strengthened my faith in prayer, and | easily trusted he could have

received that revelation from God. And I believed it myself. My close friend reaffirmed that
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was absolutely perfect for this role, saying of my personality type that we “are the ones who

want to save the world and don’t want anyone to know about it.”

We met up in an OUR office that Saturday and were initially with Coop and a few others

who had brought in supplies and Tim's wardrobe for the op. The others eventually left me and

“Tim alone as | worked on hisdisguise, and he seemed genuinely interested in knowing how 1 felt

about life, the gospel, my situation being single, and my perceptionofhim and the works he:

does.

“Tim inquired about my sexuality in light of my spirituality. Hewas especially curious

about how I, as an active member of my church, would see going in on these missions and

playing the part. We had lengthy discussion about what actions would be justified by God in this

work. Throughout the afternoon and evening, He was impressed that 1 got it” and was willing to

do whatever was required for the cause and still feel strongly that it would be in keeping with my

standards, since my highest standard is to sacrifice everything necessary for the Lord and His

purposes—and | could conceiveof no greater purpose than to free God'schildren in captivity. |

was increasingly willing to participate without question of the personal cost.

For the next several hours as | worked, Tim began to tell me more about the tactics they.

use to keep their cover on operations. | had been awareofhis close association with Elder

Ballard, so it seemed natural when he told me they met on a regular basis to receive blessings

and to discuss OUR proceedings. Tim told meof the time he told Katherine he couldn'tdo OPS

anymore, that the thoughtofdescending into the filth made him sick. Then he received

revelationofusing a girlfriend relationship (later deemed the Couples Ruse”) as a cover.

According to Tim, he presented the plan to Elder Ballard who thought it was briliant and
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specifically sanctioned the strategy. | could se how going undercover as a couple could be

valuable, so it made sense that it would have come from an apostle of the Lord.

1 asked various questions about what my role would require. Would I need to drink

alcohol (which 1 had never done)? No, Ti said he never has to drink. He's really good at faking

it and told me some of his tricks. Would I have to swear (which I also didn’t do)? Yes, I could

practice it (hat evening, Tim asked me if | had practiced saying the “F"* word in the mirror).

‘What was my physical risk? Would | ever be ina situation alone with trackers or where

another man would be expecting me to be sexual with him? Tim responded that our roles wer to

protect each other from exactly that, so we would only need to be sexual with cach other and

only to the extent necessary to the situation. OF course, we would abide by strict standards and

need to be able to both connect and trust each other.

Tim confided in me many “secrets.” like that he had just gotten a full body wax for the

first time and asked if1 ever had, saying it's so much more appealing and he wishes Katherine

would.
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He told me to go shopping and get sexyclothesso we could test it out this next week if

we got the chance. We were in frequent contact through the weekend. He asked me to send shots

of the sexy clothes| got and screenshot tattoos and placements | was considering.

Plans changed and | was asked to leave Monday instead; this would give us more time to

“practice”. Tim had asked if|had any concerns and I told him I had plenty, so we planned to

discuss them while we were down in MX. He picked me up from the airport in Mexico City

alone with a driver who | was assured only spoke Spanish, so we could speak openly and

confidentially on our long drive to the home where we would be staying that first night. | shared

both my written and mental listsof questions.

My greatest concern was for Katherine and how this worked with thir relationship—

since the whole point of going in asa pretend couple” was to safiguard his real relationship with

his wife by preventing him from having to do heinous acts with victimsoftrafficking. | wanted

10 know how he had beenable to keep emotionally stable and not blur the relationships. He

assured me this was the best thinghecould do for his relationship. Katherine knew it too. She

helped choose me! He said that they always decide together who should go on these operations.

who fits the partas a legitimate partner for him with the right look, height, and spirit. He said he

had shown Katherine my picture and she fet strongly about me, agreeing | was the one.

As for making sure the role play doesn’t turn into real play, Tim said there were strict

rules: No Kissing on the lips because that makes it 100 difficult not to create a real attachment. No

undressing or touching private parts. No texting. calling, or continuationof the role outsideof the

OPS. These stated standards helped me feel so safe about keeping that distinction and1 was

thrilled to know that he took this seriously for my protection as well
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Apparently, a previous operator had insisted on calling him and trying to see him after the

op because she got too connected and couldn let him go. He adamantly reminded her that they.

weren't ina eal relationship. He couldn't work withher anymore afte that. He told me about

how he and another female operator, a big-time actress, were in a situation where they were

staying with the trafficker who brought into their bedroom 10-12 minors to dance for them for

them and sex play. To avoid the minors, this actress and Tim lied on the bed, pretending to make

out and have sex, complete with fake orgasms and a shower afterward... to convince the

trafficker they had actually had sex. Afterplaying the role the woman was so legitimately horny

that she had insisted on kissing him on the mouth, saying it was not fir 10 get her so worked up.

and then leave her hanging. Tim was furious and remindedher of her place. Becauseofthat, he

could never work with her again. She was so upset at not being included in future OPS. (The

following year, Tim told me he was considering having that operator come on another op with

us—and ultimately did—because she now hasa boyfriend and is promising she’s ina more

stable place, wanted to prove she could handle it now, and pleaded for another shot.)

“The way Tim verbally attacked previous operators and people who “betrayed him

(which meant anyone who stood up to him, including the CEO), other directors, or women who.

dared questioned him on ops) was a regular lesson on howI was expected to behave in order to

work with him—and I took note. Initially, the expectationsofour conduct were not printed, but

“Tim took video of us after the op “for both of our protection.” He had learned this the hard way

because he had been accused in the past of acting inappropriately. Tim recorded that | had

treated him appropriately and with respect and asked me whether he had done the same. In time,

Coop wrote up and askedfor signatures, calling it a Couples Ruse Agreement. (Notice Tim's
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Signature was no required)
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We arrived at the home ofa wealthy politician where we would finish getting ready and

Stay the night, Tim had attended to mostof my concerns and now it was his turn. He told me how

risky this whole situation is. More than just that my life would be in danger(which he didn’t

seem to take seriously and in time it would be little more than a joking conversation about how

we would die and that in fact he said he thought dying on an operation would be a cool way to

20), he was taking a very serious risk by bringing me along. He told me how importantit was.
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that | never say anything about what we're doing becauseI could literally rin him. He seemed

distressed as he asked, “Can you imagine what the response would beifyou told people, ‘1 went

on an op with Tim and he was all over me’ or anything like that"

1 repeatedly assured Tim | would never ever say anything. He expounded that if | ever

talked about what we were doing, he “would have to deny it.” I told him | understood. Tim

continued talking about how itwould appear to people who wouldn't understand. .and |

fervently agreed it could easily be misconstrued. Tim drilled into my mind that he would have to

use every resource he had to fight anything negative | might say about him and that of course he

would be sided with. | knew that. I didn’t matter. | was resolved that 1 would never ever betray

him! By this time my heart was aching a the thought and my eyes welled with tears. | old him,

“I could never EVER say anything that would hurt you or the cause! That would be sacrificing

everything believe in—everything important to me about my own good character and all the

‘200d that OUR had done. It would be sacrificing the livesof innocent victims that | am willing

10 lay my life on the fine to rescue. That would be so devastating to me personally that | would

rather dic than falsely accuse him." Tim commended me, saying he had no doubt that | was

sincere and trustworthy.

1 trusted him too—just by virtue ofhim being Tim Ballard.

Tonly began to question Tim's claims when he needed constant reassurance that we

weren't doing anything wrong. At the time, he was still sccmingly concerned about

compromising the temple covenants he made with his wife. I found it extremely odd that he

worried so frequently about whether we were acting appropriately and specifically asked me to

confirm that we were in the right to be playing our roles. He worried aloud that he “could not
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cheat on Katherine.” His concern caused me, asa natural comforter, 0 engage regularly in this

pattern of conversation:

You received the idea of going in as a couple by revelation and immediately knew
it as the answer you had been seeking, right? It was confirmed by Elder Ballard
right? And by going undercover as partners we're protecting each other's chastity
as well as preventing those we engage with from having to perform sexual acts,
right? Your wife was just as enthusiastic about this ingenious way 10 protect you,
right? We were carefully selected to save lives in unique way that God has trusied
us to do, right? IT'sa righteous cause and calling that came dircatly from heaven,
tight? Then we have no reason to be concerned! We can remain in the peace and
faith that we have been and will be guided by the Lord.

What I didn’t understand then was the real reason for Tim's constant concern and need

for reassurance—he was behaving with impure intent. He used me to comfort him and regularly

reaffirm the righteousnessofour roles and behavior. Doing so kept me lodged inabeliefthat

‘God condoned anything we needed to do to gain the trust of human traffickers and other

dangerous or evil people while simultaneously keeping ourselves safe physically and spiritually.

While I see how all that could be true at times, and scripturally/spiriually justified, I don't

believe itis in Tim's case. During the past couple ofyears, | have witnessed first-hand Tim's

degeneration into moral decay, mental illness, and harm to himselfand countless others

Over the courseofour many OPS, Tim touched me repeatedly, trying to create a sexual

connection by the words he spoke and the ways he touched. He was constantly feeling me out

and trying to turn me on as well. Tim frequently asked about my sex life, what most arouses me,

whether | masturbate, what I'm willing to do with my boyfriend, etc. Tim also admitted to some

jealousy about guys | dated and feeling rejected when I didn’t respond to his touch as expected.

Mostofthese touches were unnecessary, other than o “create chemistry,” because We weren't

with traffickers or in settings trying to fool anyone. It was often while we were traveling alone or
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and I became a crutch for him to confide in and offer advice. It was often in regard to hssex life

and wanting her to think more openly and be more exploratory (she was apparently not willing to

wax or have oral sex, and “I’m really good,” he said).

“Tim frequently asked with bewilderment, “Why are you still single. On the first

“mission,” he said, “If anything happened to Katherine, I'd marry you.” He really pressed to

Know if| would feel the same. I old him, “We're not going to have this conversation.” On

another occasion, almost a year later. he said, “IF was single, | would marry you.” One of the

donors with us on a separate trip mentioned that he had said this about the Ukranian operator as

well. And clearly, Tim said it to (REDACTED), then denied it and made horrible accusations.

about her wanting to marry him.

There was no care or training of “operators” during the missions. Not before, not after. |

would arrive home, useless for my kids and family and work, until | could process what had just

happened. When 1 broke my foot on a “training” in Budapest and was not able 10 go on OPS fora

while 1 lost that revenue stream, as wel as the ability to run my home and business. Being

unable to walk was financially devastating. There were manyother timesof team disorganization

and neglect, including when another female operator and | were left at a large home in Mexico

all night, unprotected and forgotten by anyone else on the team. She left the next day, but still no

one came for me. Fortunately, Tim and a couple others stopped back at the house to grab

something forgotten; they were completely surprised | was sill there.

On the OPS,1 was an aferthought—like | wasn't really supposed to be there. | felt like |

was risking and sacrificing for something that was becoming clearly about creatinga story and

ot about putting together strategies to rescue. (Eventually, Tim began to sayourresponsibility
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was to be “storytellers” and man, could he spinup a story!) No one seemed to need or care about

the intel we gathered. My experiences and perspectives didn’t have a landing place; no one

would know who I had spoken with in the places we visited or what I had seen and heard. |

didnt know ifany of our efforts (or the supposedly “valuable information” we gained) had led to

anything worthwhile. Tim spent very litle time explaining the missions, targets, or victims, and

an excess amountoftime discussing al things sexual. | never really knew what we had actually

accomplished other than achieving chemistry” and being convincing o usually no one in

particular.

“Tim also became increasingly sexually perverse and aggressive. At least twice | was

afraid when he was on top of me and dry humping on a bed. We were alone in a hotel room the

first time he did this, after which he went into the bathroom and masturbated. On another

occasion, I was scared and unable to tell him, as he had become aggressive, grinding

determinedly trying to come. WhenI ried to move away, he pulled me back under him.

As we were preparing for an operation and staying in Miami, Tim wanted time to.

“practice” and reconnect since it had been a while. One evening he became demeaning and

insistent that | meet him at the hot tb. | met him there atea night, alone. when | would rather

have gone to bed but knew he would be upset if | refused. Tim began telling me all about the

tantric massage that he and another operator experienced in CA. He said she had learned a lot

and was excited about what she could do with i in her marriage. Tim had learned some

techniques in tantric that he wanted to show me. He said, “I'm going to do something. | promise

1 won't touch you. Trust me.” He moved his hand up between my legs and pressed his finger just

behind my vagina, tapping firmly six times, which he explained awakens the sexual chakra or

2



something that that effect.

He frequently talked about doing a tantric massage with him and other “more intense”

practices than we had done previously to “level-up our game,” insisting that undercover work

was “a perishable skill.”
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He began drinking regularly on OPS, justifying oral sex, nudity, and bedsharingwith

each other, creating situations precarious enough that he could vehemently argue these actions

were necessary to accomplish the mission and retrieve information that would make all the

difference in saving countless lives.

Tim Kept saying we needed a more intensive training than we had done before and said

Coop had made all the plans so that Tim and | would both be surprised. He had scheduled a trip

to FL for this “special training” (where wewould be meeting a Ukrainian operator), first outed

through NY for a “surprise appointment” for ust the two of us. Tim had been trying to arrange

fora sexual massage for quite some time and was infuriated when our light was cancelled and

could not be rebooked. even on another airline, to get us there in time for the appointment. Mike

arranged fora midnight flight direct to FL instead, thankfully skipping JFK. so Tim and Coop

spent hours scouring Salt Lake City for a place we could get a sexual massage that day. When

the fist place failed, Tim yelled at Coop over the phone to find something. Coop drove us from

place to place, but they wereall full Tim wasrelentless, offering women at the desks up to $500
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to get us into a room.

He finally found a sketchy massage place where he was demanding enough that the

therapist allowed us to squish together onto a single massage bed so she could rub us both at the

same time. Tim was persistent about askingher ifshe could do a Nuru massage or bring in

someone who could. and he ried to get her involved in any sexual talk he could elicit. She did

offer him a hand job ifhe wanted. He asked her if she ever got sexy with her clients and teased

er about taking off her shir. Tim kept acting lke this allofthis was part ofa training designed

by Coop and they were handing me mini “missions” to accomplish. This time, on the bed, Tim

gave me the assignment to get the massage therapist to strip down for us. |refused as ihe was

joking. He was not. That seemed criminal to askof an innocent bystander to our “raining.”

When we finally left (before Tim was ready to, but because we now had limited time

beforeour flight) I called him out about asking me to corrupt her. He shot back, “She's anything

but innocent..she was willingtogive me hand job!” He spoke disparagingly about me when

Coop picked us up. telling him I had “gone soft.” For the remainder ofthe “training” rip, Tim

didn’t have muchofanything to say to me, including having me participate in any further

training...which was supposedly the whole point of the rip. I didn’t participate in anything

essential or unique and spent those FL days primarily alone; Tim specifically left behind at the

house rather than taking me to visit TonyRobbins as promised. It was clearly my punishment for

pushing back on and questioning his instructions. told Coop abou the incident with the

massage therapist, and he was definitely very concemed...but there were no repercussions for

Tim.

1 now see many contradictions between how Tim protected himself, with little concern for
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me and others, while creating in me adetermination to risk everything to protect him and “us” as

a partnership and OUR asa whole.

It's ironic thathe claimed it took him a while t0 detox from “Brian Black” mode
(Brian Black isTim'salias) —which was often his excuse for a foul mouth or
inappropriate behavior—but he wasn’t concern that other operators might need to as
well before returning home and getting back to “real life.” I wasn't offered any help.
therapy.oralmost any contact between operations.

«Tim has become a hero by proclaiming how he puts himselfin real danger, but he
was discrediting other operators, including myself, who took on thesame risks. For
example, consider the statement put up by Spear Fund

«Tim enlisted top stylists and Hollywood-level help to get disguised but was not
concerned about other operators being exposed, even if it meant we couldn't return
back to the country in the future with family or friends. When my identity was
directly compromised with carte, Tim dismissed it as non-issue saying it would be
dangerousif it was him, but not for me.
“Tim believed his family needed help and protection while he was away, but others
didn't (despite that I'm the only one my kids can rely on to provide and that we're
side by side going into the dark and risky places).

Fm not stating this for sympathy or accolades but to express the patternof Tim's inability

or unwillingness to acknowledge and/or attend to the needsofothers, including thoseof his

partners and team. | felt extremely unprotected in every way. Tim would remind me to turn in

my expenses and get paid after these operations, saying “that’sa lot of money!” As though I

would be compensated well (...after all, Tim was highly compensated). But that was not the

case.

1 was initially offered $x/day. a super low “operator rat” compared with my other

Services, which made it a financial strain to go out fordays and weeks at a time. There were

many hidden costs of both leaving and being involved which were not well compensated,
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especially taking into consideration the time required to prepare before an OP and recoup after,

the all-day/night schedule away from family and other life essentialstativitis/opportunities, let

alone thephysical cmotionalfinanca risksofthis particular endeavor (which isn't offset on a

contract basis like it might be witha long-termorsalaried and benefited employee). finally

settled for Sx/day, less than my professional day rate (which doesn’t demand all-night work, time

away, and personal risk, let alone require me to randomly available for the unpredictable travel

schedules and follow-up missions).

Tim greatly facilitated my mindset that compelled me to consider doing what 1 did. He

told me that after we met last year, he remembered me and would have known me ifhe had seen

me at the mall or in any crowd. He meets hundreds of thousandsofpeople, but he would have

Known me. With me, he said, there was something different. We connected in a way that was so

rare for him. Even through high school he never felt connected to anyone and started (0 wonder

what was wrong with him. Katherine was oneofthe only women he had ever really connected

with. It was such an anomaly that he could feel connected to her, so he knew he was supposed to

marry her. Likewise, he fet so connected to me, as if we had known each other forever and

before. Like we had had a relationship in a past life, perhaps we were married or something

(which he questioned Janet about, and | wasn't surprised because he had shared with me how she

had revealed many things about this principle of recycled lives) or were soul brother/sster.

loved the cause and mission of OUR enough that I was willing to excusea lot with

“Tim's justifications and convincing. But after my experience in the DR, 1 could not run fast

enough through theairport to get home.| was physically and emotionally ill. When Tim asked

me to speak to and encourage potential operators, | told him I wouldn't feel comfortable with
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that nil there was some reform. Sadly. it could never happen with him at the rootof the

organizational problems

Deception

1 understood the tactic and risks associated with the Couples Ruse as far a it was written

and required. The spoken and understood Agreement kept me safe...unil it didn't. Tim began

pushing all boundaries and asserting that behaviors outside of the inital rules were to be

employed as needed. Tim found sufficient reasoning and was veryconvincing that frequent

sexual boundary breeches were essential. | was led 0 believe that Tim had been doing ths for

years, as had the other male operators; | though it was standard operating procedure as an

essential way to protect everyone involved.
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What I have discovered in the past few months has been very revealing to me about

Tim's real tactics and motives. Until | was able to talk with other women about their experiences

with Tim,1 did not know the lies he had been telling them about me. What I didn’t know until

now was that Tim was telling other women (and someofhis staff) the same things about me to

convince them that he was in need ofa new operator who behaved well— was now counted

among those with whom he couldn't work anymore; He told them 1 had fallen for him, ried to

kiss him, and seduced him in bed.

will not accept being lied about and disparaged when I have risked so much and given

So much without asking for anything in return. And I'm not OK with staying silent when

someone else i being lied about and publicly disparaged.

recently received advice to bewareofpeople who arc talking about others; they are

talking about you too. | am absolutely dumbfounded that Tim would defame me that way. While |

was doing everything | could to protect his image, he was smearing mine. | have a solid reputation

among those who know me personally; Tim knows who | really am and was still capableof and

willing to burn me by painting me as untrustworthy and slandering my character for his own self-

indulgent purposes. This outright dishonesty and betrayal proves that Tim insidiously pitied us

against each other to prevent us from talking —his manipulative scheme to secure our reliance on

im alone. As it turns out. his efforts did not discredit our collective character, but exposed his

own. As truth and deception battle, darkness will never overpower light.

EVENTLOG

March 2021

“Tim on set, he tells me he’s not a sex addict, (Redacted) tells Tim to “watch it,
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Romeo.”
+ OUR Lehioffice—Hair dye/eut and tattoos. Tim asks about being waxed, being

willing without hesitancy to do whatever is required to save women and children,
he's impressed with how open | am to the work and requirements.

+ Mexico City—Sneaking out to the guest house to apply tattoos, Tim begins the
touching and “practice” of getting physically connected; He feels increasingly
connected and asks Janet about our relationship in past lives; asks derisively ifI'm
“embarrassed” to leave the door open while I'm applying my bronzer in the
bathroom. Tim acts “caught” when (Redacted) comes downstairs unexpectedly.

«Cancun time in the ocean, my discomfort with closeness and tactfully pushing back,
‘Coop sees us on the beach holding hands and Tim worries about being caught. Says,
“I can't cheat on Katherine!” and I reassure him that will never happen with me.

«Calls me into his room (while reading scriptures) and comments about how
connected he feels, how he wishes we could stay close at night, how if anything
happened to Katherine, he would marry me.

«Tim wants to stay in my room on the separate bed. I refuse. He later tells me how he
felt rejected.

« (Redacted) takes me to lunch and berates me for my role. believed this to be
standard procedure and am shocked that (Redacted) is suggesting I've done
something wrong

+ Massage parlor, minors offering massages, find female trafficker who offers us
“whatever we need.”

«Tim recounts storiesofdeep betrayal from those he had worked closely with,
(including a previous operator who insisted on Kissing him and he wasfuriousso he
can't work with her anymore), how depression and suicidal ideation had overtaken
him, how he has a hard time being home. Asks me to please pray because he trusts
my connection with the Lord. | pray aloud as we put our heads together.

«Comes to my house and can't resist touching me and is saddened when I scoot away
from him on the couch.

April 2021

«Brought on as primary team. Tim makes sure we have a house with a hot tub,
touches inappropriately specifically intent on trying to tm me on, asking me if| had
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orgasmed.
+ Went toa strip club in the evening, spent an hour in a private room with a topless

woman who tried to seduce us while Tim faked oral on me. hada physical
traumatic response when we left the club. Tim held me until | had calmed down. He
still wanted to continue “fishing.” so we entered a brothel where they introduced us
10a lineup of prostitutes. Tim was deciding who we should take back into a room
and asked me who | would choose. | was not up for it
Asks me constantly how | manage to separate the feelings and can “turn it off” when
we're not on the town (back in the safehouse) or specifically playing the role ofa
sexually charged couple.

May 2021

«Mission in MX. planning business venture with female trafficker.
«Island in BVI—Tim asks me for help separating from me while we're on the island

since he feels rected when | resist his advances. Katherine is brought to the island
asa surprise to Tim, who then actively keeps his distance from me for the week until
she leaves, revealing thathehas blurred our professional relationship. Tim secs and
treats me as the “other woman” whom he must dismiss to avoid jeopardizing his
relationship with Katherine. The night before we're to leave to search for traffickers
on the other islands, Tim apologizes for his mistreatment and hopes we can
reconnect before continuing our mission.

July 2021

+ su45am get Tim ready (hair dyed blue/tats/piercings); left at 8am in premier black
car service for airport, SLC to Cancun. Happy Shutle to Breathless, they wouldn't
let us in due to improper ID. Barely missed Riigo’s (trafficker's) boss, so Tim paid
Riigo 12K USD cash to meet us at another place with his boss, then raced to Coco
Bongo to meet Rilgo.
Tim tells team he’s backing away from OPS (he’s been saying this for months and |
hope he’s serious this time.)

0ct 2021, OUR TRAINING

«First aid. OSINT. HUMINT, dinner, clubs. Tim asks about my boyfriend, how far
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I've gone with him, and if now I'm going to be hesitant to be as sexual with Tim
+ Before clubbing, Tim asks me to be witness to what happened ina hotel room with
thetrainee who tried t seduce him and get him to “finger f— her. insist he tel
Coop and Mat.

«Tim wants to go 0 strip clubs in SLC as part of raining.
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+ Actors meeting, role play with studentsinshift. Ti talks (with hisson present)
about the trainee who wanted him to “finger fer in the hotel oom.
Embarrassingly crude with trainees in mock situations

Feb 2022

«I'm on secondary team. Tim talks incessantly about the female operator he can't
stand being with any longer, how she is pushy and verbose ic. she doesn’t just go
along with everything he says). says she freaked out about the cartel association and
he couldn't continue working with her.

«Tim says the other operator refuses o go into carte territory where we're doing the
sting. He asks me to join him on primary. | meet with the traffickerand boy (who

31



“Tim says is the cartels “Golden Boy” because he looks so young he’s in high
demand—they can send him out multiple times a day for S4K hr. (When | asked a
few days later, Tim told me the boy was 15 and had been trafficked sinc he was
12. They still couldn't find his family. On an operation earlier this year, 1 talked.
with the aftercare director there who said that boy was propositionedfor that
evening by his neighbor and that it was thefirst time that had happened to him.)

+ We do the takedown, the police don’t arrest me and instead expose me as an
accomplice, as they take me outside and ask me to hand over the money in front of
the local swat team.

Mar 2022

«Tim insists | meet him at the hot tb. Tells me all about the tantric massage with
redacted] (an operator). saying said she was excited to take some of the techniques
back to her marriage

«He learned some techniques in tantric and wanted to show me, Tim said, “Tm
‘going to do something. | promise I won't touch you. Trust me.” Moves his hand
between my legs and presses firmly behind my vagina six times (0 activate sexual
chakras or something.

+ Evening in DR at “fantasy house” of suspected trafficker John [name changed).
Continuous rounds of alcoholic drinks, a surprise show with three girls whom John
said come regularly to perform with fully revised costumes, choreography, and
music.

« “Tim tells me the plan: | am to stand in panties at the topofthe stairs with drinks.
unil there are witnesses, then summon “Brian” 10 go to bed alone with me. Some
ofthe houseguests and staff heard me invite and then saw Brian holding me from
behind with drinks and warned we would miss the party. Other female operator
stays down unaccompanied at the bar to represent us at the party.

+ Massage parlor. [redacted] café with the Haitian woman he refers to as his “boss™
who is pimped. and her 15yo “daughter”i. not her daughter). Tim lies on bed on
the other side of the room divider as we get “massaged” (these massagesare aways
gross mockeries, not real. not clean, and not relaxing).

«More massages at theseedy Haitian place, in separate rooms upstairs, my nice glasses
were stolen by the time | got up.

«Evening at John’s house. Both women (Russian and Ukrainian) join us in the
bedroom. Tim has been heavily drinking. lays out the plan for me to do new
boundary break of removing my top. take charge of the time with the ladies
(because I'm the “boss"). to push his head down between my legs so theyIl believe
were having oral sex. Tim gets completely naked, then slecps drunk on floor
(obviously not protecting me) until he climbs into bed. This night and the night
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before were horriblydisgusting situations as | primarily had to fend for Tim and
even take the touching and sucking from the other women. 1 let incredibly
vomitous and stil want to throw up thinking about it

«John arranges for me to have a private massage in his home. The lady ordered in to
ive the massage is the same we found previously who had worked on Tim. John is
already suspicious about our wanderings from the day before and walks in on us as
1'm on the table exposed. | feel compelled to “enjoy her massage, which includes
stroking and violating me until| fake orgasm.

Jul 31-Aug 4, “Training”

+ 7731: Meet in SL at seedy Motel 6 since our flight 10 JFK (where he planned to
“surprise” me—Tim had me going under false pretenses—with tantric massage:
before flying to Tampa. Wanted to discuss this genius “new technique [Redacted]
came up with” where he places his dick underneath me and it totaly looks like
we're having sex but we're not, sotheyre all completely fooled. Duh.

«Tim becomes desperate to get us into a sexy massage, offering cash up to $500 for
the lady to find us a room so we can experience “Nuru” massage. He tries to get me
0 get the massage therapist 10 take off her clothes. refuse. The remainderofthe
trip, supposedly for training purposes, | am irrelevant—evidence thatI had not
fulfilled my purpose.
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EXHIBITF

STATEMENT OF MARY HALL

In Octoberof2021, I went to lunch with my fiiend who was involved with OUR. In the

midst of her conversation, | had brought up that | was interested in saving women and children

who were victimsofviolence or sex trafficking. | did not know that she was involvedwith OUR.

She told me she may have an opportunity for me to get involvedwith the organization. We

chatted a litle bit more and she told me that she would reach out to her contact in the

organization.

At this point, | did not know who this person was or anything about the organization. A

couple weeks wen by, and I was contacted by Matthew Cooper, ak. Coop. He is a male

operator at OUR who works very closely with Ti. He had told me that they were doing some

raining, but that they would not be starting a new raining coursefor a while. He asked if|

would be interested in being an actress for the other operators to practice scenarios with. | old

him that I would rather be more directly involved and actually be the one to go out and save

women and children.

Thatwas about all our phone call consisted of. He told me he would be in contact with me

at some point in the future. A couple of weeks went by and he reached out again. He asked me if

1 would be willing to come up 10 the OUR gym and do a training session. | old him yes,

absolutely. On October 28, 2021 | went up to the OUR gym located at 13648 S 200 W Draper.

Utah 84020.

When I got to the gym, Coop was waiting for me inside. Therewere a few other women

there as well, and a girl named (redacted). We did some basic training exercises involving self



defense, and then covered some awareness tactics. Aftera certain point, Ballard arrived at the

‘gym, and 1 spoke with him one-on-one in a back room.

When we spoke, he told me briefly about what the organization did and how1 could

potentially become involved. I expressed to him very clearly my interest in becoming an

operator. He told me that it was a hard job, and 1 would have to be willing to doa lot of rally

potentially dangerous things. He said that | would see a lot ofdark things, as well as be in some

Very scedy and gross places. He touched briefly on the COUPLES RUSE as well and asked if

that was something | would be able to do. 1 told him that I was an actress and thatI though |

could be quite good at being an operator.| then went back out after speaking with him fora bit

longer. 1 continued doing some training with Coop and the other two girls that were at the gym.

Ballard's son Blaine wasalso there doing some training with us.

After the self-defense tactics, Ballard said that he thought we should continue training in a

different way later that evening. He said that we would now take it upa level. They wanted to

essentially test how well we would respond to certain uncomfortable or intense situations. He

told us about using an app called Signal to communicate, and how we had to be very careful with

text messages. He said that we could not talk to anyone about this stuff ever. | signed an NDA as.

asked and lef it there at the gym. (I never received any typeofcopyofthis.)

We were told to meet later that night back at the gym. believe it was around 10:30 PM that

1arrived there. Coop, (redacted). Ballard and I were all supposed to go out as frst team. First

team meant that we would be the ones to go inside the strip clubs and try to gather information

from people asa partofour training. There were two other men that | recall being there that

night. They were on second team that night. Second team’s job



was to maintain communications and follow us around discreetly ina vehicleof their own. One of

them was Ballard's son, Blaine. The other was an older gentleman (I do not remember his name).

Ballard and (redacted) were partners that night and met up at her apartment. They were

supposed to take an Uber to meet us at the OUR gym after geting in “character” together. They

missed their first Uber and we were wating around for a while (1 think we ended up having to

just meet themat the first strip club.) We were supposed to pretend like we did not know them

when we were at the clubs on our training OP. The second team was supposed to just follow us

around and keep in contact via messages on the Signal app.

We all had to constantly remain in character, even while interacting on the app. Tim and

(redacted) were partners for the COUPLES RUSE training that night and Coop.

(redacted) and | were a “throuple” for the COUPLES RUSE. While waiting to head out and start

our training at one point Ballards son came over to talk with us. He made a comment about how

his dad had given him something to take (presumably some type of pil, but I'm unsure of what).

He then said he felt high and was kind of laughing about it ike it was no big deal. It realy

concerned me though. 1 didnt ike that we were supposed to be pretending this was a real-life

scenario and that he would be outof it. Ifit was a real situation potentially outof the country,

where lives depended on it, then | would be so anxious and scared. | would never be able to trust

someone ot in thei right state of mind. Not to mention it disturbed me and was inappropriate

that his dad had given it to him. At some point (I don't remember exactly when) Ballard told me

that he would sometimes take something in order 10 deal with his stress and to help him get into

character, as well as loosen up.

1 drove with Coop to the strip clubs in Salt Lake City for his training. (1 don't remember the



names ofall ofthe clubs and bars,o the order, but | know we went to these clubs for sure: Trails

Gentlemen's Club, Exotic Kitty Gentlemen's Club, The American Bush).

We Coop, (redacted), and myself got there and went inside and sat down. | got an energy

drink from the bar, and we all satin a booth together. | saw Ballard and (redacted) at the frst

strip club. (Redacted) was sitting on Tin’ lap and they were all over cach other playing the part.

Ballard was in character as "Brian" and wore these big glasses to disguise himself. (Brian is his

alter egoof sorts)

“The idea behind going to the strip club was for Coop & Ballard to sce how well | could get

information outofpeople and how I would respond to being in a "darker environment” around

certain typesofpeople. Ballard would point out people in the club and tell me to go try and

either get their phone number, find out where they lived,or a varietyofother questions. I don't

remember how many strip clubs and bars we went to exactly, but I think we went to three strip

clubs, as well as a regular bar at the beginning and then another bar a the end. Noalcoholwas

consumed by anyone that I saw in my “throuple.” While at theseclubs and bars, Coop.

(redacted), and | would hold hands, it next to each other, and just gencrally pretend to be a

couple.

Nothing overtly inappropriate ever happened while | was training with Coop. I felt ike he

was in character while sill keeping things professional for the most part. (If that had been what

Ballard had wanted for the COUPLES RUSE, it wouldn't have bothered me as much. His version

was not that, unfortunately.)

During allofthis, occasionally saw Ballard and (redacted). They acted out the COUPLES

RUSE as well—just more extreme (lap sitting. going into private rooms in the back, dances, etc.)



At the last clubwewent to, (redacted) and Tim were in the back by themselves in a private

room.

“Tim had asked (redacted) to give him a lap dance. She was supposed 10 show him that she

could do the job—so even though she was hesitant, she did it in order to prove herself She

started giving him a lap dance, but shortly after she started, Ballard’s son ended up coming

inside. He walked into the clubs back room and saw his dad and (redacted) together like that. It

made me extremely upset because (redacted) had not wanted to do it in the first place and had

been reassured multiple times that Ballard's son would not be coming inside orsee them acting

out the COUPLES RUSE. (Redacted) was freaking out a bit and came and told me what had

happened.

At this point, Ballard came out from the back room and talked to me in the club. He had his

arms around me and we were chest to chest. We were talking more about the COUPLES RUSE

and what that would involve, as well as someother things like how his wife was going to kil

him if she found out their son (Blaine) had come into the stip club. | cannot remember exactly

what else was said at that moment. Shortly after that, we went to one last bar. Ballard and

(redacted) did not meet us there. After that last place we decided to call it a ight

1 drove with Coop and (redacted) back to the OUR gym, where we met up with Ballard and

(redacted). At his pointI think it was coming up on 4:00 am. Ballard told meI did a good job,

then talked tous all bout the night and how that experience only scratched the surface of what it

would actually be ike on OPS.

“Tim texted me the next day, October 29, 2021, and said 1 was a badass and had done an

awesome job the night before. He then asked me to come and meet him at the OUR American



Fork office, located at 758 § Automall Dr. Unit § American Fork, Utah, and I told him that

would. On November 1, 2021, 1 went up to the address he sent me. When | arived, Ballard and

Matthew Cooper were both there. Ballard asked me to come up to his office to speak with him

privately

When we sat down, he started talking to me about the COUPLES RUSE and how important

it was; telling me exactly how intimate certain scenarios would be. He asked me over and over if

1 wwould be willing to act out certain sexual acts, continually getting more explicit. Doing ll of

his, he madeitclear that I could not tell anyone abou the things that were happening between

us. He made it seem like it could bea lfe-or-death situation if I disclosed information, and/or

thatI would get into trouble as well. He also made it sem like it could bea life-or-death

situation if| was not willing or able to act out certain sex acts well enough.

“This is when he started pushing the idea of needing to practice with cach other. He started

telling me about other female operators and how they had been in situations where they had to be

completely naked in the rooms in front of ach other and while getting massages. He told me that

the point of the COUPLES RUSE was for you to be able to block for each other. Meaning that on

OPS, you would intercapt sexual touches from traffickers or sex workers. He started to become

explicit with the situations that had happened or that could happen. He told me that he wanted to

train me to be his new primary partner on OPS. | would be paid for my time as a contractor With

the organization. He said that operators before me had fallen in love with him. That some had ried

to climb into hisbed at the safe house and that they had pushed for relationships with him. He told

me that other partners before me had gone a bit crazy and he had to end things. | knew he was

married, and he said because of that he had one rule for the COUPLES RUSE, which was no



Kissing on the lips. He made it seem that everything else besides maybe full-on penetrative sex

would potentiallybeexpected.

Duringall of this, I fel ike everything was a test. Every question or action was proving.

myself. 1 had briefly gotten into my personal background with him and explained why helping on

operations as an operator was so important to me. Saving women and children truly meant so

much to me as a person on a personal level. | wanted to make a difference, | have been a

longtime supporterofOUR and knew that's what | wanted my future to involve. Tim then asked

me some personal questions about my life, like: if | was married, if| had my own place, and

others, thingsofthat nature.

Tim then became more open about things that could happen or that I could expect on OPS

and thatI would have to be willing to do those things in order to save children. This included

being naked in frontofeach other, touching each other, imitating sex acts, talking dirty to each

other, and all sorts of thingsofthat nature. It was presented to me as, “Ifwe were ina ife-or-

death situation, would you be willing 10 do XYZ...?" Andof course if it came down to saving

women and children 1 would be willing to do it. If it was a life-or-death situation, | would be

willing to do whatever I had to do.

For him, he said if he was going (0 get a new partner, he needed tobeable to practice. He

would say that it was really important for us to have intense chemistry. He wanted to know if

was attracted to him and wanted to make sure that he would be ableto turn me on. | was really

uncomfortable with these questions obviously, but at that time in my mind I felt like it was a test.

And 1 didn't want to fail this test. | wanted to become a partofthe team.



“Things then proceeded to become physical. It started out with him just resting his hand on

my knee, then he started running his hands across and up my legs. He slowly started to become

more comfortable and was running his hands all the way up my thighs. We were siting in chairs

facing cach other at this point and were no longer talking. I was pretty shocked he was touching

me so intimately.| guess in my mind I hadn' thought that he would begin practicing then.

guess I had assumed that he wouldn't need or want to practice until at least we were heading on

an operation. He moved closer to me and started to run his hands along other parts of my body.

1 remember there was alot of touching, rubbing, and grabbing with his hands across

pretty much my entire body. At this point I remember then being pushed up against the office:

door. Ballard was up against me, and he was sort of grinding his body against min. It was

obvious that he had an erection. At one point his thigh was kind of pressed in between my legs

and kind of moving up and down against me. There was no kissing on the lips seeing as that was

his rule, but there was lotsofkissing and mouthing movement around my shoulders and neck

and other partsofmy body.

Atthis point I was very uncomfortable, but again I felt like I could not fail this test. |

needed to prove that I could handle what he was doing. If| was not strong enough to handle ths

and deal with this, then I would not be able to go out and rescue women and children. And that

was not an option for me. | wanted so badly 10 be able to be part of this organization, but still

was so unbelievably uncomfortable. I didn't understand why we had to be practicing right then. |

mean, we weren't on an OP. He had only met me oneother time before this, and it hadn't made

sense to me that he fet like we needed this practice now.

Things were moving so quickly physically, and | hadn't done any other sortof training. It



was all happening really fast. He then slowly worked his way down my body until he was kind of

Kneeling down in front of me and was pulling at my jeans a bit. He then lifted up my shirt and

was licking and kissing my stomach and geting lower on my body, still wgging at my jeans as if

‘gauging my reaction. A this point, the door was pushed open from the outside and he had to

back up away from me. Coop pushed open the door and came inside and was just looking at us

both. Tim kind of just played it off casually. 1 did not know whattosay or do.

1 felt Tike Coop knew exactly what was going on; | could just see it on hs face. It seemed

Tike he was unhappy with the situation hed walked in on. He didn’t say anything or ask any.

questions though. Coop wanted to speak to Ballard then | believe, and Ballard told him that we

would be coming downstairs soon. Coop gave us another look and then left and shut the door

behind him. We talked fora minute longer and Ballard tried to sart things physically again, but

had to leave for an appointment, and | used that as an excuse to leave.

Ballard then began to question me about how I had felt about things. He wanted to know

1 had been turned on during that or if| was still med on and worked up. He wanted to know

if1 was attracted to him physically as well, and if he was good looking. | didn't quite know how

10 answer those questions, so| old him something along the lines of: Yeah you're a handsome

man. Itall felt like a test to me, so | tried to say what he wanted to hear and react the right way. |

Kept thinking about how he had a goverment background and that they had probably taught him

these techniques and that I should trust him. He told me he was really attracted to me.

He told me that he wanted to have me do more training. And that the next raining would

be even more intense. He asked if| had a coupledays available, possibly in November, to go and

doa raining weekend with him. He didn't spesify if other operators would be going as well, He



told me he wanted me to start coming on OPS with him soon. He then made it clear that he

would want and need to practice more physical things like we had just done. 1told him that | was

an actress and |did this fora profession, so practicing wast necessarily needed on my part.

ried to say these things delicately, as | did not want to offend him and jeopardize my chances of

becoming an operator. He told me that practicing was fun. And that it helped keep your

relationships more exciting.

He said in order for this (the COUPLES RUSE and operations) to be sustainable, it has to

be fun. | immediately felt sick to my stomach: dirty, and panicked. I had been warned that |

couldn't talk to people about things that had happened. I had signed an NDA, and 1 was really

anxious about breaking it 1 also didn't want to lose my opportunity to work on Operations.

called my friend (REDACTED) and told her | was really nervous to speak with her, but | felt

Tike I needed to tell her something. I fet safer talking to her, because Ballard knew she had been

the one to get me involved with him and the organization and hadn't minded me asking her

certain questions before. She was the only person he seemed okay with me communicating with

about certain things.

1 knew he would not want me telling her what had just happened between us though It

was supposed to be too secret between us (Ballard and myself). | told her| was scared to talk

about it over the phone and she told me that| could come and stop by her house later that

evening. Over the phone though, I did very briefly tell hera few things that had happened in the

office with Ballard. She seemed pretty shocked and did not think that what had happened was

normal or good, but 1 did not tel her a whole lot because | was really worried at the idea of

getting in trouble or messing anything up.



‘She reassured me that it was okay to stand firm about not wanting to perform any more

Sexual acts with him, even for the sake of practicing for an OP.1 knew mytalentas an actress

and knew I didn't need to. | went to my appointment and Ballard messaged me, asking when |

was coming back. I told him | wasn't sure if| would be able to. He asked again if1would be

coming back that night or not. I old him that | would ifI could. After my appointment, | went

back up to the OUR office. At that point | was resolved on telling him that | would not want or

need to practice any more sexual acts with him.

I went back and when 1 got there, Coop wanted to speak with me. So we sat down in the

office and he asked me some questions about the night before when we had gone to the strip.

ance, and about howI was feeling about things. | wanted to be honest with him, so | was. T told

him that| was worried about Ballard a bit. didn’t get into any details because | knew that he

was friends with Ballard, and | was worried about him not being happy with what I said, or it

jeopardizing my role inthe organization. | did tell him that1 elt like Ballard nceded some help.

1 told him 1 felt like Ballard had seen a lotof things that were probably messing with his

mental state a bit. I told him thatI felt like Ballard, as well as the other operators, necded to talk

to someone. That they needed to see toa therapist and work through some of these issues. | was

really worried for Ballard's mental state at that point becauseofthe pill, the way he was acting.

the things | had heard, and the sexual situation that had happened already without us even being

out an OP. Coop did not necessarily disagree with me, but he also didn’t agree with me.

then met with Tim again privately, and he started with wanting to practice some more.

And saying basically that in the near future, we needed to keep practicing consistently in order to

bea secure team together



1 didn’t want to make him 00 upsetoroffend him, but at this point, | just genuinely

wanted him to seek some help for his mental health sake. 1 told him thatI was worried about the

things he had seenasan operator and hoped he had someone to talk to. 1 told him that was

Worricd that OPS and the things he had been exposed to were negatively impacting his mental

health. | told him that for the sakeofhis wife Katherine, thatI didn’t think it was right to practice

like that. I told him that us practicing sexual acts was not necessary. | reiterated that as an actress,

it was not needed, that | can turn it off and on as needed for the sakeofthe situation we were in

at any given moment. That's what an actress does with all emotions or actions in scenes.

He asked at some point something about if I had my own apartment and that going there

would be an easier place to get more comfortable with each other. | don’t remember at what

point in these conversations that was. At the time, since | was going through a divorce, | was

Jiving with my family and did not have my own place, which I let him know. 1 don't remember

exactly all the things we continued to talk abou... But 1 think it was pretty much the same as

earlier. We then were done.

1 don't remember the exact timing here, but at some point Coop talked to Ballard and Coop.

told him what 1 had said about him potentially seeinga therapist or secking mental health,

Ballard then confronted me and said, “Oh, | heard you think I'm crazy? I heard you told Coop

that 1am losing my mind... that | am completely crazy.” Something along those lines. told him,

no | didn't say | think you are crazy... just think that secking therapy for someofthe things you

have seen should be a priority for not only you, but your entire team.

then threw out some ideas about how to better protect people on OPS. I found out that no

one isallowed to carry any type of weapon on them and that no one has any tracking devices in



their phone or on their persons. 1 told them my opinion was that for the sakeofthe safetyof their

operators, especially the female ones that could potentially then be trafficked, that it was

important for them to seck some better safety methods. Up until this point in my conversations.

with Ballard, | had not even really been spoken too much abou safety tactics on OPS. Really.

almost all of what Tim spoke to me about the whole time I was there, was the COUPLES RUSE,

sexual acts, and all the things 1 would need to be prepared and willing to do with him.

As 1 was getting ready to leave, they made it scem like they would be in contact in the next

coupleofdays to continue training. | told him that I would be going outoftown, but that we

could plan something after that. | was prepared to keep working with him and be his new partner

on OPS ifhe would stop pushing the sexual practicing aspect and get some professional help. 1

still wanted this working relationship to work out so that | could make a difference in this world

by saving kids

1then left and called and asked (redacted) if| could stop by her house and speak with her.

When I stopped by her house,I old her all the things that had happened and asked her to please.

not tell anyone that | had told her. | was and sill am very much nervous. She reassured me that

the things that had happened she did not think were okay, and that | needed to stand my ground

with him about no longer practicing the COUPLES RUSE unless we wereactively on an OP and

it was necessary. | then left her house and went home. I reached out o Ballard about when we

would be able to meet upnext when I was back in town. | was then invited to go to the OUR

gala. and 1 told him that 1 would not be able to go. The last heard from Ballard and Coop was

on November 11, 2021. Tim told me he had talked to his family and team and would no longer

be going on OPS. (This is something he said to the other women as well after they stood up to



him in some way or another.) When he realized he couldn't control or manipulate me any further

sexually, he no longer wanted me as his "partner."

Coop called me and told me he would be back in the country soon and would keep taining.

me. A couple weeks went by and I still had heard from them about coming back to do more:

training and go on an OP like planned. | reached out a few times to just Coop, and finally he

called my back. He made excuses for why he hadn't started my training again, but promised he

would reach out in a few weeks. He never did. I tried to reach out once more and got no reply. AU

his point I realized they had both shut me out. | can't even tell you how disappointed1 was.

wanted to make a difference so bad. I had put so much hope into this new future. | had

anticipated being paid for this new venture, but more than that1 would have been able to impact a

positive change. To have that taken away because | didnt want to “practice” sexual things and

keep being physical with Ballard hurt
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EXHIBIT G

STATEMENT OF AMY DAVIS

I've known Ballard fora few years working as a make-upartist on multiple production

sets. It took a different turn one year ago while we were on set (for O.U.R.), when | was asked to

potentially go on a mission with O.U.R. Tim was very persistent in having me on his team, and |

was excited to learn more about what a mission entailed. |asked if it was paid job. and he said

1 would be compensated and paid to go. Afier giving him my number, and exchanging multiple

text messages. | decided to meet with him. and he took me into a private room where the door

was locked behind me.

Tt was a bit sketchy. but | went along with it because it seemed like an interview at fist.

“Then he sat down across from me and said I needed to prove that we had a strong enough

connection in order to be believable and potentially hired as his “girlfriend” for the mission

coming up (which would be about 2 months later). so I wasn't sure what to do. He stared at me

and said, You can't touch me. but need to show me what you can do to basically “turn me on

enough that he would want © have sex with me.

Then we were interrupted. and his bodyguard said he had to leave. Ballard and|got close

in proximity a few times. but | felt very confused about what the meeting was about or what

exactly he needed to do. He was evasive with explaining. and he wanted me to do the work and

ome up with the ideas in the room to “connect with hi”. After about 45 mines in his office

and talking about everything in detail. he made me fee like passed the test, but I didn’t know

what it meant going forward. | wanted to support the cause, so | signed an NDA before entering

the private room. There was a lot of talk and anticipation about different scenarios that could



potentially happen if| was on a mission with him. left and waited to hear from him again.

In his text messages to me, he was persistent and aggressive and very forward with me

being involved. He wanted me on board and to say yes to being okay with the following

scenarios. Those scenarios included:

1. Ifwe were ina hot tubtogether—he would have to touch me under the water so

they would believe we were into each other, which meant under my swimsuit.

2. Potentially we would have to shower together.

3. would have to have an orgasmif needed for them to hear it o fake it

4. 1would have to turn him on enough that he'd want to have sex with me when we

ot back to the hotel.

5. Tdbe his girlfriend (GF) the entire tip. including in the airport and back. People:

had to believe us the entire time that we were together.

We met on muliple occasions, and he would ask ifI could get together or sce him after,

but fortunately 1 always had early morning call times and usually couldn go along with him. He

talked me into meeting at the hotel with other OUR members for the official training. but when |

asked what to attend when | arrived. | didn’t end up being training at all—it was more club

scenes and practice sessions. and I'm not sure wh else went on because it was very private.

was told I'd be paid that weekend. but never got any compensation from OUR. I met

Ballard at my hotel room upon his request, where I did another audition to sceif | was eligible.

So this time he said to show me what was willing to do or how far| was willing to go without

physical contact. So, | fet required to turn him on or give him a show by taking my clothes off

(into my underwear). and he told me to say “Fuck me" as| looked in his eyes. He watched me on



thechairand I felt very uncomfortable. I've never said that word out loud before, but he said it

was necessary.

‘Aftera long while and with his arms around me, he said he was too turned on and that we

should goto the gym together. 1 declined.I never saw him again and he later told me he couldn't

do missions anymore because he was too well known. That's when it was confirmedto me that |

had been used and played. It was all for his enjoyment. While I was in the middleofso much

with work as a makeup artist and barely even keeping up with my insanely busy schedule.

Ballard decided to ry to convince me to come with him on a mission, but instead there was no

mission.

1 was disappointed that | was treated like an object, and even more upset that it was all

for his entertainment and pleasure. For a year,I sat in silence knowing my story wouldn't matter

But now maybe it will make a difference. After geting to the hotel at midaight, | was asked to

sign another NDA and was told we would goclubbing that night as prep for the mission. He

stayed in my room for about an hour, and Ideclined because | was much t0o tired. He stayed in

my hotel room and asked me multiple times if was recording him and if1 was excited to bea

part ofthis. | was in my pajamas and didn't understand what was going on or wh he was asking

So many questions at | in the morning. He said this was all private and nobody could hear about

anything or it would be used against me.

1 was told the next day to go to raining. but there wasn't any training to go to. | basically

left fecling depleted and used and completely confused. | was willing to go uniil | realized the

truth about his “projet”. | felt devalued after that day. He basically told me in a few texts that he

didn't need me anymore, but if1 still wanted to go on a mission. | could reach out to someone



else. 1 didnt give him what he “wanted”.

Other facts: Tim asked me fo tattoo him up and £00 a strip club with him. | declined.

We met on multiple occasions and he made me feel important by telling me | was perfectfor the

job. He was polite and would open my door and give me compliments.

He would often check on me because | was so busy and even sick and working so much.

1 rarely had time to message him back because | was double and triple booked on other projects.

He sentlinks and kept inquiring about the mission for me to be on board with him. He made it all

Sound very exciting. Afterall the meetings and time taken outofmy schedule. | was thrown

away like apiceoftrash. I've been attending therapy this past year to understand the situation

and regain my confidence and feel safe. It has been very hard for me to wrap my head around

what happened to me when | trusted someone like Ballard, who talked about saving innocent

lives, when in reality 1 fel he was taking advantageof me. and had other intentions for me. | was

also disappointed with the OUR foundation and how they didn't do anything to stop him.



 
 
 

 
EXHIBIT H 



EXHIBIT H STATEMENTOF KIRA LYNCH

1 was introduced to Tim Ballard by my friend/client C.L.. She is, 1 believe, a part owner in

a local business establishment. She was pre-screening the movie, TheSoundofFreedom, for

‘OUR. and Tim Ballard. One day when | was doing her hair, she told me about ths amazing

organization that helps save women and children from sex traffickers

She proceeded to tell me stories about how awful the world ofsex trafficking is, and what

this organization was doing to help save the children around the world. C.L. was doing the

scheduling for these premieres. She asked me if wanted to go to oneofthe pre-screenings. |

said, “Yes, that sounds awesome.”

She gave me some dates and | chose one. Afier the movie, Tim was there answering

some questions. | told C.L. that if he really was a famous guy. then he needed a new hairstyle.

‘When she ran into him, she told him that she had agreat hairstylist. She said, “1 think you should

try her out” He had his assistant reach out to me.

1 went 10.0 house in Saratoga Springs. It was on October 24, 2021. Apparently, Tim was

doing some sort oftherapy that he had to do for three days ina row. He was on his third day, and

he had tobeaway from his family and friends. Only Katherine, his wife. could be there. He

couldn't have his phone or anything until the endofthe three days, which would have been that

night. So 1 had been communicating with his assistant and Dimitri, who was his bodyguard,

about a time and place to meet, so that | could cut and color Tim's hair

When I showed up to the house in Saratoga Springs (which was not his house-1 guess it

was just a house where he was doing this therapy), his wife Katherine opened the door. She let

me in, and Tim was coming down the stairs. He looked like he just woke up. He and Katherine

were talking about what they wanted to do to his hair. He was saying that he wanted to have a

more edgier look. She did not want that-she didn't want him to color his hair more blonde, which



is what he wanted.

They couldn't really agree, so she ust said, do whatever you want and left, and told me

that his assistant would be there soon. When she eft, he began to tell me that Katherine doesn't

like his hair light because it reminds her of when he would be on operations, and it made her

uncomfortable and she did not like that So we kindoftalked about how there are different levels

oflight colors that he could have, and maybe in the past it looked like a bach-boy blonde, so we

could da more ofa natural blonde and maybe she would ike that bette.

So we agreed, and I started cutting his hair first, We did that, then as | started applying the

Tightener, Tim started asking me questions. He asked what I knew about OUR, and I said | didn't

Know much except for what C.L. had told me, and that his movie was out. He seemed very

shocked and almost disappointed that | knew nothing about his company or him for that matter.

He asked what I did know about him or if | had even heard his name with the LDS church, and

again I said “no.” He replied with, "I'm actually a big deal.” I sid, “Oh ya, tell me why?"

“That is when he started to tell me that he had writen quite a few books on the New and

Everlasting covenant, He said that he is good friends with many apostles, including Elder

Ballard, and that he knows President Trump personally. He started telling me a lot more about



what OUR does. He asked me how I felt about it. told him I was very impressed, that it's very.

noble cause, and | really admired him and what he was doing.

He then asked if1ever wanted to be involved in a cause like that, and said of course. He

asked what position | would like to be involved in, and | aid, | don't know, I've never thought

about it, but t sounds amazing. He then asked me how I would feel about going on an operation

with him. 1 asked him what he meant. That's when he started telling me about a COUPLES

RUSE. Tim said that the way they had been getting intel on ops had worked fora while, but it

wasntworking anymore, so they had started realizing what was happening and that they needed

anew tactic.

“Tim said he had been praying about it and he came up with the COUPLES RUSE, and

that it had been sanctioned by Elder Ballard and that God told him to do it. He said it was a

difficult job. We had to act like a couple, and we had to be very sexual with one another. But it

was all for the benefitof“saving the children’. He said that God knew our hearts and our souls

and what we were wanting to accomplish, which was to only help the children. He asked me

ow I felt about it and if 1 thought could do anything like that felt special that he was asking

me. 1 felt important to be asked to do such amazing, important work.I aidof course | would

want to do that.

He then began telling me that his lat operator who was his partner had fallen in love

with him. And before any lines were ever crossed, she had told him she was in love with him,

and decided to quit. He said he was about to do interviews with about 20 different women to be.

his new partner, but if was willing to trainfora litle bit and seeifit worked out, he would like

me to be his new partner. He said he already felt very comfortable with me. I told him, “Yes.

that sounds amazing.” He asked when he could meet with me so 1 could sign an NDA. 1 said,

“Anytime, lets figure it out.” And he said, “How about tonight?” I sid okay.

At that point I had told him that | was a single mom. He knew thatI had my kids that

weekend. He asked if he could come over with oneofhis partners after my kids went to bed and



1 could sign an NDA, because he probably shouldn't have told me any of that before having me

sign anything. | said absolutely. He asked me if| wanted to go to one of the showingsofhis

movie premiere that was the next Monday morning and | said yes. He ended up wanting me to

tone his haira litle darker. Katherine still thought t was a ltl bit too light. So we were trying

to figure out a time when we could tone ita litle darker as well.

We decided not to sign the contract that night— we would do it when we fixed his hair.

C.L. was actually going to train as an operator as well. She and Matt Cooper were going to be

partners. C.L. and Mat weregoing to come over to my home, and C.L. and I were going to sign

our NDA. That night we were all going to talk and run some scenarios. and Tim and Matt would

explain some more in detail what it would be like on operations.

We talked about how we would have (0 start training one-on-one and hanging out so we:

could get really comfortable with each other, and we could know how cach other works. We

would even need 10 get to know our normal personalities, like, if we were sitting down with me

puting my leg overhis leg. things like, and holding hands. Tim said we really needed to get to

Know each other on a personal level so that we could trust one another. Tim talked a lot about

how we needed to trust cach other. He said we would be put in dangerous situations. The more

we really knew how cach other worked, thenifwe had to save one another, we could trust that

would happen.

He started slowly touching my hand. slowly touching my leg, slowly rubbing my back,

and1 just kept going along with it because that's what "we're supposed to dor’. We're supposed to

get really, really comfortable with each other, especially physically. C.L. Matt, Tim and| hung,

out fora litle bit and C.L.. and I signed the contracts and they left. Tim and | continued texting

every



day, just stil getting to know cach other by talking on the phone. He asked me if|wanted to go to a

gala that was coming up for his company. And I said yes. So he got C.L. and me tickets to that. At

this point, we had only seen each other those two times, but we had been talking and we were

planning to get together with Matt Cooper and C.L. again at my house one night, when | didn't

have kids just so we could all kind of hang out and talk and get more comfortable with each other.

We were planning on doing that before that gala, so what happened was, we got together.

Me, C.L., Matt, and Tim. We were hanging out—we actually played some games and we were

trying to all act like couples. It was very strange, but thats, quote unquote, what you're supposed

10 be doing. Tim started kissing my neck and my forehead and grabbing my butt. He kept telling

me, like this is what we have to do so that we are comfortable with one another. However, Matt

Cooper wasn't doing this to C.L They would touch each other's backs, and she had her leg over

his, but that was the extent. | asked why they weren' being so handsy? Tim said we would be the

ones who were really communicating with the traffickers. We're the ones who are really in there.

And so you know, he is Tim Ballard. I'm trusting him.

1 know that sounds crazy, but at this point, even my mom is telling me Tim is so

amazing. She has all of his books at her house. She's read allof them. He's just tis incredible

uy. Anytime you mention his name, everybody just talks about how great he is. And so | just

trusted this process. Well. CL. and Matt and Tim and| are sitting there and they start talking,

about how we need todoself-defense training. They also said we need to do a training where

we go on fake OPS. What we will be doing is, we will be going to some bars and/orstip clubs.

We said okay. That's all we really talked about at that point. C.L. needed to 0, so we kind of

seta date for that and then we very quickly moved on because she had to leave.

“Tim then asked Mattif he would go hang out in another room so he and I could just get

more comfortable, and talk moreone-on-one —just talk more about our ives and get a litle more

personal. Yes, 1did think it was a little strange, but Matt Cooper didn't think it was weird. And

therefore again, "I am trusting this process". We sit on my couch, Tim pulls me in really close,



he starts rubbing my arms, and he puts his face in my neck. He started kissing my neck, pulled

down my shirt on my shoulder, and started Kissing my shoulder, and | said, “Wat, wait, aren't

we supposed to just be talking and getting to know each other more personally?” And he seid,

‘Veah, this is what we're doing. Why don't you talk?” So | started asking him questions—I think

because | felt so uncomfortable that he was being physical.

1 started asking him about his wife, Katherine. | asked him, “What does she know about

this?” And he said, “Not much.” I asked him, “What do you mean?” and he said, “Not much” and

thatshedidn't want to know. | was a itl bit shocked. I aid, “What do you mean she doesn't

want to know?” He said, “She doesnt want to know the details. She trusts me. She knows that

thisis a calling from God. She knows that this is what needs to happen. And she knows that I'm

the man for the job.”

asked, * Ishe trusts you. then why does she not want to know what is going on?” He

said, “Well, she knows to a point. She doesn't want to know details about the things that| have

10 do with the women. And she doesn't want (0 know about the gross things that we have 10 say

with the sex traffickers and do with my partners.” Which brought me to more questions. So |

started asking him, “Well, what do you have to do with your other partners?” He proceeded to

tell me that he has had to shower naked with them. He has been in massages before where they

have had to grind naked and act like they were having sex. He has had to pretend that he is

fingering someone while they were at a bar. He has had to have somebody rub him over his

pans on his genital areas.



Things like that. And | wasa lite bit shocked. And he kept just saying to me, “Do you

now see what I'm saying? This is a very, very hard job. But it really isa calling from God

because somebody has to do it andifsomebody has to do it, 1 know that 1 can do it and have the

spirit with me while | do it” And I said, “fim not sure ifI can do that. That seems very hard for

me." He said, “You will. Once you understand and you see the good and the kids, you will get

there.” He told me that a line has never been crossed with him and a partner before and that | can

feel safe with him. He then began to tell me the first time | met Tim and Katherine, she later told

him that she had a strong feeling | should be his partner. So once again | was feeling very uneasy.

But I was also thinking in my mind that this situation is a very uncasy situation, but that “I'm

going to trust this process.” At this point, Matt comes downstairs and Tim gives mea hug and

they leave. In the meantime, Tim and I kept texting. He wanted us to build a narrative of what

we would say our relationshipwas when we were undercover. He just kept saying we need to

build our legacy, what's our story? He wanted to make sure we were talking or textingsothat we

could stay close, and he could answer any questions | had, no matter how awkward it may seem.

We had planned to do an OP training for October 28. That wasa Thursday| believe, and

we were going to do the “self-defense training” in the morning. That ight, we were going to do.

the OP training. He wanted to come over one more time before that training. He wanted me to

practice puting on tattoos for him, to talk about outfit, and what kind of roleswe waned to play

together as a couple. He wanted to look up outfits that we would want to wear as a couple. He

Kept talking about how I needed to dress slutty. He said, “We can look up outfits for you,” and he

told me multiple times that | need to hurry, and pretend to fallin love with him. He would tease

me about how he thought it was funny how embarrassed 1 would get when he would touch me or

do anything physical

“Tim and Matt came over the night before the “training” exercise. They just kind of hung

out. 1 honestly was not quite sure if this is how the hang out was supposed to go. They just kept

saying that they loved hanging out with me. And ifI'm being honest, | enjoyed hanging out with



them. It felt like| was a part ofa cause that was really changing people. They told me lots of

stories about operations they had been on. It was great 10 hear.| eltapartofsomething that was |

amazing. Every once ina while, Tim would come over and sit by me.

He would whisper in my ear, “Why aren't you kissing my neck? Don't you want to do

that?” | would sort of laugh and play it offas fit wasa joke. Tim didn't bring the tattoos for me

to practice on him. He said he forgot. We looked up outfits that we would like to wear as a

couple when we would be out. They were getting ready to leave, and Tim asked Matt 0 go out to

the car and wait for him. | immediately got nervous. Matt walked to the car. Tim shut the door.

He said, “I need you to kiss my neck a litte bit. | need you to be able to grab my ass. | need this

to work both ways sowe don't get ourselves ina bad situation.”

We were standing by my front. | put my arms around his neck and I started kissing his

neck. He told me again, “I need you to grab my ass.” When I hesitated, he then turned around

and pushed me up against my door and started trying (0 grind up on me. 1 could tell that he was

hard. So pushed him away. | snapped at him and said “Tim?!” He said, “This is what | wanted

10 show you, this is what I'm talking about and sometimes this happens and is going to

naturally happen and | just want you to be awareof that.” I think I sid okay. | was ina ile bit

of shock. Luckily Matt knocked on the door. | hurried and opened it. He went to walk out the

door and said, “You sill need to learn how to smack my ass”, so I pated it as he walked by me.

He said, “Don’t ever pat my ass again.”



When he left, 1 felt very conflicted. I wasn't sure ifthat's how you should be feeling if

that is what it was supposed to feel like when they were saying this is a hard job and somebody

has 0 do it. kept returning my mind tothe stories that they were telling me about the operations

they had been on, and how amazing it sounded, and | kept telling myself: this is why it has to be

worth it. So Thursday morning came around, which was October 28. This is when we were

going to the gym to do the “self-defense training” class. Timofcourse i texting me in the

‘morning and telling me he's so sorry for staying 100 late the night before. He was kind ofgiving.

mealitle rundown about what time where we were going to meet that night. Tim asked me:

what | was going to wear because we never ended up talking about what we were going 0 wear

when we were a the gym. We were going to makea Ist of things that I needed to get together for

that night so that | could do makeup and tattoos and stufffor his hair.

So then, he asked me, “Are you feeling okay?” | didn't respond. He just kept trying to say

Tike, “Its okay, and we should be over communicating at this point and telling each other

everything. That's what saves our asses.” and things like that. AL this point, I'm feeling so

uncomfortable about what happened the night before, with him pushing meup against the door. |

asked him what I could talk to C.L. about, and he told me nothing. He said, “But we can talk at

the gym." So we got to the gym. Nobody was there yet. Everyone was kindof running late. So as

Soon as C.L. arrived. jumped in the car with her. We just stared talking about how we are

excited to do the self-defense class and how we were both really nervous (0 g to stip clubs.

We were joking about what we should wear to tip clubs? We don't know what to wear

10 strip clubs because we are moms. We don't know how to dress slutty. We don't go out, we're

boring moms, so we were just having fun, which was nice. | wanted to talk to her so bad, but

just felt a litle scared to say anything. At this point Tim was really pushing me to get a passport.

He was telling me that in a couple of weeks they have an OP that he really wanted me to go on

with him, and because | dort have a passport, we need to getitexpedited.

Atthe gym, he told me thatI really needed to talk with Matt Cooper about it. Everyone



finally got there. It was Matt Cooper, C.L., Tim, Blaine (Tim's son), who had just gotten home

from a mission a week or two before, and a girl named D.M. We found out that DM. was going.

10 be on the OPS with us that night that we started doing the training. D.M. told us that she had

just barely gotten a divorce, and she told us about her husband (I think). who had previously

been in the military. so she kind of knew some self-defense.

As we started learning some self-defense techniques, Tim was taking us aside, one by

one, o sign our NDAS. He did take D.M. back in the officeI believe for a minute. Then he took

me back there. I'm not sure ifhe took C.L. back there or not. He took D.M. back first, then when

it was my turn, the first thing he sid to me was that D.M. had just asked him if she could be his

partner. And he said, “What do you think about that?” I sid, “Do you want to be her partner?”

And he said, “No, I want to be your partner.” | told him I could be whoever’s partner he needed

me 10 be. He then asked me, “Oh,arent you jealous?” I said, “Wait, what, am 1 supposed to be

jealous?”

He was like, “Yeah, you're supposed to be jealous. Is a privilege to be my partner,” and |

was like “Oh yes, then I'm so jealous” ina joking tone. He didat find it funny. We talked more

about it. He started bringing a spiritual side into it. By the endofour conversation, | did feel

privileged to be his partner. | felt “blessed.” Later, we finished the self-defense training. We

signed new NDA contracts.

1 never got a copyof the NDA—we left 10 go home and get ready. When | got in my

car, just had a sick fecling, so | asked him to call me. He called me, and | just said, “1 don't

know... I'm getting really nervous.” So he once again told me that he just felt so sure that |

needed to be his partner.



He said that even that morning, he had had a dream the night before about some really amazing

things that we did to save some children. So he just confirmed that it was just nerves and that

could trusthim, and everything was going tobe good. He then again called me and he said,

“Hey, I think just you and| are going to leave your house. We're not going to leave the gym”,

which i originally where wewereall going to leave from. Tim was like, “I think we just need

to make sure you're okay before we meet up with everyone.” And I thought, “Oh my gosh, that's

He said, “We'll just Uber from your house.” When he got to my house, he was with his

son and Matt Cooper (the same son who was at the training, Blaine.) | was like, “Whoa, whoa,

whoa, well, this is not going to be okay. Blaine cannot come on this mission with us.” They all

reassured me that Blaine could be included and that he would not be going into anybarsor any

trip clubs; rather, Blaine was going to be on the outside. Blaine would just do things with the

phonics and making sure we were all where we needed (0 be... those typesof things, and that

didn't need to worry about that. | just felt like it would have been very strange that | was there

pretending to be a couple with his dad. 1 didn't want him to have that image in his mind, nor did |

feel comfortable with Tim's son, who had just returned home from a mission, being in a strip

club.

So they get everything ready. All the phones were ready, everything connected.

Those phones—OUR phones—ean only connect with people who have oneofthose phones

They gave us a phone and then they lef.

“Tim was like, “Okay, well now we have to be in character because the second you get off

a plane in another country. you are in character. Anyone can be a spy—from the cab driver, to

every single person at the hotel; like everyone is working for the sex traffickers. And you have

10 be in character at all times except for when you are in your hotel room.” I was ready for the

night, but Tim wanted to go up to my bathroom in my bedroom and put hs tattoo on. So we

went up and he changed in my bathroom with the door closed. He came out and I put his atton



on his arm. I think we also put a headband on him. Then we got read to leave.

1 think our Uber was supposed to be there in five minutes, and he kind ofjust pushed me

back onto my bed. I was like, “What are you doing?” And he said, “1 just want to sce how far

youre willing to go.”I was like, “Whoa, what do you mean?” And he said, “I want to see how

comfortable you can be. You need to be very comfortable with me.” I had a long-sleeved shirt

dress on, and he started kissing my legs and he lifted up my dress to right underneath where my

boobs are. And he kissed my stomach. | kept saying. “Are you sure? Wait, arc you sure?” He

would say something to the fact like, “We might have to do this. Likeifwe're on a beach. We

have to show them that this is who we are and that we're a very sexual couple, and they have to

see this, and you have to be comfortable.”

“You can't shy away from it, and you get very shy. You shy away from this sft.” |

would say. “Okay. I think I could do itifwe were in a situation, but in my bedroom it feels very

uncomfortable.” And he kept saying, “I need you to show me, I need you to show me,” but also

his phone kept ringing. which made me feel like everyone was waiting on us or Uber was there.

So he literally twmed his phoneoff at this point.

ried to talk to him and ask him questions so that he would sop for a minute and answer

my questions. Then he would start kissing my stomach again and kissing my neck, and putting his

legs in between my legs. Grinding on me. Asking me (0 kiss his neck. His stomach. Then my

phone kept ringing and buzzing, so | pushed himoff meso that | could get my phone. It was Matt

Cooper. He sounded very frustrated.

1 handed him over to Tim. Tim i like, “Yeah, yeah, its fine. Everything’ fine. Just get

another Uber here.” Luckily, the Uber was five minutes away. | said|needed to freshen up.



“Tim told me to remember the second we get in the Uber, we are in character, well before we left

felts if1 had a headache, so | grabbed some ibuprofen out of my drawer before | went to

freshen up. Tim asked me iF he could have some ibuprofen. I gave him some, and then he also

asked ifhe could have some for the road. said yes. He also asked if had some Excedrin. | said

yes, so I gave him some Excedrin as well. Then I shut the drawer and went into the bathroom to

finish freshening up.

When I came back, I noticed my drawer was open. | remembered shutting it. | thought

that was strange but didn’ think too much about it. Then we got in the Uber and we started

driving there. Ofcourse, he's all over me. He had brought some energy drinks. | noticed that he

had put a pill in his mouth and started drinking some energy drinks. I was not the ibuprofen or

Excedrin | had given him. | asked him if he just took a pill and he said, “Yes, sometimes| have

to take some pills that | was taking for my anxiety.” He told me that “when he would take that

pill with an energy drink, that it would almost make him feel like he had a little bit ofa high.” I

thought well that's great, but to cach their own. | didn't know what to do. I'm in a car with him

once again, and everyone's telling me to trust tis man. We are sitting inthe car. He's telling me:

that when we are in these situations, we always have to be just very, very sexual. We have to be

all over each other, just like groping each other.

So he's just all over me: he even spreads my legs in the car and puts his hand right there

on my thigh, and he's like, “Oh, | just love these legs” and is like grabbing them and just being

very grungy. We got to thebarfsirp club. We were the fist ones there. We went inside and we

sat at a table, and Tim told me that | just need to be all over him. He said I need to give him lap

dances. He also said that I need to talk to the women when they come over and ask them

questions, and tel them to dance for us, and tell them they Took ic, and ask them wha time

they get off. Questions like that. He would give me assignments, like | needed 10 go talk to the

ownerand ask him how long he's owned the place, and talk to certainstrippers and ask them how

they started, and just ask all thesequestions so that | could get comfortable talking to these types.



of people. Then he got usa private room with a stripper. | was completely morified. We went

back to this private eroom.

At this point, Matt Cooper, D.M. and C.L. show up. They needed to pretend that they

didn’t know us. They just walked by us. They sat down and I could see they were talking to

people. Im not quite sure what else happened. 1 just remember being back in this room with the

stripper's boobs and butt in my face. Tim had me sit on his lap, so pretty much she was giving

me a lap dance with no shirt on and wearing a thong, shaking her butt in my face, rubbing her

boobs all over me. And finally, |was like, “Okay, thank you so much. Thiswasso great. Like

we're done”, and she was like, “We have five more minutes”, andIjust said, “Thank you. This

was amazing, but now I need to go fuck my man.” Because that was our safe word.

1 could not be in there anymore. | had to leave. So we left thestrip club and Tim said,

“I'm sory, was that oo much?” And I said, “Yes. | just need to breathe.” So we walked around

the parking lot fora minute. 1 got someair and he ssid, “Okay, do you think we're good?” And |

said, “Yeah, | think I'm okay.” And he said, “Okay, we're gonna go somewhere else.”

Tim just trying to prepare myself. I'm telling myselfthat I think 1 can do this. Trying to

talk myself nto being a big girl. Telling myselfhow amazing it will be if can actually pull tis

offFand helpall these kids and what that will feel lik. And telling myself that somebody has to

do this hard job, and that | cando this, and that | need to be a bigger person than what | was

being in that moment because that is what Tim is telling me. And I'm believing in him.

So we pull up to the next trip club. At his one, we all walk in together. There's a lot

more people here, and this one is dirty, gross, and vile.



Most of the women do not have their shirs on, and they have litle to no underwear on. I

am feeling sick to my stomach. | wanted to cry, so 1 excused myself. | went to the bathroom. |

was in a stall. It was disgusting. | didn’t even dare to pe. 1 just leaned my head over because |

didn’t want to mess up my makeup. And I let the tears just fal o the ground because | didn't

want to mess up my makeup.| was trying 10 keep it together. But this was so hard for me. I

pulled it together as much as | could. 1 didn’t have my phone. We weren't allowed to have our

phones. So I was just really trying hard to be okay. | washed my hands, and | went out and |

noticed that Tim had his arm around D.M.

C.L. is siting in a booth with Matt Cooper. Tim walked over to me and asked me if was

okay. 1 said, “Yep.” He was like okay, come with me, and we start dancing, and then he takes me

into this room. He whispered in my ear, “Are you okay?” And | just nodded, and he said,

“Okay.” We are in this ltle room by ourselves.

There's a curtain and a woman opened it, and she asked usifwe wanted someone to

come dance for us. Tim told them that | was going to dance for him, 50 he told me that | need to

give him a lap dance. So Istarted giving him a lap dance, and the next thing 1 knew, his son

‘opened the curtain and I'm staring him straight in the face. He is watching me give his dad a lap

dance. 1 lost it. | came unglued. Blaine, Tim's son, turned around, said, “Sorry”, and walked

away. 1 old Tim | was done.

1 freaked out. old him we're all done. We are all leaving —this ight is over. | told Tim

that he lied to me when he told me that this would not happen. They all promised me. When |

walked outofthat room, Blaine was siting at the bar. He was literally staring at this girl on a

pole with her leg up to her head. and her vagina is sticking outofher thong, like in the middle of

her vagina. Her vagina is completely hanging out, and he's ike a der in the headlights. |

grabbed him. I told him he needed to leave. Then| went and grabbed Mat, C.L. and D.M. | said

weare done. | was so upset. Blaine should not have ben in there.

Atthis point we were leaving. | had never seen thisolder gentleman, but he isclearly a



part of O.U.R. and the team. He came up and apologized to me. | just said, “Whatever.” We were

all leaving. Wewereal outside. Tim went over and talked to Blaine fora minute. Then mine

and Tim's Uber came. We all got back into our cars and met back atthe gym in Draper.|

honestly do not remember my conversation with Tim on the way back. 1just remember walking

into the gym.

Everyone was looking at me with faceslike “Oh shit.” I walked right up to Blaine, and

asked himifhis mom knew where he was that night. He said, “She knows I'm here with my

dad.”

And I said, “So what does she think you're doing?” He said, “Well, she thinks that I'm just

helping with training.” I asked him, “Does she know that you are going to strip clubs?” and he

said no. 1 asked, “Would she be okay with you going to strip clubs?” and he said no. Earlier that

night, when he was at my house helping with the phones, he toldme that he has a girlfriend and

that she had waited for him while he was on his mission. said, “How do you think your

girlfriend would feel with you being here?” And he said, “Not okay.” I sid, “There's your

answer. You should not have been here tonight”

He said, “It's okay. Its okay. I've known about ths and I've been training for this my

whole life.” And I said, “You really should think about getting a different jobs Ifyou want to do

this, do adifferent part of it.”

So we all huddled up. 1 stood in the comer because | was so pissed off, and everyone

was stil just kindofapologizing. like we're so sorry. It was really awkward. | don' really

remember the restof the night. | got a message from Tim the next morning at 6:52 a.m. that

said. “You were fantastic. 1 really do want to keep working with you. We will work out the

emotions and tactics and so many things will revolve around OPS. Let's alk very soon.”

We ended up talking on the phone a lot that day, and from then on we talked a lot about

spiritual things. My



|

dad had been diagnosed with a brain tumor about a year and ahalfbefore that, and it was

terminal,

1 was really struggling with my spirituality and God at the time. My dad had & brain

tumor and was dying. | confided in Tim about that. | confided in him that 1 had depression and

anxiety. He confided in me that night that he had had a major meltdown. Like a complete

meltdown in front of family. friends, his wife. his kids, and that this is him kind of coming back

from this, and that he had not done operations forawhile. He said that even now, aftr that night,

how he sa that| protected Blaine and him [Tim], that he felt even more that | was supposed to

be his partner. Tim said he felt very, very safe with me and that he knows that 1 wil protect him.

He said he wanted me to know that he really does care about me and that he thinks that this is

‘going to bea really great relationship.

He was joking and saying that | was his drug provider, his waxer, his hairstylist, his

‘massage therapist, and he was saying, this is awesome, like| was everything for him. We were

texting really late. He was saying that | was just all these things for him. | was trying to turn it

around and | would always do this. | would tr t [the conversation) around about his wife, and

1 would say, “Go to bed, like go make love to your wife. Go do something for your wife. Go do.

something for your kids. I would try to turn things around for his family. | could tell he was

relying on me heavily for his mental stability at this point. I really was starting to care for him,

Only asafriend. As someone I looked up to and realized he had been through so much. We just

kind of kept talking and texting at this point. Whenwedid see cach other, | don' believe there

was any touching or uncomfortableness that way. It would be quick fora haircutor a wax.

Right before the gala, around the endofOctober, he came over and told me that he was

feelinga litle unsettled, and that he wanted to talk to me about some things. He just kept talking

to me about howe safe he felt with me; how he could talk to me about anything; how he wanted

to tel me his deepest, darkest secrets. He said that he felt like he could relate to me and rely on

me; that I was the only one right now that he could talk to and even fee safe with. He was often



‘making comments though that were like, “Please don't come after me.| don't wan to sue you

‘You know ifyou went to the public and told them all these secrets that I'm telling you, that you

would have your small momentof fame, but it wouldn't be good. It would look like we are

having an affair. You would just look bad.” And I would just kindof ask him why he would say

that. He would just say. “Everyone that | love turns on me. Everyone that I love makes up

stories about me.”

1 wanted him to trust me. | wanted him to feel like he had a friend in the world. 1 wanted

10 be there for this man who has done so much for everyone and quite honestly, | wanted to help

him with his wif. | had seen her. I saw the sadness in her eyes and all ofit made me very sad.

He had talked about his former partners to me and how they had fallen in love with him. | was.

not attracted to him in that way. So I felt very much like that was going to be an easy thing for

me to do—that I could ust be his friend. At this point, he had come over a couple of times. I'm

ot sure exactly what we had talked about or what the days were. Thiswasall at the end of

October. But he had talked to me about number one, the operator, DM., who went on the

training with us.

He told me that when we were out that night, that she had made him very uncomfortable.

and that she kept saying, “I should be your operator. I should be with you.” Tim said that even at

the endof the night, he kept telling her, “You should date my son. You should date my son”, just

to show her that he was not interested in herand that he didn't want her to be his operator. He

also told me about his previous partner, D.S. He said that they had worked so wall together, but

she just could not help but fallin love with him, and she was 50 in love with him. Tim said that

she had tried kissing him. They still



remained friends. Tim said that it was hard on Katherine, knowing but not knowing. Tim said

that sexwasdifficult for them. She didn’t like to be naked or be waxed because she fel he

would just pictur litle girls” vaginas. He also told me to read this book, it was called the Visions

ofGlory. Tim said that he had met with the man who wrote it before he had died. His name was

“Tom Harrison, and that Tom had told him lots of visions that he had had, that actually had Tim

in them.

He said that Tim would be a prophetofthe LDS church one day, and that he would be

the President of the United States. Tim told me that he also had another psychic friend, one here.

in Utah, and that she would tell him things like who his partners should be. She would tel him a

lotoftimes where he could find the children and where the sex traffickers were, and that's where

he sometimes got a lotofhis information from. Tim had been going to California, where he was

doing shows on Prager. Tim was telling me that they wanted him to stat hosting his own

show. Tim said that while he was there, he had met with this lady who had done tantric on him.

He said that they got naked together,

“Tim said she didn't touch him, but she did sit behind him, and she would do these tantric:

exercises on him. Tim said that what would happen is, it would get out alof the bad like Juju in

him, and at the end, he would have an orgasm, and that he would get such good relict, but he fet

that it was okay because they weren't touching. He said he wasn't atracted to her. He said she

was an older woman, not attractive, but that he was getting out all the gross toxins andstuffin

his body. But, he said that he could have an orgasm, and he would ask me if| thought he should

feel bad about it,

asked him ifKatherine knew, and he said no, and I said, then maybe its something you

should not be doing. You should probably have a conversation with her. Or ifnot, like just

maybe don't do it | thought it was the strangest thing, and he kept saying, “Oh my gosh, you

should trystuff like this. You should dostuff like this” told him I was not interested in that. |

told him about this show called Zhe Goop Lab with Gwyneth Paltrow, and that they talked a lot



|
about things like sex and being in your mind, and alof these things. I told him that | thought he:

should st down and watch it with his wife, and that maybe it could help because he would

always try to talk about his sex life about Katherine with me.

1did not want to talk about it He would just say that they could’ talk about it openly.

Sot the time, | mean, I'm a hairstylist, and a lot of women talk about these things. | had heard a

ot about this show, and so I told him (0 watch it with her. That's when he started telling me that

he had this therapy session, and that's when he was telling me about this tantric stuff.

Then we had the gala. He put me and C.L. in the very frontofthe Gala. He sat us ata table

with Matt Osborne and Dean Morgan. He sat me right by Dean, and he also sat me next to his

female operator, the one he had been tellingmeabout, DS. and her date. It felt very strange

because automatically C.L. and I went to sit by each other. Matt and Dean split us up. Matt saw

C.L. across the table from me, and he sat right next to her, and Dean sat right next to me. We both

looked at each other, even texted each other, like what just happened? This was so weird. Dean

was very nice. He started talking to me and asked me questions about my life and how | was liking

training with Tim, and if1 iked being like his partner, and things like that. He kind ofasked me

what sort of training we were doing, and | started feeling a little bit that | was being interrogated.

1 sort of felt the need tobecareful about what | was answering. | sort of started dodging

his questions. | was feeling very nervous. For one, the contract [NDA] I signed says | can't tell

anybody about being an operator. Not even anyone else inthe company, not even other operators.

Nobody. So I was feeling super nervous. I was even wondering if it was a test. | was fecling very

uneasy. So I was kind of



dodging his questions.Ialso had been talking to Tim and telling him that | was fecling very unsure

about moving forward. I felt like he was not ina very good place, and I was feeling very heavy

with him. 1 felt like he was relying on me for his mental stability at that point. He just kept trying to

say. like, “Come to this gala. Its gonna be so great. Tt will be so fun and lets talk later.”

1 kindof thought at first that he was sitting us right up front to just kindof like woo me and

Keep me going in this direction. But then | was siting next to D.S., who feel was also asking me.

Totsofquestions. Questions like, what kind oftraining have you done? Have you gone out with

“Tim yet? And 1 fel the need to ask her questions. I said, did you feel it was worth it? Did you feel

safe with him? Did you ever feel like you were in awkward situations? She just kept saying no, no,

no. And I don't knowifis because her boyfriend was there, if Dean was listening, or wha, but she

was just saying how it isthebest— “You can trust Tim with your life. Tim would never put you in

a situation that you could not get out of. He would put his Ife in front of yours. He promised to

always keep me safe.”

At some point she said, “You are going to have to be uncomfortable; He would never do

anything that he is not supposed o do.” I said okay, and in that capacity, it made me think: Okay,

think maybe | can move forward. She talked so much about how it was so worth it. Saving the

children. I was so great. Being there—how you felt important; you felt like you were doing so

‘much good. She said all of these things. It gave me some courage to keep going.

The gala was done, and people were dancing and talking. | decided to go to the bathroom.

Because | felt that | was in a very awkward situation, sting in the middle of Dean and D.S.,

made my way to the bathroom,

1 ran into Tim's wife, (1 had only met her the one time before when I did Tim's hair).

stopped her because Tim said that she fet like 1 should be his operator, so| wanted to talk to hr:

1 said, “Hi. do you remember me?I met you when Idid Tim's hair.” She seemed very, very

uncomfortable with me. She said, “Oh yeah.” She was very kind-— very nic, but it seemed as if



it was an uncomfortable situation for her. She did not seem to know that I was an operator for

“Tim. She said, “Oh, are you sill doing Tim's hair?” And I sad, “Yes.” She was like, “Thatsso

great. Its been looking good.”

She said she was sorry that she didn't like it blonde and that she might have been weird

that day. 1 said, “Oh please don't be sorry. Please don't apologize. I hope that you ended up liking

it” She said she did.1 just told her she looked beautiful, and we moved on. 1 figured she didn't

mention me being an operator with Tim because everythingisso hush hush. On the way back

from the restroom, I ran nto C.L. in the hall, and also Dean and Matt Osborne. | automatically

felt very, very trapped. I felt like they had pulled us out in the hall to ask us questions. They

started asking us, “What kindof training have we done?” just loodk at C.L.

didn’t know what to say. | didn't know what to do. She told them that we had done

self-defense.

‘We had gone out with Matt Cooper and done some shooting. They told us, “Just so you

ladies know,ifTim ever asks to take you to strip clubs, that is not something you should be.

doing. Ifyoure ever put in a situation that you fee] uncomfortable with, you guys need to let us

Know right away. We have very different opinions on how things should be run. And we would

Tike you guys to let us know ifyou are ever in anyof those situations.”

Well, a couple of weeks before, we had been in strip clubs with Tim, soweclearly felt

very awkward. I'm a ule follower. | clearly wanted to run away from this conversation. Dean

kept looking at me. He knew by my face. | couldn't even speak. Matt Osborne gave C.L. and me

his card and said thank you for siting by us. and they walked away. We both said we were done.

with the gala and we lef to get in the car. We both fet 50 very uncomfortable a the gala. We

weren't sure what was going on.



C.L. and I had met up andwedrove together, so luckily we were driving back together. Anytime

we had gotten together with Tim and Mats they had made us turnoff our phones because they

didn't want anyone to lsten in on our conversations.

1 had a sceurity camera in my house, and Tim would always make me turn that off. So

we were even scared to talk in her truck with our phones on. We turned them off so we could

talk openly. Before this night, | had never told her anything about my long time with Tim, or

howeI had felt uncomfortable,oranyofour private conversations. | even showed her my text

messages with him. We both talked about how the gala felt very uncomfortable, and how some

things with him for sure were inappropriate, and that he really probably should not be going on

OPS. The gala was stil going on, so | was not going to reach out to Tim. | was going to wait a

day or two and kind of process things. C.L. and I were both unsureofwhere to go or what to do.

1 decided to wait a coupleofdays.

“Tim ended up texting me. He asked me if1 could wax him and give him a haircut. 1 said

sure, but so much happened the other night that I felt blindsided. He did not know what I was

talking about. He said that we needed to talk, 50 we had a conversation. | told him thatthe rules

flee! that he gives me are that| cannot talk to anybody about anything. | aid that those rules

don't apply to other people, because not only did D.S. know thatI was his operator, but so did

Matt and Dean. Obviously, they work there, and I understand that, but we were in public and

weren't supposed to talk about it. 101d him | was shocked that DS. knew that | was his

operator. Then she was asking me questions, andI fet that she knew things about me. So | just

said to him, “I feel like you apply these rules to me. | can't talk to anybody, but everyone clse

can talk to me about it and open up to the public. 1 felt that they were interrogating me. They told

us that we were not allowed t0 £010 stip clubs.”

He told me that he was sorry that he put me in that situation, that this training program

was nev, that they were kind of still building it, that they weren't on the same page, but he is the

boss. He is the head ofthe company. and he will do whatever he wants.



“Then things started getting weird. The OPS that we were going 10 go on Kept changing

dates. It moved to January. then it was moved to February. Tim stared distancing himself from

mealitle bit more. | started feeling very unsure. C.L.. and I had talked some more.

1 was worried that she had talked to Tim more and told him that I was uncomfortable.

“That did happen, and it’s okay. Tim wanted to talk. I told him that maybe coordinating with Matt

Cooper, C.L., and | would be better. That way if it was just about OPS, then it might feel a little

more comfortable so that we could all be together. We talked about how we were going to do.

more training and start doing OPS in the spring. Tim wanted to be waxed before, and he said he

didn't want C.L. to know that he gets waxed. He was embarrassed and asked me to have them

meet before and after we did that. | had him come overa litle before, so we could wax his face

really quickly. That way, he couldn't stay after fora long time and use that as an excuse. OF

course, he wanted to stay after, but | wouldn't let him.

1 didn't really want to talk to him about his personal if. | was trying to separate it out of

our relationship. I had also talked to him about how | felt that Katherine did not know that | was

his operator. He told me that he and Katherine talked about it in the temple. She did know that,

and she also wanted me to be her hairdresser. | started just feeling like this was not okay. | wasn't

flecling comfortable with any ofit. Sometime in the middle of December, he started telling me:

that he was not going to do OPS anymore, and that he was going to run projects from home. We

spoke on the phone. He wanted me to work with other operators. He called and texted me many

times. He was so worried that | had talked to C.L. and told her that 1 had felt uncomfortable. He

was worried that | would use my 15 minutesof fame



and say something. He was worried about all the personal things he had told me that would come

out the public. He would just ell me over and over how he had been under investigation. How

all these evil people are after him. How its so hard when you are doing allthis good because:

evil just comes at you so hard.

1 genuinely felt so bad for him. I also felt guilty. | felt guiky for thinking that things that he

had done to me had crossed the line. | fet guilty for having the thoughts come in my mind that

maybe this was wrong. felt guilty for feeling sick when | was atthe stip club. I felt guilty for

telling C.L. and showing her the texts. | was just kindoftelling myself that he was gettingoffall

this medicine, and that he was getting ready to 20 0 this camp where they would, I'm pretty sure,

do like psychedelics on him for his brain to help him get through all of this suff.

He just kind of kept texting random things. Nothing big... he kind ofstarted gettinga little

bit deceptive of lke, that 1 tell people things. He would say, these are things that happened, and

they always turn on me, like | want you to be in my life but I'm so worried that people... | just

don't wan you to tell anybody anything I said... that's what he just kept worrying about. He

wanted to get together, but he was worried about our boundaries since we weren't doing OPS

anymore. | just kept telling him that it was fine. We don't need to be worried about

anything. That was it. We kind oftalked about how he thought I should write a book about

things from my past with my ex, and things that | had endured. We realized we knew somebody

in common, my cousin. He kept on about the book. He said we should get together and talk

about writing that book, and that if we got together, that he could help me figure out how to do

it. 1 also wanted to introduce him to one of my married friends. Her husband really wanted to

work for OUR. He had been talking to B.C. as well. told my friends husband that I knew Tim

Ballard, that | did his hair, and | would ask him personally.

1 brought it up to Tim, and he said, “Yeah, | would love to get together. We can talk about

writing a book for you, and maybe we could meet your friend and we could do those things.”



“Tim was also talking about how he thought maybe I really should do operations and partner with

somebody else. All of these things. This was all through text messages. At this point, | was !

really sort ofthinking that he seems very much like a narcissist. | asked himif he would read a

few books ifI asked him, and he said yes. I send him books on narcissists. He said he would

read them. More than anything, | kept pushing to get together with him for my friend, because

he really did want to get a job and meet with him

“Tim was also still telling me about how he was sil geting depressed. We got together. He

Kept wanting me to waxhischest. | told him that I would wax his chest ifhe really needed it

waxed, and his neck and face and stuff, so he kept asking me to do it at my house. 1 did not want

todo it at my house alone with him. so | asked him to meet at my sister's studio, which is in my

parents’ basement in (REDACTED).

Cooper came with him. We just went down there, and he got waxed. When we were done,

he went to hug me, and he put his head in my neck and kissed my neck, and I was like, “Ah

What are you doing?” And he was like, “Oh, I'm sorry. Im sorry.” I was like is okay. It's okay.

And he apologized about it. He said, we are just friends. “Good. It was just very weird.” So at

this point, we just texted until about January.

We continued to text about random things, butwe didn’t really get together.I was still kind

of talking to him about helping him and having him help my friend get job there. Finally, we

met together with my friend. We met together with (REDACTED), Matt Cooper, and me at my

home. Atthis point, I had been telling (REDACTED) that | did not think itwas a good idea for

him 10 be involved in O.U.R. He really bad because he wanted to be an operator. I told him that

thought it was a horrible idea. I did not think his marriage would survive it. | obviously could not

tell him what it was about becauseof the confidentiality agreement.

old (REDACTED) that I would get him a meeting with Tim. | actually asked Tim to really

be honest with him about what it was like, because 1 did not think his marriage could survive it.



“Tim said that they did have other optionsofthings that they could do and that he could probably

eta different job there. Tim and Matt arrived first, Tim appeared a litle bitoffwhen he got here.

They were only here for maybe about five minutes before (REDACTED) got here

(REDACTED) showed up. | don't remember what they talked about, cxcept for when Tim

started telling (REDACTED) that if he wanted to be an operator, that its acrazy, horrible job. He

started being very, very, vulgar. talking about things that they have 10 say to the sex traffickers in

order to get them to believe that they are there (0 buy the children.

“Tim was saying horrible, awful things about things he would want to do to kids. Tim's face.

changed. His demeanor changed. He was showing (REDACTED) that thats what it would be

like. But not only that, it was like Tim couldnt get outof the mode. He couldn't change back. He

became vulgar, and 1 didn't recognize him. Right then, (REDACTED) left.

“Time's stared freaking out. He was opening my cupboards and slamming the. 1 looked at

Matt Cooper, a if, what is going on?? and he asked me to go upstairs for& minute, so | did. |

went upstairs and I could hear Tim yelling. | shut my bedroom door. | was honestly afraid. Tim

was yelling, and | could hear doors slamming and my cupboards opening and shutting again.

came back down a litle bit later when Matt told me I could, and he said he was fine. but that

they were going (0 leave and that was that.

Somewhere between the evening of January 7 to the early morningof January 8, 2022.

“Tim came over to my home. He came over because he needed me 10 cut his hair. He was going

on vacation with his family. | don't remember where they were going, but they were going to be

ona cruise for | believe a week or two somewhere. He was really nervous about going and being

away for that long. He said he had just done some intense therapy with the military. He was

hoping that he would be good mentally. When he arrived at my house, he seemed very intense

and out of sorts. He was pacing in my living room. He looked stressed out. He was a lite red in

the face, and he stated breathing heavily. like he was having a panic attack.1 old him to sit



down, so he sat on my couch.

1 put my hand on his chest and kind ofstarted rubbing it. 1 told him to just breathe. He

stared calming down and I gave him a hug. He pulled me in closer and nuzzled his head into my

neck, and he started kissing my neck. I felt like he was in a delicate sate, so| was trying to be

gentle. 1 told him, “Tim, you're okay—its okay. He said, “No, this is what | want.” I said i's not

what you want, this is not what you want. I stood up and sat on the couch on the other side of

him. He came over and kneeled in frontof me and asked me ifI believed ifwe came back

reincarnated as other people in different lifetimes. told him that | had never thought about that

before, and he said that he did.

He said he believed that he and | had been married in a different lfc. He said that is why

he was so physically atracted to me, and emotionally attached to me. He asked me, “If

Katherineeverdied orif they were to ever get divorced, did I think we would get married?”|

wasn't really saying anything. | was in shock and a lle bit nervous about what he was saying to

me and what state he was in. | asked him what was going on and what was going through his

ead. He was still kneeling in frontof me, and he pulled me closer. He put his hands underneath

my shirt in the back and started to pull up my shirt, About a month before that, | had had a boob

job, 501 told him to stop, “Tim, that hurts.”

He said, “Il be careful.” I still did not have a lot of strength. | was nervous. | didn't want

to hurt myself, but 1 did not want him to hurt me. I was really nervous about the situation, for

many reasons.

I was trembling. | askedhimmultipletimestostop.Hekentsavingtome. “Justtrust

2. soucans __ __""m heh
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on. He still had his hands underneath ms shirt and pulledit off the top of my head, He said, “I |

st want ose jst wan 5c.” Ais pin, he unclipped the back of my br. was ing 0
get upoffthe couch. 1 told him that it was hurting me. I wanted to get up. He was standing over

me, so was having a hard time standing up. | turned over on my stomach, and finally stood up.

As 1 was standing up, he took his shit off and he grabbed me and hugged me. He said, “1 just

need to feel you. | just need to be skin-to-skin.” | was honestly terrified. | was not sure wht to

do. I felt scared. Nervous.

1 said, “Tim, this isn't you.” He yelled a litle bit and he said, “1 don't even know who I am.

Nothing feels like me.” So | just kept saying, “Tim you're okay, you're okay.” I tried to beck

away as | was saying that. | thought maybe he was going to put his shir on again. But instead he

started following me. | started walking towards my front door still with my shirt and bra off. He

started telling me he knows that | want him, he knows that can feel it to.

He started undoing his pants and he took of his belt. | was backing up against my siais.

Before | could get even a few steps up, he grabbed me and pushedhimselfon topof me, so that 1

was lying against the stairs. He pulled down my pants, maybe to my knees or calves.

1 squeezed my legs together so he couldn't get them off more or open my legs more. |

don't remember if his pants were all the wayoff or just halfway down. He started grinding on

me. | just remember squeezing my legs closed tight as| could. He started telling me how

beautiful | am. | was starting to feel like | was going to freeze up. | felt very trapped. | tied to

get him 10 look me in the face. He wouldn't. He just kept almost talking tohimself like he was

talking himself into whatever mad state he was in. Finally, when he did look me in the face, |

said, “Tim, you dont want to do this. Please. Tim."

He stood up and zipped his pants up, grabbed hs shirt, and walked out my front door.

Fim not even sure i at first | thought that | was sexually assaulted. | think that I still fet bad for

him.| remember wondering if1 ust had an affair.| remember thinking What did do wrong?



What was I doing to make him think that | wanted to do that?

1 started questioning myselif it even happened. I started feeling really sick. A lot. 1 was

sad a lot, then my dad died a coupleofweeks later, and Idon't think that I could think about it

anymore. | think anytime it popped into my mind, | would push it away. | had this self-doubt

that was always there, because | felt very unsureofwhat happened. Why did it happen?I almost

refused to think about it, until | ran into him back in June 2023. It was at the CEO fight nights

up in Salt Lake— I remember looking at him and feeling sadness

1 ould not understand the look on his face ofterror when he saw me. He looked

mortifid. I couldn't figure it out, and I couldnt stop thinking about it for weeks afer. Any time|

would ty to think about it | kept having weird lashes and | would get really sick again... realy,

really sick. Then The SoundofFreedom started coming out for his movie. Tim is all over the

news. People everywhere ar talking about him. What an amazing guy he is. | start remembering

things even from our trainings, and | start geting flashes of that night. It wasn't until my friends

(REDACTED) and (REDACTED), who are friends with B.C. who worked at O.U.R., asked me

if1 wanted to talk to B.C. (REDACTED) and (REDACTED) told me that a while ago, they told

B.C. some inappropriate things had happened to me withTim, and that she wanted to talk to me.

B.C. had been talking to some lawyers because inappropriate things had been happening to other

women.

1 just started crying and | had no idea why. During the next couple of weeks, looked at

B.C." number. | was afraid to call her. I've known B.C. for quitea few years. We have just seen

cach other at different things for our mutual friends, the (REDACTED). All I know is that my

: heart and my body were not OK, and | had to figure out what 1 had been hiding from myself.

wasn' totally sure why. | just knew in my heart that something had happened. My body and my

mind weren't



letting me go there. | talked to B.C. and started telling her what happened. She said, “Well, you

were sexually assaulted.” | think | was not even in a normal sate of mind as | was talking to her

and she told me that

1 gotoff the phone and every litle thing came back to me. And even then, it took me

quite a few days to really understand what happened and where my mind was at the time of the

assault. | was thinking about the way | was now looking back on my life, ever since | met Tim,

and seeing wha its done to me. lost my job at the end of May 2022. | have been really sick on

and off. 1 haven't been able to keep my clients, ike I previously had done during the 20 years of

doing hair. | haven't been functioning on a normal level. | have learned to block things out the

ast coupleofyears. If | feel scared or threatened, | block it out and pretend everything is fine.

“Then I go home by myself and fall apart. | can pull myself together for maybe a month, and then

1fal again. | know that | don't want this to happen to other people. | know that| would like to

get help so that | can move on with my life and recover from what's been happening.



 
 
 

 
EXHIBIT I 



STATEMENT OF AA

Beginning:

Tim first approached me when | was working late at the office in October 2022. |
was getting ready to leave the office at 7 p.m. He was there. He told me he was
there to film Later, | found out he was meeting a lady named Lori, who also does
“readings” Tim often cals Lori (the psychic) for advice on many things, ic.
operations, lawsuits, and dailyTim crises.

Tim walked into the office of my boss at the time, (redacted) office, and shut the
door, It was just me and him. He asked me if | was ever interested in doing
Operations. | said No way! |was working towards being in Aftercare. At this time,
was an employee of OUR. | laughed, saying, “I don't picture myself breaking down
doors in combat boots,” as that’s the impression | always had with operations.

He told me that operations were not all just that, that there were a lot of female
operators, and some of the best operators were female operators. He elaborated
and said he was in the middle of an operation and needed help and thought |
could help. | did't talk much, as this was the first 1x]. conversation|had ever had
with Tim, and | thought it came out of nowhere, so | was trying to wrap my head
around what he was asking and make sense of it.

He said there is a case he hopes | could help with in London. When the operation
started, the female operator he used couldn't take any more time off work, and he
needed a female partner. He explained that the female partner is there to pose as
a girlfriend when they are having conversations ata party.

He explained that this operation involved his team encountering a trafficked
female and he needed more information from her. Todo that, his Ops team was
required to fly to London. Tim needed a girlfriend present. This new role would be
there to befriend the trafficked girl during the party while they tried to get the
information they needed from her.

He said every detail counts, even as small as him returning with a girlfriend. He
told me he kept asking God, “Who should | bring?| need someone who can pull
this off He said he was driving down the road and saw my face, which was crazy



because he doesn't even know my name. Then, he apologized for not knowing my
name. Dmitri, his bodyguard, opened the door, cluing Tim in to get on with it so
that he could move along. Tim asked for my number, and then | went home.

The following day, Tim called me and asked if | could fly to San Clemente,
California, for an Ops training. It was the same time that the board meeting was
happening. 1 told him yes. He told me repeatedly that all this needed to be a
Secret and it was essential that Ops was on the “down low” | didn't find that
weird, as no one at OUR talked about operations. It wasall very secretive.

When I got to California, Dmitri picked me up. Dmitri and | got some lunch, and he
checked me into the hotel | was staying in. | remember Dmitri asked, “So whydid
“Tim fly you out here?” | told him, honestly, | didn’t know how to answer that. Tim
told me not to tell anyone or anything, so a few things were going through my
mind already.

1- Is thisatest?
2 Am | in trouble for flying to CA since | am still so confused about what Tim

was asking me to do?
3- Whyis Dmitri asking me, shouldn't he know?

Looking back, | can tell now that Dimitris response wasclear that he was annoyed
that | was there; he was annoyed that Tim was up to something. Tim called me
when Dmitri and | were getting lunch. There was music in the background, and
Tim got mad. “Where are you? Why are you not at your hotel?” I told him we
were finishing lunch, and then checked into my hotel. At this time, it was about 2
p.m. Tim told me he would come by my hotel soon. Istill didn't ask questions and
just said ok.

It was approximately 6 p.m. when Tim got to my hotel room. | remember feeling
very uncomfortable in the hotel room alone with another man and afraid and shy
to say anything. | also thought: this is Tim Ballard; | should feel differently.

He was explaining roles in Operations. “I go by Brian Black; when I am in the role, |
will be Brian Black” He started to explain what “Couples Ruse” is. Two operators
can block each other in strip clubs or massage parlors. It will cover any suspicion
of the operators being the good guys. He gave an example where, if ina strip club,



the stripper wants to sit on his lap, his girlfriend can block that from happening by.
sitting on his lap.

Another example was, while getting information in massage spas, while getting
couples massages, trying to get information, if the traffickers try doing anything to
either one of the operators, the safe word is “Fuck me,” and that s the clue to get
your partner help in being sexually harassed by saying, “Get out. We want to be
alone now”

“Traffickers can smell pheromones, so we must have real chemistry during the
couple's ruse, or the traffickers wil all us out.”

Tim said he had rules that there is no kissing or touching private parts if he ever
does a couple ruse with anyone. | remember saying, “Is HR going to pop outofthe
closet?” during this whole conversation because he didn't say any of this to me
before | got to California, and| couldn't believe | was hearing what | was hearing.

The role he asked me to play still needed to be clarified. | was led to believe | was
helping with a case in London, but not in the context of a couple's ruse in that
way. That differs from how it was explained to me in UT at the office. Essentially,
Tim wanted me to befriend a girl they were trying to save in London that they had
already found and believed she was traffickedout of North Korea.

Tim continued to talk about chakras and tantric massages; it was all very
confusing, but 1 just wanted to help however | could.

When he left, he hugged me and lifted my shirt to look at my stomach. He said he
had no idea | had such a hot body because | was always so covered at the office.
My back was facing the bed, and it was easy to fall back on it. He pulled me in
tighter and kissed my neck; he said that Kissing my neck up and down would avoid
kissing lips. He had me lay on my back on the bed to show me how to “fake fuck”
while both our clothes were on.

Oneof the positions he showed me was he wrapped one of my legs over his neck
and began to thrust, explaining it would show as if his dick was sliding in me, but
going under me without actually going in. He told me another female partner
came up with this technique, and it works all the time. They were able to save



hundreds of kids this way. It was so uncomfortable, but | dismissed it because it
was Tim Ballard, and what did | know after all? He was the operator; | was
someone he was told could help break this “huge trafficking ring coming out of
North Korea.”

Tim then left and said he and an operator would return later. He came backa few
hours later but was alone. He told me an operator would follow us in a different
car, and | wouldn't see him. It was all part of the training. He said they would text
him throughout the night and give us tasks; we would need to do them. This
showsif | can pass the tasks assigned.

We first went to dinner, and he said he got a text that said we needed to getin the
hot tub. I told him that was dumb; we were at the Four Seasons in California, and
people may recognize him. | did not want to do it, but | did it anyway. When | was
iin the hot tub, he took his shirt and garment shirt off and mentioned he sees
angels all around, and that this isn't wrong. Afterward, he took me back to the
hotel, and I went to bed; he returned to his uncle's house, where he was staying.

Tim instructed me to keep this information, tactics, or events private from anyone
else.

The next day, he was in board meetings most of the day. | was doing “strength
training” with Matt Cooper—which consisted of nothing unusual, just workouts
on the beach. We ate dinner at Tim's uncle's house that night; | went back to my
hotel room alone, then flew home the following day.

'm not aware if anyone else at O.U.R knew that | was there that weekend or ever
knew| was an operator except for (redacted), the CEO at the time. Brad was fired
only a short time after | started doing operations. (redacted) texted me one
afternoon to check up on me. Tim always wanted me to tell him whoever was.
talking to me about operations, so | et him know Brad checked in on me. Tim later
told me he called Brad and yelled at him for going around Tim's back. Brad is the
CEO, and it can be intimidating for me to geta call from him. That was weird, but
again,| ignored it, but ultimately, | was embarrassed.

My operations were and always have been a “secret”. | was led to believe this
because Operations is “confidential”. | don't think my boss, redacted), CFO / COO,



Knew 1 was going on Operations. | was not allowed to discuss it with him or tell
him. This made my job very difficult. | was in all day-to-day business operations
and projects, then at night and weekends, Tim had me doing the Tim Ballard
brand and traveling abroadforOperations. | didn't get any additional pay. | did not
expect or ask, as that was not where my heart was, but |felt Tim was putting me
in unfair situations, and | couldn't voice it because he was the Founderof OUR and
must have had good intentions. “One day, you will make lots of money,” he would
always say if | would start to bring up any compensation relief, which was never
my goal to do.

It was making things difficult for me at home. |was away from home more and
more, with no extra pay or real reasons to explain to my husband FT that no
position title change made sense on why | was doing what | was doing or salary
change, which logically makes sense elsewhere. Simple questions couldn't be
answered, like, “Am | covered insurance-wise if | am on an OP?"

Tim had me spying on everything in the office for him, which made it weird for me
relationally as | was close to everyone; as | said, | was in everyday business
operations for six months before Tim. There was always something or someone
doing wrong to Tim in Tim's eyes, 50 he wanted to keep me in everything and
report back to him, and it burnt me out.

First “practice op” in Guayaquil
This took place in Guayaquil. Tim was accepting an award, so he thought we could
do a practice operation there to make sure | was prepared to go to London and
not screw it up.

We got checked into the hotel, and he said they ordered a massage to come to the
room for a couples massage.| kept telling him | was so nervous; how does this go?
What should | do? What should | say? Who is it? His response was to go with it.
There was a knock at the door. Tim opened the door, and two girls were there to
give us a couples massage. | looked at Tim; he got completely naked and lay on
the bed, stomach down. | was wearing black shorts and a blue top. I lay on the
bed, belly down, with my clothes on. My face was towards his, and he said, “Why
didn't you take your clothes off?” I said | didn’t know | was supposed to, so | sat up
and took my shirt off. | laid back down, and the girls gaveus a massage.



I don't speak Spanish, but Tim does; they all were giggling. | asked Tim what they
were saying, so it looked like | wanted to be there. Tim turned me on my side and
said he was complimenting me on “how hot my girlfriend's body is." He would
translate what they said to me. He told me he was asking them how much they
masturbate, and asked how they masturbate. One of the girls wanted to show him
how they masturbate on me. | remember giggling to play the part, and Tim rolled
me on my back. I remember closing my eyes, wanting it to be over. 1 didn't
remember the “safe” word then. I was only remembering that 1 wanted it to be
over.

1 heard Tim say he had never seen this done so close and he was getting a lesson.I
felt fingers inside me. When I comprehended that, I stood up and went to the
bathroom. I heard the girls leaving. | got in the shower and cried. Tim came into
the bathroom. It was a glass door, and | turned around because | didn't want him
to see me or see me cry, but he said, “You did so good; you are such a badass. No
female operator did as good as that” “We are going to save so many kids,” he
said.

He said he got a name from them that will provide kids, and I should not be sad or
feel guilty about anything because we would not have gotten that trafficker’s
name if | didn't do any of that.

None of it made sense. | remember feeling so disgusted with myself and shoving.
all of it away because | just wanted to help, and I thought this is how operations.
work. 1 told him | would be out s00n, 50 he left. I got outof the shower, dressed,
cut his hair, and got ready for the night. We all went to the award ceremony, got
ona plane, and flew home. Nothing came of that practice operation. I never heard
of checking back in with the trafficker’s name that they said they got that night

Practice OP in Mexico:
Tim had CPAC in Mexico. | went with Tim, Dmitri, and Matt Cooper (Coop) to have
another practice leading up to London; mind you, in between these practice
operations, the text messages and constant reminders of how important it is to
keep everything a secret were a continual reminder, everything was for the
greater good, “the new covenant.”



We got to Mexico City, and we had a 3-bedroom Airbnb. Me, Coop, and Tim
Stayed there. They ordered two escorts. They told me they heard that one of them
knew traffickers

| wasn't sure how the night would go; there was never a real plan. | always asked,
and he said it was impossible with operations. We had a goal, but besides that, we.
just got to improvise. | found comfort in not speaking Spanish; it took the pressure
off slightly.

The two escorts came over. | stayed in my room for a few minutes; Tim showed
me off as his girlfriend when | walked into the living room. The party continued.
There was alcohol, and just conversation going. | was asking Tim to ask them
questions for me: What do they do for work? What isi ike being an escort? How
much money do they get paid? Tim told them | was interested in being an escort,
but | elaborated in letting them know that | didn’t know how to do that sort of
thing. | was using that as 2 defense in getting out of what | felt was coming, which
was Tim wanting to be alonewith Jul in the back bedroom.

My saying | didn’t know how to do that work gotme in a worse position; Tim said,
“Let's have (redacted) teach you.” | didn't have a choice. We all walked to the back
bedroom. Tim lay on the bed, and Juli got completely naked and crawled on Tim.
She was talking to Tim, telling him to tell me guys like this, guys like that. | kept my
clothes on and sat on the bed. She asked Tim why | was shy and still had all my
clothes on. Tim asked, and I said to tell her, “Because | don't know how to do any
of this, remember?”

The other escort that came in the bedroom and allowed us to break up the “Sex
escort training session.”

When (redacted) left, Tim asked her about the kids and traffickers they knew.
(redacted) elaborated and said she could help get us information; she wanted to
return the following night but hang out with me.

2% night with Juli in Mexico
That night, it was just me and (redacted); | elaborated on the character as the
girlfriend wanting to become an escort. Just asking her questions, becoming



friends, but ultimately seeing if | could get any information aboutthetraffickers
she allegedly knew.

As | talked to her, | told her | owed Brian (Tim) a lot of money, so | needed to
become an escort like her. How do | do it? She told me | needed to get in these
groups and to do that, | needed to provide boudoir photos. She also said she could
provide kids sold in these groups on WhatsApp. | could get in these groups and
meet the traffickers if | provided boudoir pictures of myself. Tim was all for the
pictures being done; | got the pictures of myself and sent them to Juli. Juli sent
them to her WhatsApp groups.

London Op:
By the time London was here, Tim had me looking online at escorts anywherewe
went, wanting me to order them for the night in hopes we could get any
information on trafficked kids. He was convinced the new way to find trafficked
Kids was through escorts. Tim had me make my profile pages with escort agency
‘ads with my boudoir photos.

He had me book escorts for every night we were in London. Two escorts came one
night, and he told me to wait downat thebar for 20 minutes.

When 1 got upstairs, they had just gotten out of the shower. The girls were
surprised that | came, so they left. | was relieved. The next night, another escort
came. He told me to wait downstairs at the bar for 20 min. | was downstairs with
Coop and told him | didn't feel this was right. | don’t know much about
operations, but why must he be alone with escorts? | walked upstairs; Tim was in
a robe on the bed with the escort. | walked over to the escort and started talking
to her like she was a friend, which ultimately killed the mood. ‘I befriended her”
as that was my role for the London Op anyway, so |felt good enough to do that
instead of engaging in anything sexually, and| id not have anything in me.

The real Op in London-
We had one big suite and hotel rooms. The big suite is where the party is going to
take place. The objective of this operation was to get additional information from
this girl to confirm she is currently getting trafficked. To do that, we also needed to
order her through her agency. So, we did that, and she then met Coop at his hotel
room; Tim and | came in. | was introduced as his girlfriend; he talked about



chakras and tantric massages. He was explaining where the chakras were. He had
me straddle his lap, and he was demonstrating where each chakra was on me.
Then, he said we were going to take a shower. It was almost a production. We
walked into the bathroom. He turned the shower on and made “sex” noises. To
make the individual think we were having sex in the shower. We got out and
walkedupstairs to the party to get the needed information.

Once the night was over, we were happy she provided the information, but there
has always been one major factor that never made sense to me. Why did I need all
these “practice” Ops, including things that didn't come close to what he had me
do before London, for London to be a success?

MexicoCity /Juli OP-
After London, (redacted) wants to meet up with us because she has information.
The operation started terribly from the beginning. We missed our fights, and our
luggage was rerouted to another state. We arrived in Mexico City late at night but
ill met Juli and two of her Ukranian escort friends. (redacted) was the case we
had been working on for a few months. The pointofthismeeting was to get more
info from (redacted) because she kept saying she had “friends” who were selling
kids inescort group chats on WhatsApp.

Tim wanted (redacted)i to bring Ukraine escorts because he was working on a
case from Ukraine. Before they left, Tim told them to come back the following
night, which led to having to get more money for their time.

The following morning, we met with a public official; | left the meeting early to see
if our bags were back at the hotel and to withdraw more Pesos to pay for
(redacted) and the two Russian girls while Tim and Matt Osborne stayed at the
meeting.

When Tim and Matt were on their way to the Hotel we were staying at, | told
them | would be late due to traffic. | was already texting (redacted), letting her
know to go to the bar to buy time so Tim and Matt didn’t need to be alone with
them in the room. | was under the impression that any OP would start once all the:
pieces were in place. When | got to the hotel, the girls, Tim, and Matt Osborne,
had already been in the hotel room. Tim and (redacted) were on their way down



alone to the hot tub. The three of us crossed paths as | was getting off the
elevator. They were getting on the elevator to go down to the hot tub.

1 was taken aback by the situation they created for the whole day and | was
disgusted; | remember testing Tim with the statement, “| will come,” and he said it
was just them two going. | share this because it debunks the “couples ruse.” Tim
and (redacted) would be in the hot tub alone; Matt Osborne was alone in a hotel
room with two other girls when | was supposed to be their “blocker” This was
more of a “get together” as me and Juli had essentially already developed a
“friendship” over the past months. Stil, | thought | shouldn't voice this with the
bit of experience | have in operations.

We had two rooms and one suite where we all were meeting. One regular room
right next door. Matt Osborne was in the suite with the other two girls, and | was
too upset to go in thereforvarious reasons.

© 1 had been alone in Mexico City trying to get pesos out for Tim. We met
with a potential “trafficker” the night before in the hotel we were staying
at

© The OP startedwithoutall things in place, as discussed.
All my personal information was being exposed via the front desk;
therefore, the TV was on when | entered the room because they were
ordering room service and playing music. My actual name was on the TV,
not my undercover name.

© These women came over with the impression that they were being paid for
sex, but| believed we were paying them for information. | believed we had
a plan in place, so sex wouldn't be involved. Tim goingoffalone with one
escort was so unnecessary. That debunked the “couples ruse.”

After seeing Tim go to the hot tub with the escort alone, | walked into the regular
hotel room to regroup. | texted Matt Osborne to let him know | was back, and he
asked me to give him five more min.|thought that was strange. | chose to dismiss,
thinking he was just in conversation getting information. When five min was up. |
knocked on the door; Matt had makeup on his face, leading me to believe he was
Kissing one of the girs.



Shortly after | arrived in the room, Matt got a text from Tim. Tim askedifwe could
all leave the room because he and (redacted) were on their way up from the hot
tub, and he needed a little longer with her, so Matt, the two girls, and | went to
the restaurant downstairs. It was approximately 30 min, and then Tim texted Matt
and said they were done and we could come up.

We all got upstairs. Tim had a robe on, the shower glass doors had water on them,
and her bathing suit was on the floor by the window. Matt Osborne left almost
right away. | talked with the girls for about 10 minutes, and they all left.

Tim told me immediately that he found himself in a tricky spot. | remember
Jistening with disgust; he then said she wanted to have sex with him so bad, and
when she went to get the condom, he “hurried and masturbated,” so by the time
she either turned around or walked back, he was able to tell her he couldn't have
sex anymore. He told me he told her, “You're just so hot | just had to do this
instead;| am sorry,” he said.

In doing all that, he said he got information that she wanted to meet up in Playa
del Carmen, where her friend was selling kids. | didn't respond to him on any of
this; | remember being unable to say anything. After a couple of awkward seconds
of silence, he got an ignorant and rude attitude; | remember he said to the effect
that I should be grateful because he just had to sacrifice needing to do something
like that to get that information from Juli. | also remember feeling bad because we
were there, and the plan was to try and get information from her differently; |
didn't deliver, though, so | was grateful he got the news, so hopefully, we can save
kids now.

He then elaborated on how much he has lost and sacrificed, and | now remember
feeling bad for accusing him of doing something wrong or judging him, leading me
to ignore and forget this happened until now

January-
1 told Tim he needed a team of people to rally around him to help with how busy
his life is. He needs more employees. | suggested two individuals that | already
knew from the office. These individuals had been with O.UR. since the beginning,
and | thought he could trust them no matter what. He created a department
called “Founders Group” They had kick-off meetings at our Miami office over a



weekend in January. When he returned, he told me he would take one of the
individuals on the upcoming operation. | told him I did not think it was a good
idea, but Tim knows best. He works off of instinct, and that was that.

The operation he was taking her on was the takedown of a three-year process
finally ending. It was also strange, taking someone on there at such high risk with
the potential of compromisingand losing any of it

1 was going to Mexico 2 days earlier to finish the (redacted) operation with two
other operators. | was going to see Tim and this other individual for just one day
before | went home, and they went on to start their operation.

Tim and this individual arrived at the safe house alone, which implied they
traveled alone to Playa Del Carmen, where we were all staying. | was checking in
with Tim's new female partner, and she seemed good. Tim did the final meeting.

with Juli and me, and nothing came of this.

Fast forward to mid-March. Tim, myself, and the O.UR. development team were
in Miami for a speaking/fundraising event and Gala. Tim always liked filling the
time when we were traveling, so we pulled a list of escorts near the area, and he
wanted to do some Op Bodyguard tactics. There were two other operators as well
to help with this operation and accompanied Tim's security. We rented a
three-bedroom condo and one other condo in the same building.

Right before the speaking event, Tim got a call informing him that his lawyer,
Brent Andrewson, was flying into Miami to inform him that the individual he
brought to Mexico in February had filed a complaint. He wanted to be with him
personally to tell him the news.

Tim was so upset, dry-heaving, and throwing up. He gathered himself up enough
to speak at the event and returned to the condo. By that time,Brent was there.
The three of us talked briefly; Tim was very detailed about what had happened
that whole week with him and that other individual. He claimed his innocence,
and that nothing had happened. Then Tim brought (redacted) an operator, and
Tim's security for the weekend, to speak on how operations work. Tim told me not
to have (redacted) come to the condo until he told me to. He was always



particular with details. | never knew why (redacted) was not able to be there
when Brent arrived.

Brent put Tim's mind at ease, letting him know that they would do an
investigation so that they were covered if anything came back in the future, they
could say they performed an investigation, and Tim was innocent, which makes
sense.

Once we got back to UT, all my updates on the investigation came from Tim.

| was working from the Lindon office and traveling a lot. | never saw anyone from
the main office.

Tim kept asking me to write a complaint letter to O.UR. regarding sexval
harassment and harassment against O.U.R. because the individual lied about me
when this happened. Earlier, she had told me that people in the office were
uncomfortable with me being an employee, but later recanted and told the
investigators that was untrue. This allowed Tim to tell me that this individual is
jealous of me as a fellow employee, leaving it accessible for him to cause tension
and mistrust between me and this individual.

Inever wrote a complaint to O.U.R. or told Tim |didn't.

1 talked to H.R. one time. The conversation consisted of me expressing confusion
with the whole situation, and | couldn't wait for it all to be over, but that wast.

Again, these people were my friends.

Tim told me he repeatedly would ask Katherine to write a complaint to O.UR. He
told me she didn't want to. He called me one day from his car. He was reading
“her complaint” to me out loud, but | could tell he was erasing and editing
sentences as he was reading it out loud. I told him he should not turn itn, and
then Igotoff the phone. That was none of my business.

Tim had me out of the main office when the investigation started, and | was not
talking to anyone except him. Tim painted the narrativeforme and even resigned
for me. He isolated ME, making sure | had no access to anyinformation. He told



me what to say. | remember answering questions but stil leaving out things |
remember now.

He coached me on al the things he wanted me to say. He convinced me that the
individual was lying. He went as far as saying this individual was obsessed with
him; she wanted to marry him, be his wife when he was the president of the
United States, and physically hurt Katherine. He told me she was trying to put
cookies on his doorstep to poison Katherine. He painted her out to be this crazy
person who became obsessed with him during an operation, and he couldn't
escape her. Hesaid al they did was hold hands.

1 knew if | elaborated on anything in my interview, it could ruin O.UR. All
operations would stop, and no kids would be saved.

It came time for my interview with the investigator in charge of the case. That day,
Tim called me all day. He wanted to meet before to ensure | was prepped. I never
did. He was constantly repeating, no drinking on Ops, no kissing or touching
private parts over and over and over. | remember telling him | didn’t need
coaching, as |would say. | stuck to the narrative that Tim painted for me.

February 2023:
By this time, | am an “undercover operator” and employee. | understood that my
boss, (redacted), and HR finally knew | was doing Ops. O.U.R. and Tim thought it
made sense to move me to be only with Tim since | do operations and have been
doing tasks already for Tim. | was hesitant but hopeful for a simpler
schedule—and better worklife balance, which had greatly affected my marriage
and home life.
Between travel and being at Tim's Lindon office, | was not at the main office that
much. Tim was sorting out issues between himself and O.U.R. |was getting all my.
updates through Tim and no one else. | slowly lost all contact with everyone at
O.U.R. as | was just busy with everything Tim.

Korea Town (California):Dec July 2023
Tim said he was getting intel from spas coming out of Korea Town. So we made a
couple of trips there and visited some spas to see if there was anything we would
come across. We walked into this spa and asked fora couples massage; they didn't



do them, so he ordered one for me. Tim said he would wait for me in the waiting
area. The spa was tiny. Threeroomsand the waiting room. It was all close enough
to where | could hear everything happening.

| went into the room, undressed, got under the covers, and lay on my stomach.
The girl came in to massage me. | could hear Tim talking to the other girls at the
front desk, which kept me at ease. | asked the girl a couple of questions, but %
through the message, Tim was gone. Another worker came in and told the current
girl to leave. She told me to turn over so she could massage my feet. A few
minutes into the foot massage, | glanced down because | saw the light; | caught
the girl recording pictures or video right up the sheet as she gave me a “foot
massage.” | noticed the door was opened 3 inches, so when | wenttomove and
ask what was happening, the manager walked in and started cleaning up to
distract everything.

1 didn't dare stick up for myself when | caught the girl recording or taking pictures
of me because | was left alone in the spa with 3 of the potential traffickers, and |
was supposed to act like | would like that, but I didn't have a way out of it since |
didn’t have my “blocker”

| got dressed and sat in the waiting area for another 10 minutes until Tim returned
fo pick me up. | asked him where he went. | was upset because he was never
supposed to leave me alone, and he told me he went to find more spas.

February 2023- June 2023:
| moved over to being all things Tim Ballard, employee and Operator. He would
constantly tll me | was the best operator, no one had done Ops like me before, we were
going to save so many kids, he had never trusted anyoneasmuch as he trusted me, and
everyone had betrayed him.

He said he would put a bullet in his brain if | ever brought up the need to move
positions. | handled all personal Tim Ballard brand and operations. | was prepping
for the Sound of Freedom tour, and speaking gigs.

Tim was also trying to implement “Operation Bodyguard,” which consisted of couples or

two operators going undercover anywhere. Spas, clubs, ordering escorts to rooms, and
tying to get intel from them. He was convinced that escorts were the way to get all



information on human trafficking and that the couple's ruse would thrive through
“Operation BodyGuard He was planning the initial training in the Dominican Republic
and had me reaching out to couples of his choice to coordinateatime to get there. This
never happened.

June 2023 - September 2023
Tim was telling people he resigned from O.U.R. because there would be a conflict
with Sound of Freedom, and he wanted to start The SPEAR Fund. | always felt
weird about that because | was with him on June 9 when he got his termination
letter from O.UR’s Board members and O.UR. He never gave me clear
information.

He kept me so busy with tasks and me just consoling him daily that | didn't even
have the mental capacity to think about getting logical answers to anything |
asked. Suppose | did ask a question that deserveda logical explanation. Tim
always responded with a crisis he was dealing with, so the subject would be
different, and we would then be talking about him again and fixing anything he
needed, or complimenting him, telling him it's all going to be okay. | would then
feel bad for whatever he was going through and for asking such questions.

I personally never had a conversation with OUR about resigning myself. Tim did it
all for me. | was under the impression that | was only leaving to work for Tim. |
was told O.U.R. was giving Tim/SPEAR Fund a year's grant to covermy salary. Tim
or SPEAR Fund has not paid me. | have not received any salary while working with
Tim or The SPEAR Fund—only partial reimbursements.

When | got a separation and release agreement, the wording needed to be more
apparent because nothing was adding up. After all | thought | was only resigning
and not being terminated. My husband was the one who brought this to my
attention when he read the fine print. There were things in there mentioning | was.
not re-hireable. Why is that? | asked Tim and didn't get clear answers.

1 don't believe | was given a fair chance of leaving OUR in a friendly manner. |
never knew Tim's narrative, as | could not be involved in any conversations.

I have been violated and taken advantage of while working in day-to-day business
operation tasks at O.U.R., Ops, and an employee, all while being asked to keep ita



Secret from everyone | know. “Never mention it to anyone; no one understands.
This is for the greater good and the new covenant. We had to be married in past
lives” he would say.

| resigned from O.U.R. undera narrative that| had no control over. Tim kept me so
busy and isolated from other operators that | neverhad the chance to understand
true operations and all right protocols. | Was never able to have any
communication with them once|left The SPEAR Fund to understand the full scope
of what was going on.

O.UR. knew the total capacity of what | was being exposed to and did not care to
reach out to me in any way this whole time. Instead, they did the opposite:
keeping me in operations and putting me in the role of being more available to
Tim Ballard.

| believe Tim had me join The SPEAR Fund as a cover to protect himselffrom these
other women he knows he violated for his gain. Tim had a habitof asking me to
cover for him on many things, one in particular was asking me to take blame for
dirty text messages he said was a tactic that we used in operations on our burner
phones. He was always so worried that they would leak out.

Over the past year, | have distanced myself from all my friends and family thinking

it was because | was so busy with work. Stil, it was because | couldn't relate to

anyone in normal conversation with the things Tim was having me do; that this

was in the name of God through revelation and saving children.

This happened through Tim's mind games and manipulation, guilt trips, and

Jost-minute crises, especially when | would speak my mind.| elt | needed to clean
up all of Tim's crises that he would throw at me, even when it would supersede

my family and personal life.

Working for Tim has cost me relationships, my marriage relationship, and time

away from my family for one year. | have burned bridges for this man without

knowing it. | have gone into debt for him, and when | would bring it up, it always

would come back to personal crisis Tim was going through. | would feel guilty for



asking for a paycheck | never received since June, or for covering his expenses this
year. Since | resigned, | have been able to breathe and realize this was all mind
games and manipulationfor his personal gain that | willnever understand.

Tins recurring comments to me:
Traffickers can smell pheromones
We are doing this for the greater good
This is all for the new Covenant
I'see angels all around
Katherine chose you
These aren't our real bodies. Jesus gave us our bodies to use lke this, referring to
the couple's ruse. Ourbodies are a tool.
Iwould do anything to save a child. How far would you go?
Janet and Lorisaidyou would never turn on me
You are the only one who could ruin me
I wanted to puta bullet in my brain before you
Iwill puta bullet in my brainifyou ever leave me (constantly said this)


